


Milí Lánováci,
jistě jste si již všimli, že v Lánově máme počínaje letošním 
květnem sdílená kola od společnosti Nextbike.

Musím napsat, že první návrh smlouvy s touto firmou nebyl 
v radě obce přijat úplně s nadšením, nicméně postupně jsme 
se dopracovali k tomu, že kola zkusíme. Je pravda, že uživa-
telsky je to trochu oříšek: musíte si stáhnout aplikaci, nahrát 
si do ní alespoň 50 korun a pak mít vždy telefon po ruce, když 
chcete jet. Ale je to jako se vším, když si to osvojíte a použí-
váte, tak vám to složité už nepřijde☺ Je důležité připome-
nout, že na rozdíl od Vrchlabí máme 30 minut jízdy 
zdarma, ať už jedete do Vrchlabí nebo z Vrchlabí.
Na provoz kol se nám podařilo sehnat dotaci z Královéhra-
deckého kraje podporovanou Nadačním fondem Škoda 
Auto. Dle prvních odhadů (statistiku využívání kol budeme 
mít později) se zdá, že kola v centru se využívají hojně
a třeba časem přibudou i další stanoviště. 

Je pravdou, že díky cyklostezce do Vrchlabí můžeme jezdit 
bezpečně a pohodlně. Pevně věřím, že díky spolupráci 
Svazku obcí Horní Labe se starosty se začne budovat i další 
část cyklostezky směr Čistá v Krkonoších. To samozřejmě 
záleží na rozhodnutí a hlavně uvolnění peněz dvou našich 
sousedních obcí, a to Dolního Lánova, který má úsek cyklos-
tezky na Kovářově, a Černého Dolu, kterému zas patří 
katastr v obci Čistá v Krkonoších, kam by tato cyklostezka 
měla vést.

Práce na havárii mostu číslo 5 (u gumárny) pokračují a je 
jistou výhodou, že tyto práce zajišťuje firma Vectra Libeni-
ce, která zároveň vyhrála výběrové řízení na most č. 4
(u Malínských) a po opravě se plynule přesune na most 
spodní.

Rovněž ploty na hranicích s Hejdukovými a Přívratskými se 
nám během jara svépomocí podařilo dokončit. Je to dluh, 
který obec od stavby autobusáku měla, kdy obě zmíněné 
rodiny vyšly obci vstříc.

Během jara se také podařilo díky nově zakoupenému 
pásovému rypadlu odvodnit hřiště v Horním Lánově.

Ráda bych vyjasnila jednu věc. Na svém březnovém jednání 
se rada obce rozhodla vyhlásit konkurz na ředitele/ředitelku 
naší školy. V Lánově jsme na to doposud nebyli zvyklí, 
neboť zde byl poslední konkurz před 12 lety, existuje však 
poměrně hodně měst a obcí, kde konkurz po 6 letech funguje 
zcela pravidelně a všichni už s tím počítají. My jsme se inspi-
rovali ve Vrchlabí, v Jilemnici i v některých okolních obcích, 
kde konkurzy běžně probíhají.

Podmínkou vyhlášení konkurzu na místo ředitele/ředitelky 
je odvolání toho stávajícího. Čili abychom mohli konkurz 
vůbec vyhlásit, museli jsme nejprve paní ředitelku odvolat, 
což je logické, byť to třeba některé z vás překvapilo. Dalším 
krokem je sestavení výběrové komise, která je osmičlenná
(3 odborníci z České školní inspekce, 1 z krajského úřadu,

2 zástupci obce jako zřizovatele, 1 pedagogický pracovník 
ze školy, 1 zástupce rodičů ze školské rady). Tato komise 
seřadí kandidáty podle toho, jak uspěli v konkurzním řízení, 
a svůj návrh předloží radě obce, která má jako zřizovatel při 
výběru konečné slovo.

Skutečnost, že jsme jako radní dospěli k rozhodnutí vyhlásit 
konkurz, nevychází z nějaké nespokojenosti se současným 
vedením školy. Naopak oceňujeme spoustu věcí, které se
v naší škole pod vedením paní ředitelky Mgr. Radmily 
Konikové udály. Dospěli jsme ale k závěru, že po čase člověk 
může ztratit část motivace posouvat se někam dál
a zkoušet nové věci. Po jisté době se může dostat do jakéhosi 
provozního stereotypu, dělat věci a rozhodnutí automaticky. 
Proto tedy na vyhlášení konkurzu nevidíme nic špatného, 
naopak může stávající vedení posunout dále.

V současné době je naprosto běžné svou vedoucí pozici po 
určité době obhajovat, a to jak v soukromém, tak i státním 
sektoru. Vždyť i členové zastupitelstva se musí, pokud 
chtějí, každé čtyři roky zúčastnit voleb s nějakou svou 
koncepcí a vizí do budoucna a nikomu to nepřijde zvláštní.

Přeji vám všem klidné a teplé léto.

              Eliška Rojtová, starostka

  
ZO schvaluje:

Usnesení č. 5/1/24 - Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje rozpočtové opatření č. 1/2024.
            Výsledek hlasování: Pro: 14     Proti: 0    Zdržel se: 1

Usnesení č. 6/1/24 - Zastupitelstvo obce Lánov projed-
2 nalo a schvaluje nabytí pozemků p. č. 2400 o výměře 5 m

(ostatní plocha/ostatní komunikace) a p. č. 2401 o výměře
2

8 m  (ostatní plocha/jiná plocha), vše v k. ú. Prostřední 
2

Lánov. Kupní cena je dohodnutá na částku 327 Kč/m , tj. 
celkem 4 251 Kč. Vlastníkem výše uvedených nemovitostí 
je paní ..., trvale bytem Prostřední Lánov čp. ..., 543 41 
Lánov. ZO pověřuje starostku podpisem kupní smlouvy. 
Jedná se o pozemek pod místní komunikací (2400)
a pozemek mezi chodníkem a MK od obecního úřadu ve 
směru k bytovému domu Oáza. Obec Lánov uhradí správní 
poplatek za Návrh na vklad vlastnického práva do katastru 
nemovitostí.
             Výsledek hlasování: Pro: 14    Proti: 0    Zdržel se: 1

Usnesení č. 7/1/24 - Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje bezúplatný převod, nabytí 
pozemků dle zákona č. 13/1997 Sb., v platném znění, p. č. 

21656/19 o výměře 280 m  (ostatní plocha/ostatní 
2komunikace) MK – chodník, p. č. 1656/20 o výměře 104 m  

(ostatní plocha/jiná plocha) MK – chodník, p. č. 1656/21
2

o výměře 46 m  (ostatní plocha/ostatní komunikace) MK III. 
2třídy (29c), p. č. 2352 o výměře 33 m  (ostatní plocha/ 

ZPRÁVY Z OBCE LÁNOV 

Z ÚŘADU

3

Výpis přijatých usnesení z 1. zase  dání

Zastupitelstva obce Lánov   konaného

dne 20. 2. 2024

2

Objektivem z Lánova.

Novinka - sdílená kola Nextbike, stanoviště v Horním Lánově a v Prostředním Lánově.

Obec koupila nový bagr Kubota U-36.

Stavba plotů u autobusového nádraží v Prostředním Lánově.

Práce na opravě mostu č.5 (Za gumárnou) - Prostřední Lánov.

Odvodnění nad hřištěm - Horní Lánov.

Instalace nových lamp veřejného
osvětlení u Lánovského dvora.

Výměna oken a vchodových dveří
v bytovém domě čp. 23

pod Lánovským dvorem.
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Kalenského, jehož životní nadhled a schopnost spojovat lidi 
kolem se staly inspirací pro uskutečnění celého projektu.

Vrchlabský farář, pan Jiří Šlégr, řekl na společném setkání u 
poštovní cesty následující: 

„Kapličky mají svůj význam také proto, že se k nim putuje. 
Díky kaplím se tak z tuláků stávají poutníci, kteří již vědí, 
kam kráčí.“

Tento projekt probíhá ve spolupráci se spolkem ZDRAVÉ 
KRKONOŠE, 
e-mail: info@zdravekrkonose.eu
web: www.zdravekrkonose.eu
kontaktní osoba: Ing. Michal Daněk, tel.: 732 837 046, 
nebo Jaroslav Hanč, tel.: 721 142 981.

Výstavbu kaple je možné podpořit na:

https://www.donio.cz/kaple-na-puli-cesty-v-lanove

transparentní účet: č. ú.: 107-7144890227/0100, VS: 
20211.

Děkujeme za veškerou podporu.

Jaroslav Hanč a kolektiv podporovatelů

 Společenská
 rubrika 

V únoru se narodil Adam Zdržálek, v dubnu pak Michal 
Nétek a Gabriela Součková. Přejeme jim mnoho štěstí
a zdraví do života.

V období od 14. 2. 2024 do 15. 5. 2024 dovršili svá 
významná životní jubilea (uvádíme 70, 75, 80, 85 let a dále 
po roce) níže uvedení spoluobčané:

Pan Pavel Lacuška
Pan Petr Hladký
Pan Ladislav Blažek
Paní Květoslava Lacušková
Pan Vladimír Jakubec
Pan Radko Kovář
Paní Iva Farská
Paní Marie Jeništová
Paní Jana Lančaričová
Paní Věra Rojtová
Paní Ivanka Hendrychová
Paní Milada Novotná

zázemí pro činnost SDH Horní Lánov, a to části pozemku 
2

p. č. 3046 o výměře 5213 m  (ostatní plocha/sportoviště a 
rekreační plocha) v k. ú. Horní Lánov, části pozemku p. č. 

23047 o výměře 2217 m  (ostatní plocha/neplodná půda) v 
k. ú. Horní Lánov. Prodej bude uskutečněn dle 
geometrického plánu č. 634-79/2022 ze dne 29. srpna 2022 
pro vyznačení obvodu budovy ve vlastnictví SDH Horní 

2Lánov. Z „p. p. č. 3046“ je oddělena část o výměře 38 m
2a z „p. p. č. 3047“ je oddělena část o výměře 58 m ,
2

tj celková výměra zastavěné plochy pod stavbou je 96 m , 
kdy vznikne nová parcela č. st. 383. Prodejní cena je 

2navržena dohodou ve výši 175 Kč/m , tj. 16 800 Kč, kde 
důvodem této ceny je skutečnost, že předmětná stavba slouží 
jako zázemí pro činnost SDH Horní Lánov ve veřejném 
zájmu. V rámci kupní smlouvy bude zřízena služebnost 
stezky a jízdy, a to k tíži p. p. č. 3046 a 3047 v rozsahu šíře
3 metrů ve prospěch nově vzniklé parcely č. st. 383 v k. ú. 
Horní Lánov a zároveň zajištěno předkupní právo pro obec 
Lánov k p. č. st. 383 včetně budovy za stejnou kupní cenu,
tj. 16 800 Kč.
   Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 1

Usnesení č. 11/2/24 - Zastupitelstvo obce Lánov projed-
nalo a schvaluje Smlouvu o poskytnutí finančního 
příspěvku do systému sdíleného financování sociálních 
služeb ORP Vrchlabí.
   Výsledek hlasování: Pro: 15   Proti: 0   Zdržel se: 0

ZO bere na vědomí: 

Usnesení č. 12/2/24 - Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a bere na vědomí Smlouvu o dílo uzavřenou 
se společností VEKTRA, jako zhotovitele díla s názvem 
„Bezpečně přes Malé Labe – Lánov – Most č. 4“.

 Kaple na půli cesty
 Staňte se spolutvůrci Kaple na půli cesty.

Tato drobná sakrální stavba, navržená z tradičních materiálů 
a v duchu současné architektury, je připravována do lokality 
u staré poštovní cesty, kde již dříve kaplička stála.

Beztvará hromada kamení a nedostatek historických 
pramenů uzavřely předchozí dějinnou kapitolu a nastar-
tovaly vznik kaple s novým pojetím, jako pokračování 
rozepsané knihy.

Stará poštovní cesta z Vrchlabí do Dolního Dvora na svých 
bedrech přenesla již nesčetně poutníků. Mnozí mohli 
spočinout u kaple původní, další se budou moci setkat před 
kaplí novou.

A jaká bude Kaple na půli cesty?

- severní stěna zděná, jako odkaz na původní kapličku
v daném místě

– ve zděné stěně nika pro sochu Panny Marie

– boční stěny z modřínových šindelů symbolizující křídla, 
která ukrývají a ochraňují skromné tajemství nitra kaple

– strop jako pohled na nebesa s modlitbou na skleněné 
konzoli

– červené čočky a kříž jako symbol Krista

Ticho a klid místa u poštovní cesty ponese také vzpomínku 
na fotografa, ornitologa a starostu obce Lánov, Pepu 

4

ostatní komunikace) MK III. třídy (11c), p. č. 2353 o výměře 
2

54 m  (ostatní plocha/ostatní komunikace) MK III. třídy 
2(11c), p. č. 2356 o výměře 21 m  (ostatní plocha/jiná plocha) 

2 MK IV. třídy (4d), p. č. 2357 o výměře 35 m (ostatní 
plocha/jiná plocha) MK IV. třídy (4d), p. č. 2360 o výměře 

2 
14 m (ostatní plocha/jiná plocha) MK IV. třídy (4d), p. č. 

22361 o výměře 58 m  (ostatní plocha/jiná plocha) MK IV. 
2 třídy (4d), p. č. 2362 o výměře 16 m (ostatní plocha/jiná 

2
plocha) MK IV. třídy (4d), p. č. 2416 o výměře 12 m  (ostatní 
plocha/ostatní komunikace) MK III. třídy (56c), p. č. 2418

2o výměře 4 m  (trvalý travní porost/mez, stráň) MK IV. třídy 
2(29d), p. č. 2419 o výměře 119 m  (ostatní plocha/jiná 

2
plocha) MK IV. třídy (29d), p. č. 2420 o výměře 12 m  
(ostatní plocha/ostatní komunikace) MK III. třídy (72c),

2p. č. 2519 o výměře 145 m  (ostatní plocha/jiná plocha) MK 
IV. třídy (14-16d), vše v k. ú. Prostřední Lánov (podíl 1/1). 
Vlastníkem pozemků je Česká republika, resp. ÚZSVM, 
Rašínovo nábřeží 390/42, 128 00 Praha 2 – Nové Město. 
Jedná se o pozemky, a to ve dvou případech chodníku po 
výstavbě, místních komunikací III. a IV. třídy, kde 
vlastníkem staveb pozemních komunikací je obec Lánov. 
Obec Lánov uhradí správní poplatek za Návrh na vklad 
vlastnického práva do katastru nemovitostí
 Výsledek hlasování: Pro: 15    Proti: 0    Zdržel se: 0

Usnesení č. 8/1/24 - Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje bezúplatný převod, nabytí 

2
pozemků ve veřejném zájmu p. č. 2407 o výměře 17 m  
(ostatní plocha/ostatní komunikace) účelová komunikace 

2104, p. č. 2414 o výměře 15 m  (ostatní plocha/jiná plocha) 
2sjezd z cyklostezky a p. č. 2415 o výměře 49 m  (ostatní 

plocha/jiná plocha) účelová komunikace 029, vše v k. ú. 
Prostřední Lánov (podíl 1/1). Vlastníkem pozemků je Česká 
republika, resp. ÚZSVM, Rašínovo nábřeží 390/42, 128 00 
Praha 2 – Nové Město. Jedná se o sjezdy, resp. připojení 
účelových komunikací na silnici I/14. Stavby sjezdů jsou 
obce Lánov. Obec Lánov uhradí správní poplatek za Návrh 
na vklad vlastnického práva do katastru nemovitostí.  
 Výsledek hlasování: Pro: 15    Proti: 0    Zdržel se: 0

Usnesení č. 9/1/24 - Zastupitelstvo obce Lánov projed-
nalo a schvaluje směnu pozemku ve výlučném vlastnictví 

2
obce Lánov, IČ: 00278041, a to p. č. 1171/15 o výměře 72 m  
v k. ú. Prostřední Lánov za pozemky ve výlučném 
vlastnictví ABM REAL, a. s., IČ: 25709941, a to p. č. 2516

2 2o výměře 9 m  a p. č. 2514 o výměře 21 m  s tím,
že k pozemku p. č. 2514 se oddělila jižní část pozemku p. č. 

2
1688 o výměře 42 m  vše v k. ú. Prostřední Lánov, a to dle ,

geometrického plánu č. 1288-337/2023 ze dne 31. 11. 2023, 
viz příloha. Výměra vzájemně směňovaných nemovitostí 

2 2
odpovídá 72 m  ku 72 m  s tím, že ceny směňovaných 
nemovitostí jsou stejné. Po provedení směny budou tedy 
smluvní strany zcela vyrovnány a nebudou mít vůči sobě
v souvislosti s touto směnou žádné majetkové nároky. ABM 
REAL, a. s. uhradí správní poplatek za Návrh na vklad 
vlastnického práva do katastru nemovitostí.
 Výsledek hlasování: Pro: 15    Proti: 0    Zdržel se: 0

Usnesení č. 10/1/24 - Zastupitelstvo obce Lánov projed-
nalo a schvaluje Smlouvu o poskytnutí příspěvku
z prostředků Česko-německého fondu budoucnosti
na obnovu 4 sakrálních památek v Lánově.
   Výsledek hlasování: Pro: 15   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 12/1/24 - Zastupitelstvo obce Lánov projed-            
nalo a schvaluje příležitostné zaměstnávání v roce 2024 
paní Lidmily Kučerové na DPP, jedná se o zastupování
v infocentru v době nepřítomnosti stálého pracovníka. DPP 
bude uzavírána dle potřeby na jednotlivá období.
   Výsledek hlasování: Pro: 13   Proti: 0   Zdržel se: 2  

Usnesení č. 13/1/24 - Zastupitelstvo obce Lánov projed-
nalo a schvaluje pořízení mini kompaktního pásového 
rypadla pro potřeby obce  .
   Výsledek hlasování: Pro: 10   Proti: 3   Zdržel se: 2   

ZO bere na vědomí:

Usnesení č. 11/1/24 - Zastupitelstvo obce Lánov projed-
nalo a bere na vědomí zpracovatelem vytipované 
připomínky k územnímu plánu.    

Usnesení č. 14/1/24 - Zastupitelstvo obce Lánov projed-
nalo a bere na vědomí plán investic a čerpání dotací na rok 
2024.

ZO schvaluje:

Usnesení č. 5/2/24 - Zastupitelstvo obce Lánov projed-
nalo a schvaluje rozpočtové opatření č. 2/2024.
   Výsledek hlasování: Pro: 15   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 6/2/24 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje Inventarizační zprávu – Souhrnnou zprávu
o průběhu a výsledku inventarizace majetku obce Lánov ke 
dni 31. 12. 2023 a návrhy na vyřazení nepotřebného majetku.
   Výsledek hlasování: Pro: 15   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 7/2/24 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje rozdělení výsledku hospodaření za rok 2023 
ZŠ a MŠ Lánov a převod výsledku hospodaření ve výši
100 % do rezervního fondu.
   Výsledek hlasování: Pro: 15   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 8/2/24 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje Inventarizační zprávu ZŠ a MŠ Lánov za rok 
2023.       Výsledek hlasování: Pro: 15 Proti: 0 Zdržel se: 0

Usnesení č. 9/2/24 - Zastupitelstvo obce Lánov projed-
nalo a schvaluje bezúplatný převod, nabytí pozemku

2ve veřejném zájmu p. č. 2448 o výměře 36 m  (ostatní 
plocha/ostatní komunikace) v k. ú. Prostřední Lánov (podíl 
1/1). Vlastníkem pozemku je Česká republika, resp. 
ÚZSVM, Rašínovo nábřeží 390/42, 128 00 Praha 2 – Nové 
Město. Pozemek pozemková parcela č. 2448 navazuje
na pozemek pozemkovou parcelu č. 2242 ve vlastnictví 
obce, nachází se zde těleso pozemní komunikace označené
v pasportu komunikací jako 107UK. Obec Lánov uhradí 
správní poplatek za Návrh na vklad vlastnického práva do 
katastru nemovitostí. ZO pověřuje starostku podpisem 
smlouvy. 
   Výsledek hlasování: Pro: 15   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 10/2/24 - Zastupitelstvo obce Lánov projed-
nalo a schvaluje prodej zastavěné plochy pod stavbou 
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dne 23. 4. 2024



Kalenského, jehož životní nadhled a schopnost spojovat lidi 
kolem se staly inspirací pro uskutečnění celého projektu.

Vrchlabský farář, pan Jiří Šlégr, řekl na společném setkání u 
poštovní cesty následující: 

„Kapličky mají svůj význam také proto, že se k nim putuje. 
Díky kaplím se tak z tuláků stávají poutníci, kteří již vědí, 
kam kráčí.“

Tento projekt probíhá ve spolupráci se spolkem ZDRAVÉ 
KRKONOŠE, 
e-mail: info@zdravekrkonose.eu
web: www.zdravekrkonose.eu
kontaktní osoba: Ing. Michal Daněk, tel.: 732 837 046, 
nebo Jaroslav Hanč, tel.: 721 142 981.

Výstavbu kaple je možné podpořit na:

https://www.donio.cz/kaple-na-puli-cesty-v-lanove

transparentní účet: č. ú.: 107-7144890227/0100, VS: 
20211.

Děkujeme za veškerou podporu.

Jaroslav Hanč a kolektiv podporovatelů

 Společenská
 rubrika 

V únoru se narodil Adam Zdržálek, v dubnu pak Michal 
Nétek a Gabriela Součková. Přejeme jim mnoho štěstí
a zdraví do života.

V období od 14. 2. 2024 do 15. 5. 2024 dovršili svá 
významná životní jubilea (uvádíme 70, 75, 80, 85 let a dále 
po roce) níže uvedení spoluobčané:

Pan Pavel Lacuška
Pan Petr Hladký
Pan Ladislav Blažek
Paní Květoslava Lacušková
Pan Vladimír Jakubec
Pan Radko Kovář
Paní Iva Farská
Paní Marie Jeništová
Paní Jana Lančaričová
Paní Věra Rojtová
Paní Ivanka Hendrychová
Paní Milada Novotná

zázemí pro činnost SDH Horní Lánov, a to části pozemku 
2

p. č. 3046 o výměře 5213 m  (ostatní plocha/sportoviště a 
rekreační plocha) v k. ú. Horní Lánov, části pozemku p. č. 

23047 o výměře 2217 m  (ostatní plocha/neplodná půda) v 
k. ú. Horní Lánov. Prodej bude uskutečněn dle 
geometrického plánu č. 634-79/2022 ze dne 29. srpna 2022 
pro vyznačení obvodu budovy ve vlastnictví SDH Horní 

2Lánov. Z „p. p. č. 3046“ je oddělena část o výměře 38 m
2a z „p. p. č. 3047“ je oddělena část o výměře 58 m ,
2

tj celková výměra zastavěné plochy pod stavbou je 96 m , 
kdy vznikne nová parcela č. st. 383. Prodejní cena je 

2navržena dohodou ve výši 175 Kč/m , tj. 16 800 Kč, kde 
důvodem této ceny je skutečnost, že předmětná stavba slouží 
jako zázemí pro činnost SDH Horní Lánov ve veřejném 
zájmu. V rámci kupní smlouvy bude zřízena služebnost 
stezky a jízdy, a to k tíži p. p. č. 3046 a 3047 v rozsahu šíře
3 metrů ve prospěch nově vzniklé parcely č. st. 383 v k. ú. 
Horní Lánov a zároveň zajištěno předkupní právo pro obec 
Lánov k p. č. st. 383 včetně budovy za stejnou kupní cenu,
tj. 16 800 Kč.
   Výsledek hlasování: Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 1

Usnesení č. 11/2/24 - Zastupitelstvo obce Lánov projed-
nalo a schvaluje Smlouvu o poskytnutí finančního 
příspěvku do systému sdíleného financování sociálních 
služeb ORP Vrchlabí.
   Výsledek hlasování: Pro: 15   Proti: 0   Zdržel se: 0

ZO bere na vědomí: 

Usnesení č. 12/2/24 - Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a bere na vědomí Smlouvu o dílo uzavřenou 
se společností VEKTRA, jako zhotovitele díla s názvem 
„Bezpečně přes Malé Labe – Lánov – Most č. 4“.

 Kaple na půli cesty
 Staňte se spolutvůrci Kaple na půli cesty.

Tato drobná sakrální stavba, navržená z tradičních materiálů 
a v duchu současné architektury, je připravována do lokality 
u staré poštovní cesty, kde již dříve kaplička stála.

Beztvará hromada kamení a nedostatek historických 
pramenů uzavřely předchozí dějinnou kapitolu a nastar-
tovaly vznik kaple s novým pojetím, jako pokračování 
rozepsané knihy.

Stará poštovní cesta z Vrchlabí do Dolního Dvora na svých 
bedrech přenesla již nesčetně poutníků. Mnozí mohli 
spočinout u kaple původní, další se budou moci setkat před 
kaplí novou.

A jaká bude Kaple na půli cesty?

- severní stěna zděná, jako odkaz na původní kapličku
v daném místě

– ve zděné stěně nika pro sochu Panny Marie

– boční stěny z modřínových šindelů symbolizující křídla, 
která ukrývají a ochraňují skromné tajemství nitra kaple

– strop jako pohled na nebesa s modlitbou na skleněné 
konzoli

– červené čočky a kříž jako symbol Krista

Ticho a klid místa u poštovní cesty ponese také vzpomínku 
na fotografa, ornitologa a starostu obce Lánov, Pepu 

4

ostatní komunikace) MK III. třídy (11c), p. č. 2353 o výměře 
2

54 m  (ostatní plocha/ostatní komunikace) MK III. třídy 
2(11c), p. č. 2356 o výměře 21 m  (ostatní plocha/jiná plocha) 

2 MK IV. třídy (4d), p. č. 2357 o výměře 35 m (ostatní 
plocha/jiná plocha) MK IV. třídy (4d), p. č. 2360 o výměře 

2 
14 m (ostatní plocha/jiná plocha) MK IV. třídy (4d), p. č. 

22361 o výměře 58 m  (ostatní plocha/jiná plocha) MK IV. 
2 třídy (4d), p. č. 2362 o výměře 16 m (ostatní plocha/jiná 

2
plocha) MK IV. třídy (4d), p. č. 2416 o výměře 12 m  (ostatní 
plocha/ostatní komunikace) MK III. třídy (56c), p. č. 2418

2o výměře 4 m  (trvalý travní porost/mez, stráň) MK IV. třídy 
2(29d), p. č. 2419 o výměře 119 m  (ostatní plocha/jiná 

2
plocha) MK IV. třídy (29d), p. č. 2420 o výměře 12 m  
(ostatní plocha/ostatní komunikace) MK III. třídy (72c),

2p. č. 2519 o výměře 145 m  (ostatní plocha/jiná plocha) MK 
IV. třídy (14-16d), vše v k. ú. Prostřední Lánov (podíl 1/1). 
Vlastníkem pozemků je Česká republika, resp. ÚZSVM, 
Rašínovo nábřeží 390/42, 128 00 Praha 2 – Nové Město. 
Jedná se o pozemky, a to ve dvou případech chodníku po 
výstavbě, místních komunikací III. a IV. třídy, kde 
vlastníkem staveb pozemních komunikací je obec Lánov. 
Obec Lánov uhradí správní poplatek za Návrh na vklad 
vlastnického práva do katastru nemovitostí
 Výsledek hlasování: Pro: 15    Proti: 0    Zdržel se: 0

Usnesení č. 8/1/24 - Zastupitelstvo obce Lánov 
projednalo a schvaluje bezúplatný převod, nabytí 

2
pozemků ve veřejném zájmu p. č. 2407 o výměře 17 m  
(ostatní plocha/ostatní komunikace) účelová komunikace 

2104, p. č. 2414 o výměře 15 m  (ostatní plocha/jiná plocha) 
2sjezd z cyklostezky a p. č. 2415 o výměře 49 m  (ostatní 

plocha/jiná plocha) účelová komunikace 029, vše v k. ú. 
Prostřední Lánov (podíl 1/1). Vlastníkem pozemků je Česká 
republika, resp. ÚZSVM, Rašínovo nábřeží 390/42, 128 00 
Praha 2 – Nové Město. Jedná se o sjezdy, resp. připojení 
účelových komunikací na silnici I/14. Stavby sjezdů jsou 
obce Lánov. Obec Lánov uhradí správní poplatek za Návrh 
na vklad vlastnického práva do katastru nemovitostí.  
 Výsledek hlasování: Pro: 15    Proti: 0    Zdržel se: 0

Usnesení č. 9/1/24 - Zastupitelstvo obce Lánov projed-
nalo a schvaluje směnu pozemku ve výlučném vlastnictví 

2
obce Lánov, IČ: 00278041, a to p. č. 1171/15 o výměře 72 m  
v k. ú. Prostřední Lánov za pozemky ve výlučném 
vlastnictví ABM REAL, a. s., IČ: 25709941, a to p. č. 2516

2 2o výměře 9 m  a p. č. 2514 o výměře 21 m  s tím,
že k pozemku p. č. 2514 se oddělila jižní část pozemku p. č. 

2
1688 o výměře 42 m  vše v k. ú. Prostřední Lánov, a to dle ,

geometrického plánu č. 1288-337/2023 ze dne 31. 11. 2023, 
viz příloha. Výměra vzájemně směňovaných nemovitostí 

2 2
odpovídá 72 m  ku 72 m  s tím, že ceny směňovaných 
nemovitostí jsou stejné. Po provedení směny budou tedy 
smluvní strany zcela vyrovnány a nebudou mít vůči sobě
v souvislosti s touto směnou žádné majetkové nároky. ABM 
REAL, a. s. uhradí správní poplatek za Návrh na vklad 
vlastnického práva do katastru nemovitostí.
 Výsledek hlasování: Pro: 15    Proti: 0    Zdržel se: 0

Usnesení č. 10/1/24 - Zastupitelstvo obce Lánov projed-
nalo a schvaluje Smlouvu o poskytnutí příspěvku
z prostředků Česko-německého fondu budoucnosti
na obnovu 4 sakrálních památek v Lánově.
   Výsledek hlasování: Pro: 15   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 12/1/24 - Zastupitelstvo obce Lánov projed-            
nalo a schvaluje příležitostné zaměstnávání v roce 2024 
paní Lidmily Kučerové na DPP, jedná se o zastupování
v infocentru v době nepřítomnosti stálého pracovníka. DPP 
bude uzavírána dle potřeby na jednotlivá období.
   Výsledek hlasování: Pro: 13   Proti: 0   Zdržel se: 2  

Usnesení č. 13/1/24 - Zastupitelstvo obce Lánov projed-
nalo a schvaluje pořízení mini kompaktního pásového 
rypadla pro potřeby obce  .
   Výsledek hlasování: Pro: 10   Proti: 3   Zdržel se: 2   

ZO bere na vědomí:

Usnesení č. 11/1/24 - Zastupitelstvo obce Lánov projed-
nalo a bere na vědomí zpracovatelem vytipované 
připomínky k územnímu plánu.    

Usnesení č. 14/1/24 - Zastupitelstvo obce Lánov projed-
nalo a bere na vědomí plán investic a čerpání dotací na rok 
2024.

ZO schvaluje:

Usnesení č. 5/2/24 - Zastupitelstvo obce Lánov projed-
nalo a schvaluje rozpočtové opatření č. 2/2024.
   Výsledek hlasování: Pro: 15   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 6/2/24 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje Inventarizační zprávu – Souhrnnou zprávu
o průběhu a výsledku inventarizace majetku obce Lánov ke 
dni 31. 12. 2023 a návrhy na vyřazení nepotřebného majetku.
   Výsledek hlasování: Pro: 15   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 7/2/24 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje rozdělení výsledku hospodaření za rok 2023 
ZŠ a MŠ Lánov a převod výsledku hospodaření ve výši
100 % do rezervního fondu.
   Výsledek hlasování: Pro: 15   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 8/2/24 - Zastupitelstvo obce projednalo
a schvaluje Inventarizační zprávu ZŠ a MŠ Lánov za rok 
2023.       Výsledek hlasování: Pro: 15 Proti: 0 Zdržel se: 0

Usnesení č. 9/2/24 - Zastupitelstvo obce Lánov projed-
nalo a schvaluje bezúplatný převod, nabytí pozemku

2ve veřejném zájmu p. č. 2448 o výměře 36 m  (ostatní 
plocha/ostatní komunikace) v k. ú. Prostřední Lánov (podíl 
1/1). Vlastníkem pozemku je Česká republika, resp. 
ÚZSVM, Rašínovo nábřeží 390/42, 128 00 Praha 2 – Nové 
Město. Pozemek pozemková parcela č. 2448 navazuje
na pozemek pozemkovou parcelu č. 2242 ve vlastnictví 
obce, nachází se zde těleso pozemní komunikace označené
v pasportu komunikací jako 107UK. Obec Lánov uhradí 
správní poplatek za Návrh na vklad vlastnického práva do 
katastru nemovitostí. ZO pověřuje starostku podpisem 
smlouvy. 
   Výsledek hlasování: Pro: 15   Proti: 0   Zdržel se: 0

Usnesení č. 10/2/24 - Zastupitelstvo obce Lánov projed-
nalo a schvaluje prodej zastavěné plochy pod stavbou 
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Zastupitelstva obce Lánov   konaného

dne 23. 4. 2024



Pan Rudolf Honc
Paní Jana Hlubučková
Pan Miroslav Patočka
Pan Jan Novotný
Pan Miroslav Waněk
Paní Dana Stránská
Paní Jaroslava Pršalová
Pan Josef Perlík

Všem oslavencům srdečně přejeme 
všechno nejlepší,  mnoho štěstí
a zdraví.

        Karolina Boková

 Sbírka Ligy proti
 rakovině
Ve dnech 15. až 17. května se v info-
centru a na obecním úřadě opět konala 
celonárodní sbírka v rámci Českého 
dne proti rakovině, tentokrát se zamě-
řením na prevenci nádorů prsu a scree-
ningové programy. Pro zajímavost 
uvádím výsledky i z předchozích let:

r. 2014 – 26 kvítků/705 Kč
r. 2015 – 33 ks/625 Kč
r. 2016 – 29 ks/841 Kč
r. 2017 – 44 ks/1.460 Kč
r. 2018 – 45 ks/1.598 Kč
r. 2019 – 27 ks/1.000 Kč
r. 2020 – 97 ks/3.033 Kč
r. 2021 – 82 ks/2.584 Kč
r. 2022 – 42 ks/1.540 Kč
r. 2023 – 50 ks/1.797 Kč
r. 2024 – 44 ks/1.702 Kč

Všem dárcům za jejich příspěvky 
srdečně děkujeme! Také chci podě-
kovat svým kolegyním Jarušce Kuče-
rové a Renatě Srnské z úřadu za 
spoluúčast při sbírce.

         Karolina Boková

 Budujeme s
  respektem nebo
 nezájmem?
Procházím opakovaně místy, kudy 
jsem procházela jako malá, nebo třeba 
před pár lety. Je tu krásně na horách
a i tady dole pod nimi. Máme štěstí na 
krásnou přírodu, štěstí, že můžeme 
vyběhnout za hranice obce či města 
rovnou do přírody. Je tu radost žít, 
aspoň to tak vnímám. Jen nerozumím 
tomu, jak se leckdy chováme ke svému 
prostředí. Nezájem, neznalost či 
lhostejnost působí krajině škody. 

Čeho si všímám nejvíce, jsou různé 
menší skládky odpadu. Odpady ze 
zahrad a domácností, leckdy i odpad 
komunální. Taktéž i zavážení zeminou 
či štěrkem při budování ze strany obcí, 
v okolí potoků, v keřích, na mokrých, 
vegetací zarostlých místech. Měníme 
přírodní stanoviště na mrtvá ruderální 
místa. 

Může se nám zdát, že tato místa nejsou 
vidět nebo nejsou důležitá. Ale právě 
tyto „mikro krajiny“ plní důležité 
funkce v krajině a sytí její rozmanitost. 
V místech, kde dříve rostly například 
bledule, sasanky hajní nebo orseje jarní 
jsou nyní kopřivy a plevele. Jinde jsou 
navážky vrstveny na mokrá místa, 
která slouží krajině jako zásobárny 
vody. Ač to není patrné na první 
pohled, slouží i nám, protože zadržují 
vodu. 

Mohu zmínit okolí potoka tekoucího
z rokliny vedle Bíny, kde občané 
dlouhodobě odkládají odpad ze zahrad. 
Bylo to krásné místo. Za socialismu 
narovnaný potok se znovu změnil na 
přírodní, s pěknou jarní květenou. Toto 
místo je ale teď v podstatě zničené. 

Další místo, které zaslouží pozornost
a péči, je mokrá louka vedle areálu, kde 
sídlila firma Esselte. V porovnání
s okolními agro-loukami je tato 
výjimečná a rozmanitá – druhově 
bohatá. Rostou na ní společně druhy, 
kterých tady v okolí, obzvláště od 
hranic KRNAPu směrem na jih, 
najdete minimum. Společenství tvoří 
mnoho druhů, jmenuji například 
řeřišničník Hallerův ,  zvonek , 
krvavec toten a na ně navázané 
motýly modrásky. Louka zasahovala 
od silnice k hranici stromových remízů 
s potokem. Zprvu byla louka od silnice 
zavážena odpadem ze zahrad, postupně 
se z těchto navážek dotvořil prostor, 
kde vzniklo parkoviště. Proběhla 
výstavba cyklostezky a další navážky 
po stavbě spolu s vápenným štěrkem 
zasypaly část této krásné louky. Mokrá 
hranice se posunuje, mezofilní louka se 
spoustou druhů ustupuje a zaniká. 
Louka zadržuje spoustu vody, hostí 
krásné druhy rostlin i živočichů. 

Co kdybychom louce pomohli? 
Odstraněním části navážky a vyhlou-
bením tůně bychom zachovali mokrou 
část v jejím pravém rohu u cyklostezky. 
Mokřadní tvrdolisté rostliny by ustou-
pily směrem k tůni. Pomůžeme 
obojživelníkům a umožníme žít pestré 
mezofilní louce. A třeba tu motýla 
modráska zase uvidíme. 

Stejně tak mysleme na krajinu při 
plánování pozemků pro výstavbu. 
Mokrá místa nechme přírodě. Pojďme 
budovat s respektem a s tím, že krom 
využití dalších přírodních stanovišť 
přírodě i něco vrátíme. Budujme na 
místech již ruderálních nebo brown-
fieldech – průmyslově nevyužitých 
areálech. Není to sobecká vize „jen pro 
přírodu“, je to také uložená investice 
pro nás do budoucna. Krajinu využí-
váme na 100 procent. Krom chrá-
něných oblastí jsou přírodní místa 
takřka vzácností. Pojďme tyto střípky 
rozmanitosti v kulturní krajině zacho-
vat, aby krajina mohla fungovat. Vždyť 
rozmanitost a funkčnost znamená 
život! Udělejme protislužbu – když si 
něco vezmeme, buďme pro krajinu 
něčím prospěšní.

          Hana Šimonová

        Kulíškova herna
 opět baví děti
        i dospělé

Kdo by neznal stavebnici Merkur nebo 
Seva, dřevěného Krtečka, legendární 
plastový náklaďák Tatra! A co teprve 
beruška na klíček, která nespadne ze 
stolu, plechové traktůrky, modelové 
kolejiště Merkur. Hračky rodičů a pra-
rodičů dnešních dětí ožívají v Kulí-
škově herně – doprovodném programu 
rádia Kulíšek. Děti si pohrají a budou 
tvořit, dospělí zavzpomínají na dětská 
léta. 

Každé rádio nabízí posluchačům nejen 
hudbu a mluvené slovo, ale také 
koncerty, soutěže, ... Rádio Kulíšek, 
které si v roce 2024 připomíná 30. 
narozeniny, více jak dvě desetiletí 
doplňuje vysílání Kulíškovou hernou.

Tradiční české hračky obohatily pro-
gramy například v Praze, polských 
Kowarech a Opolno-Zdroji, Trutnově, 
Černém Dole, Lánově, Svobodě nad 
Úpou, Mladých Bukách, Janských 
Lázních, Pilníkově, Vítězné, ... Jsou
i součástí srpnové akce Mašinky
a hračky ve Výtopně Jaroměř.

Covid 19 přerušil jak pravidelné 
vysílání rádia Kulíšek, tak Kulíškovu 
hernu. Rozhlasovou práci se mladí 
redaktoři naučili během roku, Kulíš-
kova herna čtyři roky odpočívala.
V červnu 2024 si ji v obnovené 
premiéře naplno užily rodiny s dětmi
v Ekocentru Dotek v Horním Maršově 
a v Jičíně na Dnu pro rodinu.

Na podzim se Kulíškova herna před-
staví na střeše Centra Babylon
v Liberci.

     Jana Tauchmanová

 Klub důchodců
 bývalého
 státního statku
Po novém roce se paní Capoušková 
pustila s elánem do další činnosti 
klubu. Poděkovala všem desítkářům za 
aktivní práci, hlavně za seznamování 
členů s jednotlivými akcemi a zajiš-
ťování nástupních míst. Poděkování si 
také zasloužila děvčata v kuchyni, 
která se o nás vzorně starají (Janeč-
ková, Štolbová, Faltusová), pokladní 
paní Hejduková a hlavní fotograf pan 
Závodník. 

Prvním výletem byla 6. března polská 
Kudowa Zdrój před Velikonocemi – 
návštěva tržnice slavnostně vyzdobené 
a plné lákadel textilních i potravi-
nových, s velikonočními náměty
i s krásnými slaměnými figurkami. Pro 
velký zájem musela paní Capoušková 
zajistit i větší auto pana Lacušky. 
Někteří navštívili také obchody za 
silnicí. Vše se do autobusu a auta vešlo
a spokojeni jsme se vydali zpět
k domovu. 

Hned nato 21. března se jelo na výstavu 
Zemědělec do Lysé nad Labem. Lysá 
nás tradičně přivítala jarními květy
a sadbou. Všeho tady bylo hodně jak na 
koukání, tak i k nakupování. Škoda,
že se výstava koná tak brzo, protože 
plno rostlinek nejde ještě pro chladné 

počasí přímo vysazovat. Přesto jsme 
neodolali a zakoupili si stromky, keře
i krásné květiny, koření do kuchyně, 
něco dobrého na zub či štamprdličku
na ochutnání od moravských prodejců. 
Den byl slunečný a nám se v Lysé moc 
líbilo, však pro velkou oblibu se 
výstava konala již po padesáté osmé.

18. dubna se jelo do divadla v Úpici na 
zábavnou talk show Zbigniewa J. 
Czendlika Postel–hospoda–kostel. 
Jeho vyprávění z osobního života i ze 
života vůbec je podáváno s humorem, 
který je typický jenom pro něj. I když je 
římskokatolickým knězem polské 
národnosti, působí v České republice 
přes 20 let a má zde mnoho známých
a přátel. Jeho humorné vyprávění je 
celosvětové, dotýká se kultury, šou-
byznysu i sportu. Představení bylo 
úžasné, moc jsme se nasmáli a konsta-
tovali, kde se v člověku bere tolik 
optimismu a moudrosti. Moc nás to 
potěšilo a pohladilo po duši.

Základní škola (děti i paní učitelky) si 
připravily pro nás seniory a veřejnost 
kulturní vystoupení s názvem Jarní 
muzicírování. Krásná sólová i sku-
pinová vystoupení ukázala, co vše děti 
dokážou. Zase nás ujistily, že je tu nová 
nadějná generace, která si umí poradit
s recitací, zpěvem, tancem i hrou na 
hudební nástroje. Dětem se vystoupení 
moc povedlo a my senioři jsme si 
krásné dojmy odnášeli domů.

Obecní úřad v Lánově uspořádal 3. 
května pro seniory zábavu k svátku 
matek. Po přivítání a předání kytičky 
mladými hasiči jsme se také vzájemně 
pozdravili. S gratulací a úvodním 
slovem vystoupila paní starostka, 
popřála krásnou zábavu a přivítala 
delegaci z polské Jelení Góry.
O občerstvení se postarali jako vždy 
skvěle hasiči z Horního Lánova.
Na zábavu rádi přijedou i senioři
z okolí – Prosečné, Strážné, Branná ... – 
a pro zdejší hasiče není problém zajistit 
pro ně dopravu a po zábavě je zase 
rozvést. Patří jim moc veliký dík.
K poslechu i tanci hrála hudební 
skupina krásné skladby a písně, což nás 
nenechalo v klidu a hned jsme využili 
taneční parket. Kdo nemohl tancovat, 
rád si společně zazpíval. Zábava trvala 
do pozdních večerních hodin, všem se 
moc líbila a těšíme se na další.

Jaro je inspirací pro každého, sluníčko 
dobíjí energii, a tak i v našem klubu 

paní Capoušková připravuje další 
výlety a akce pro nás seniory. My se 
rádi podíváme po naší krásné vlasti,
ale hlavně na místa, která ještě 
neznáme a o kterých nevíme. Těšíme 
se na setkání s ostatními seniory
z okolních vesniček a měst, na výměnu 
názorů, rad a zkušeností. Jsme vděční 
za každou zorganizovanou aktivitu.

              Dagmar Zaplatílková

 

Tak jako každoročně jsme rok začali 
svoláním výroční valné hromady, a to 
na 6. ledna.

Dne 20. ledna jsme opět pořádali 
hasičskou zábavu inspirovanou téma-
tem „Slunce, seno, ...“ a s bohatou 
tombolou. Čtrnáct dní nato jsme se 
zúčastnili výroční valné hromady
8. okrsku konané v hasičské zbrojnici
v Hartě. Po měsíci oddechu jsme 
začátkem dubna plánovali další akce,
a to sběr šrotu a čarodějnice. Sběr 
železného šrotu jsme provedli 27. 
dubna. Tuto akci provádíme každo-
ročně za účelem úklidu obce a přivý-
dělku pro náš sbor. Po obci jsme 
posbírali přes 3 tuny šrotu. Pár dní nato 
jsme uspořádali akci Pálení čarodějnic 
za hojné účasti veřejnosti a hlavně dětí. 
Děti se mohly zabavit připravenými 
aktivitami, jako například uvázat si 
malé čarodějnice z vařečky a sena, 
stříkat z hadice a džberovek apod.
V souvislosti s touto akcí musíme 
poděkovat Hospůdce na hřišti, která 
připravila pro děti buřtíky na oheň 
zdarma a Zdeňkovi Blažejovi z Dol-
ního Lánova za poskytnuté dřevo na 
hranici. V květnu se naše síly upnuly 
převážně na přípravu akce Vítání 
prázdnin, která se  v sobotu uskutečnila
22. června u místního fotbalového 
hřiště. A na závěr několik všeobecných 
informací. Od začátku roku se sešel 4x 
výbor SDH. Dvakrát jsme zasahovali
u požáru v Dolním Lánově a Prostřed-
ním Lánově a jednou se jednalo
o technický zásah spočívající v odstra-
nění spadlých stromů z místní 
komunikace v Dolním Lánově. Dále se 
naši zástupci zúčastnili dvakrát schůze 
8. okrsku a jednoho školení. Začátkem 
roku jsme spustili nové internetové 
stránky sboru , kde se www.sdhlanov.cz
o nás dozvíte nejnovější aktuality. 
Jedinou kaňkou probíhající sezóny je 
to, že se nám zase nepodařilo zúčastnit 
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 opět baví děti
        i dospělé

Kdo by neznal stavebnici Merkur nebo 
Seva, dřevěného Krtečka, legendární 
plastový náklaďák Tatra! A co teprve 
beruška na klíček, která nespadne ze 
stolu, plechové traktůrky, modelové 
kolejiště Merkur. Hračky rodičů a pra-
rodičů dnešních dětí ožívají v Kulí-
škově herně – doprovodném programu 
rádia Kulíšek. Děti si pohrají a budou 
tvořit, dospělí zavzpomínají na dětská 
léta. 

Každé rádio nabízí posluchačům nejen 
hudbu a mluvené slovo, ale také 
koncerty, soutěže, ... Rádio Kulíšek, 
které si v roce 2024 připomíná 30. 
narozeniny, více jak dvě desetiletí 
doplňuje vysílání Kulíškovou hernou.

Tradiční české hračky obohatily pro-
gramy například v Praze, polských 
Kowarech a Opolno-Zdroji, Trutnově, 
Černém Dole, Lánově, Svobodě nad 
Úpou, Mladých Bukách, Janských 
Lázních, Pilníkově, Vítězné, ... Jsou
i součástí srpnové akce Mašinky
a hračky ve Výtopně Jaroměř.

Covid 19 přerušil jak pravidelné 
vysílání rádia Kulíšek, tak Kulíškovu 
hernu. Rozhlasovou práci se mladí 
redaktoři naučili během roku, Kulíš-
kova herna čtyři roky odpočívala.
V červnu 2024 si ji v obnovené 
premiéře naplno užily rodiny s dětmi
v Ekocentru Dotek v Horním Maršově 
a v Jičíně na Dnu pro rodinu.

Na podzim se Kulíškova herna před-
staví na střeše Centra Babylon
v Liberci.

     Jana Tauchmanová

 Klub důchodců
 bývalého
 státního statku
Po novém roce se paní Capoušková 
pustila s elánem do další činnosti 
klubu. Poděkovala všem desítkářům za 
aktivní práci, hlavně za seznamování 
členů s jednotlivými akcemi a zajiš-
ťování nástupních míst. Poděkování si 
také zasloužila děvčata v kuchyni, 
která se o nás vzorně starají (Janeč-
ková, Štolbová, Faltusová), pokladní 
paní Hejduková a hlavní fotograf pan 
Závodník. 

Prvním výletem byla 6. března polská 
Kudowa Zdrój před Velikonocemi – 
návštěva tržnice slavnostně vyzdobené 
a plné lákadel textilních i potravi-
nových, s velikonočními náměty
i s krásnými slaměnými figurkami. Pro 
velký zájem musela paní Capoušková 
zajistit i větší auto pana Lacušky. 
Někteří navštívili také obchody za 
silnicí. Vše se do autobusu a auta vešlo
a spokojeni jsme se vydali zpět
k domovu. 

Hned nato 21. března se jelo na výstavu 
Zemědělec do Lysé nad Labem. Lysá 
nás tradičně přivítala jarními květy
a sadbou. Všeho tady bylo hodně jak na 
koukání, tak i k nakupování. Škoda,
že se výstava koná tak brzo, protože 
plno rostlinek nejde ještě pro chladné 

počasí přímo vysazovat. Přesto jsme 
neodolali a zakoupili si stromky, keře
i krásné květiny, koření do kuchyně, 
něco dobrého na zub či štamprdličku
na ochutnání od moravských prodejců. 
Den byl slunečný a nám se v Lysé moc 
líbilo, však pro velkou oblibu se 
výstava konala již po padesáté osmé.

18. dubna se jelo do divadla v Úpici na 
zábavnou talk show Zbigniewa J. 
Czendlika Postel–hospoda–kostel. 
Jeho vyprávění z osobního života i ze 
života vůbec je podáváno s humorem, 
který je typický jenom pro něj. I když je 
římskokatolickým knězem polské 
národnosti, působí v České republice 
přes 20 let a má zde mnoho známých
a přátel. Jeho humorné vyprávění je 
celosvětové, dotýká se kultury, šou-
byznysu i sportu. Představení bylo 
úžasné, moc jsme se nasmáli a konsta-
tovali, kde se v člověku bere tolik 
optimismu a moudrosti. Moc nás to 
potěšilo a pohladilo po duši.

Základní škola (děti i paní učitelky) si 
připravily pro nás seniory a veřejnost 
kulturní vystoupení s názvem Jarní 
muzicírování. Krásná sólová i sku-
pinová vystoupení ukázala, co vše děti 
dokážou. Zase nás ujistily, že je tu nová 
nadějná generace, která si umí poradit
s recitací, zpěvem, tancem i hrou na 
hudební nástroje. Dětem se vystoupení 
moc povedlo a my senioři jsme si 
krásné dojmy odnášeli domů.

Obecní úřad v Lánově uspořádal 3. 
května pro seniory zábavu k svátku 
matek. Po přivítání a předání kytičky 
mladými hasiči jsme se také vzájemně 
pozdravili. S gratulací a úvodním 
slovem vystoupila paní starostka, 
popřála krásnou zábavu a přivítala 
delegaci z polské Jelení Góry.
O občerstvení se postarali jako vždy 
skvěle hasiči z Horního Lánova.
Na zábavu rádi přijedou i senioři
z okolí – Prosečné, Strážné, Branná ... – 
a pro zdejší hasiče není problém zajistit 
pro ně dopravu a po zábavě je zase 
rozvést. Patří jim moc veliký dík.
K poslechu i tanci hrála hudební 
skupina krásné skladby a písně, což nás 
nenechalo v klidu a hned jsme využili 
taneční parket. Kdo nemohl tancovat, 
rád si společně zazpíval. Zábava trvala 
do pozdních večerních hodin, všem se 
moc líbila a těšíme se na další.

Jaro je inspirací pro každého, sluníčko 
dobíjí energii, a tak i v našem klubu 

paní Capoušková připravuje další 
výlety a akce pro nás seniory. My se 
rádi podíváme po naší krásné vlasti,
ale hlavně na místa, která ještě 
neznáme a o kterých nevíme. Těšíme 
se na setkání s ostatními seniory
z okolních vesniček a měst, na výměnu 
názorů, rad a zkušeností. Jsme vděční 
za každou zorganizovanou aktivitu.

              Dagmar Zaplatílková

 

Tak jako každoročně jsme rok začali 
svoláním výroční valné hromady, a to 
na 6. ledna.

Dne 20. ledna jsme opět pořádali 
hasičskou zábavu inspirovanou téma-
tem „Slunce, seno, ...“ a s bohatou 
tombolou. Čtrnáct dní nato jsme se 
zúčastnili výroční valné hromady
8. okrsku konané v hasičské zbrojnici
v Hartě. Po měsíci oddechu jsme 
začátkem dubna plánovali další akce,
a to sběr šrotu a čarodějnice. Sběr 
železného šrotu jsme provedli 27. 
dubna. Tuto akci provádíme každo-
ročně za účelem úklidu obce a přivý-
dělku pro náš sbor. Po obci jsme 
posbírali přes 3 tuny šrotu. Pár dní nato 
jsme uspořádali akci Pálení čarodějnic 
za hojné účasti veřejnosti a hlavně dětí. 
Děti se mohly zabavit připravenými 
aktivitami, jako například uvázat si 
malé čarodějnice z vařečky a sena, 
stříkat z hadice a džberovek apod.
V souvislosti s touto akcí musíme 
poděkovat Hospůdce na hřišti, která 
připravila pro děti buřtíky na oheň 
zdarma a Zdeňkovi Blažejovi z Dol-
ního Lánova za poskytnuté dřevo na 
hranici. V květnu se naše síly upnuly 
převážně na přípravu akce Vítání 
prázdnin, která se  v sobotu uskutečnila
22. června u místního fotbalového 
hřiště. A na závěr několik všeobecných 
informací. Od začátku roku se sešel 4x 
výbor SDH. Dvakrát jsme zasahovali
u požáru v Dolním Lánově a Prostřed-
ním Lánově a jednou se jednalo
o technický zásah spočívající v odstra-
nění spadlých stromů z místní 
komunikace v Dolním Lánově. Dále se 
naši zástupci zúčastnili dvakrát schůze 
8. okrsku a jednoho školení. Začátkem 
roku jsme spustili nové internetové 
stránky sboru , kde se www.sdhlanov.cz
o nás dozvíte nejnovější aktuality. 
Jedinou kaňkou probíhající sezóny je 
to, že se nám zase nepodařilo zúčastnit 
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se okrskové soutěže konané 4. května
v Dolní Branné.

Bc. Ladislav Vich, DiS., starosta SDH 
Prostřední Lánov

 Čas bilancovat
 V pondělí 25. 3. mně paní 
starostka obce Lánov Eliška Rojtová 
oznámila, že rada obce na svém 
posledním zasedání rozhodla o mém 
odvolání a vyhlášení konkurzního 
řízení na ředitele/ředitelku školy
v Lánově. Ke dni 31. 7. končí moje 
jmenování na pozici ředitelky Základní 
školy a Mateřské školy Lánov. Když 
něco končí, je čas se zastavit, je čas
na bilancování. Vrátit se do roku 2012
a projít dvanáct let funkčního období. 
Je to tak dávno a přesto, jako by to bylo 
včera. Vše, co se každý školní rok 
odehrálo, připravilo, postavilo, doká-
zalo, je důležité. Kde začít? 

Školní rok 2012 – 2013 
•  první rok bez zástupce ředitele 
•  ve škole je 201 žáků v 10 třídách,
 26 pedagogických a 14 nepedago-
 gických pracovníků 
•  rozjíždí se projekt Praktická
 ornitologie na ZŠ v Lánově
•  proběhla kompletní rekonstrukce
 budovy MŠ PL a MŠ HL (výměna
 oken a zateplení budovy, úprava
 školní zahrady, …)
•  zahájena tradice vánočních
 jarmarků ve škole
•  pokračování a rozšiřování mimo-
 školní činnosti (kroužků)

Školní rok 2013 – 2014 
• nastupuje zástupkyně Ing. Anna 
 Křelinová 
•  první dotazníkové šetření
  KALIBRO pro rodiče, zaměstnance
 a žáky – „Škola a já“
• proběhla kompletní rekonstrukce 
 budovy B, zrealizovala se obnova
 školní zahrady a vybavení
•  navýšila se kapacita ŠD na 75 žáků

Školní rok 2014 – 2015 
• začlenění prvních 2 asistentů
 pedagoga 
•  celoškolní téma: S bílým čápem

 letem světem. Každé dva měsíce žáci 
navštívili jeden světadíl, o kterém
se díky nápaditým aktivitám dozvě-
děli řadu nových informací o lidech, 
jejich kultuře i historii. Projekt 
plynule navázal na Praktickou orni-
tologii na základní škole v Lánově.

• spolupráce s firmou TOP Priority – 
administrativní pomoc při získávání 
finančních prostředků z grantů
a dotací na školní projekty

• dovybavení školní zahrady MŠ herní 
sestavou

• vybavení interiéru ŠD (podlahy, 
nábytek, …)

Školní rok 2015 – 2016 
• Škola pro 21. století – příprava 

akčního plánu ZŠ a MŠ Lánov – 
zapojení všech zaměstnanců, žáků
i zřizovatele (podněty, nápady, snění, 
…)

 • zahájení přístavby školy
 21. 1. 2016 byla otevřena nová 

přístavba ZŠ. Škola tak získala tři 
kmenové třídy, kabinet, sborovnu, 
knihovnu, ředitelnu a kancelář. Ven-
kovní prostory jsou určeny relaxaci 
žáků (výstavba hřiště na šachy, 
člověče nezlob se a panáka).

• celoškolní téma: Na křídlech knížky 
 Projekt využil tematického zaměření 

na čtenářskou a jazykovou gramot-
nost. Žáci se v průběhu roku sezná-
mili s literárními směry, různými 
druhy literatury, se spisovateli i nový-
mi informacemi týkajícími se knížek. 
Podařilo se nám vybavit novou 
knihovnu i relaxační koutky. 

• oslovení a navázaní spolupráce
s regionálními firmami (finanční
a materiální podpora školy)

Školní rok 2016 – 2017 
• ve škole je 244 žáků v 11 třídách,

3 asistenti pedagoga, 28 pedagogic-
kých a 16 nepedagogických pracov-
níků

• celoškolní téma: Přírodní živly – rok 
VODY 

• příprava dalšího vzdělávání pedago-
gických pracovníků se zaměřením na 
osobnostní a profesní rozvoj peda-
gogů – společné výjezdy, sdílení 
zkušeností 

• nebylo povoleno navýšení kapacit 
ŠD – zřizovatel financuje 1 oddělení 
– vznik Lánováku (20 žáků) 

• dotazníkové šetření KALIBRO 
„Škola a já“ 

• zahájení stavby školní jídelny

Školní rok 2017 – 2018 
• ve škole je 262 žáků ve 13 třídách,

4 asistenti pedagoga, 32 peda-
gogických a 16 nepedagogických 
pracovníků

• celoškolní téma: Přírodní živly – 
VZDUCH

• projekty zaměřené na mezinárodní 
spolupráci (Poznejme se více – 
Karpacz, Szklarska Poręba, Poznej-
me se navzájem – Baunatal)

• 16. 11. 2017 – otevření nové školní 
jídelny + parkoviště pro zaměstnance

Školní rok 2018 – 2019 
• ve škole je 276 žáků v 15 třídách,

6 asistentů pedagoga, 35 pedago-
gických a 17 nepedagogických 
pracovníků

• celoškolní téma: 100 let Česko-
slovenské republiky

• přestavba a rozšíření budovy B
– v rámci přestavby vzniklo nové 
plnohodnotné oddělení MŠ (navý-
šení kapacity MŠ z 95 dětí na 106)
a ŠD (navýšila se kapacita ŠD ze 75 
na 83 dětí), šatny školní družiny, 
parkovací místa, jsou zde umístěny
2 první třídy

• schválena dotace na oddělení školní 
d r u ž i n y  –  L á n o v á k  v e  v ý š i
3 793 000,- Kč 

Školní rok 2019 – 2020 
• ve škole je 302 žáků v 16 třídách,

8 asistentů pedagoga, 40 peda-
gogických a 17 nepedagogických 
pracovníků 

• celoškolní téma: Přírodní živly – 
ZEMĚ

• podpora digitálních kompetencí 
pedagogických pracovníků 

• cílené aktivity zaměřené na práci
s nadanými dětmi (Klub nadaných 
dětí Lánovák) 

• dokončení výstavby a 5. 9. 2019 
otevření Polytechnického a jazykově 
komunikačního centra

 V rámci výstavby vznikly čtyři nové 
učebny cizích jazyků, které se dají 
propojit v konferenční sál. Zázemí 
pro polytechnickou výchovu (čistá 
dílna, velká dílna, šicí dílna) a pra-
covní činnosti (nová plně vybavená 
kuchyňka, skleník). Před objektem 
centra se vybudovaly školní pozem-
ky a arboretum. 

• od 11. 3. 2020 do 25. 5. 2020 – škola 
uzavřena z důvodu COVID 19 – 
zabezpečení distanční výuky

Školní rok 2020 – 2021 
• ve škole je 309 žáků v 17 třídách,

8 asistentů pedagoga, 41 peda-
gogických a 18 nepedagogických 
pracovníků
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• celoškolní téma: Přírodní živly – 
OHEŇ 

• říjen 2020 až duben 2021 – distanční 
výuka, květen 2021 – rotační výuka, 
červen – pravidelná školní docházka 

Školní rok 2021 – 2022 
• ve škole je 296 žáků v 17 třídách,

8 asistentů pedagoga, 41 peda-
gogických a 18 nepedagogických 
pracovníků 

• celoškolní téma: My a lidé okolo nás
 Školní projekt byl zaměřen na 

mezil idské vztahy (handicap, 
solidarita, charita, pomoc, láska, 
přátelství ,  spolužáci,  odvaha, 
statečnost, rodina, sourozenci, 
respekt, úcta). 

Školní rok 2022 – 2023 
• ve škole je 309 žáků v 17 třídách,

11 asistentů pedagoga, 1 školní 
asistent, speciální pedagog, 39 peda-
gogických a 18 nepedagogických 
pracovníků 

• rozšíření týmu vedoucích pracovníků 
o zástupce ředitelky Mgr. Libora 
Spurného 

• ukotvení sportovních aktivit v jed-
notlivých ročnících (1. – bruslení,
2. a 3. – plavecký výcvik, 4. a 5. – 
turistika, 6. – adaptační kurz, 7. – 
lyžování, 8. – vodácký kurz, 9. – 
cyklistika) 

• celoškolní téma: Rok znalostí, 
dovedností a talentů aneb bude 
CIRKUS! 

 Školní projekt byl zaměřen na 
hledání, rozvoj a podporu dětských 
schopností a dovedností. Během 
projektových dnů a připravovaných 
aktivit ve škole i mimo školu si žáci 
vyzkoušeli, na co stačí, co je baví, 
čemu by se chtěli věnovat. Ukon-
čením celého ročního projektu byl 
projektový týden s CIRKUSEM 
HAPPY KIDS. 

• 31. 12. 2022 ukončení činnosti 
Lánováku, jako součásti školy 

• provoz Lánováku nadále pokračuje 
pod záštitou neziskové organizace 
EDDA, z. ú. projekt je podpořen (
díky financování programu OPZ plus 
s číslem projektu CZ.03.02.01/00/
22_008/0000155, žadatel MAS 
Krkonoše)

• projekt ŠKODA EDU – zaměření
na  téma leadership ,  program 
SBOROVNA a vize školy 

Školní rok 2023 – 2024 
• změna v týmu vedoucích pracovníků 

– zástupkyní ředitelky se stává Ing. 
Soňa Matyášová

• rozšíření školního poradenského 
pracoviště o školního psychologa

• celoškolní téma: Krkonoše křížem 
krážem – s Krakonošem

• nová tradice školy – Krakonošova 
jarní zábava – neformální setkání 
zaměstnanců školy a rodičů

• příprava dlouhodobé koncepce pro 
práci s nadanými a zvídavými žáky, 
obsazení pozice koordinátora pro 
nadání, spolupráce s organizacemi 
podporujícími nadané děti v ČR 
(SYNAPSE, MENSA, KHK, …)

Závěrem 
Za dvanáct let byly opraveny všechny 
budovy školy, postavena přístavba na 
školu a k budově B. Vyrostl nový 
objekt školní jídelny. Polytechnické
a jazykově komunikační centrum 
naplňuje požadavky nového přístupu
k výuce. Třídy jsou vybaveny novým 
nábytkem, pomůckami i technikou. 
Zázemí okolo budov je upravené, 
zahrady poskytují množství nových 
hracích prvků a víceúčelové hřiště 
zabezpečuje prostor pro sportovní 
vyžití. Prostavělo se 107 250 000,- Kč 
a získali jsme další granty a dotace
ve výši 15 994 555,- Kč. 

Moderně vybavené budovy by ovšem 
byly zbytečné, kdyby zely prázdnotou. 
Počet žáků naší školy však rok od roku 
stoupal. Rozšířil se zároveň tým peda-
gogických i nepedagogických pracov-
níků, lidí, kteří se respektují, spolu-
pracují a chtějí. Jsem na ně hrdá.
Na jejich práci, nápady i nadšení.
Na jejich přístup k našim dětem,
k našim žákům. Nezáleží na tom, jakou 
pozici ve škole zastávají. Každý z nich 
je důležitý a dohromady tvoří tým, 
který dává naší škole smysl. Za to jim 
patří dík. 

Čeká nás ještě hodně práce. Doladit 
vize a doplnit tak akční plán školy. 
Začít zase trošku snít. Připravit ve spo-
lupráci s obcí plány oprav a údržby, 
kterou škola sama nezvládne. Zamys-
let se společně nad možnostmi dalších 
projektů, které jsou v oblasti „snění“. 
Saunové a relaxační centrum pro žáky, 
využití Otmarovy louky, revitalizace 
přírodní zahrady v MŠ HL… Cíleně 
vyhledávat a podporovat nadání
u našich žáků, a to ve všech oblastech. 
Motivovat a vést žáky k seberozvoji,
ke zdravému sebevědomí, ale také ke 
slušnosti, respektu a úctě. Být jim 
dobrým příkladem. Snažit se účelně 
využívat všechnu techniku a vybavení, 
které máme. Prohlubovat spolupráci se 
školami v širokém okolí, s firmami,
a hlavně s rodiči. Ale především 
zabezpečit pro naše žáky a zaměst-
nance bezpečnou školu s přátelskou

a klidnou atmosférou. To je pro mě to 
nejdůležitější. 

Děkuji zřizovateli školy, rodičům, 
občanům Lánova a všem zaměst-
nancům za pomoc a skvělou spolu-
práci. Jestli bude nebo nebude pokra-
čovat, o tom rozhodne konkurzní řízení 
a rada obce. 
  

           Mgr. Radmila Koniková

 MŠ Lánov
 Naše školka se od poloviny 
roku aktivně inspiruje vzdělávacím 
programem Začít spolu. Ten dětem 
nabízí prostor, ve kterém se učí 
samostatně myslet a kde chyba je 
přirozenou součástí vzdělávacího 
procesu stejně jako zodpovědnost za 
sebe sama i svou práci. Třídy jsou nově 
rozdělené do center aktivit. Ta si děti 

volí dle vlastního zájmu, takže maxi-
málně naplňují jejich potřeby plně
v rámci požadovaných kompetencí 
Rámcově vzdělávacího programu. 
Centry aktivit jsou: Ateliér, Pokusy
a objevy, Manipulativní a stolní hry, 
Kostky, Hudba, Dílna, Pohyb, Písek
a voda, Knihy a písmena, Dramatika, 
Domácnost. Děti se učí rozumět tomu, 
čemu se učí, dovedou si samy vybrat
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se okrskové soutěže konané 4. května
v Dolní Branné.

Bc. Ladislav Vich, DiS., starosta SDH 
Prostřední Lánov

 Čas bilancovat
 V pondělí 25. 3. mně paní 
starostka obce Lánov Eliška Rojtová 
oznámila, že rada obce na svém 
posledním zasedání rozhodla o mém 
odvolání a vyhlášení konkurzního 
řízení na ředitele/ředitelku školy
v Lánově. Ke dni 31. 7. končí moje 
jmenování na pozici ředitelky Základní 
školy a Mateřské školy Lánov. Když 
něco končí, je čas se zastavit, je čas
na bilancování. Vrátit se do roku 2012
a projít dvanáct let funkčního období. 
Je to tak dávno a přesto, jako by to bylo 
včera. Vše, co se každý školní rok 
odehrálo, připravilo, postavilo, doká-
zalo, je důležité. Kde začít? 

Školní rok 2012 – 2013 
•  první rok bez zástupce ředitele 
•  ve škole je 201 žáků v 10 třídách,
 26 pedagogických a 14 nepedago-
 gických pracovníků 
•  rozjíždí se projekt Praktická
 ornitologie na ZŠ v Lánově
•  proběhla kompletní rekonstrukce
 budovy MŠ PL a MŠ HL (výměna
 oken a zateplení budovy, úprava
 školní zahrady, …)
•  zahájena tradice vánočních
 jarmarků ve škole
•  pokračování a rozšiřování mimo-
 školní činnosti (kroužků)

Školní rok 2013 – 2014 
• nastupuje zástupkyně Ing. Anna 
 Křelinová 
•  první dotazníkové šetření
  KALIBRO pro rodiče, zaměstnance
 a žáky – „Škola a já“
• proběhla kompletní rekonstrukce 
 budovy B, zrealizovala se obnova
 školní zahrady a vybavení
•  navýšila se kapacita ŠD na 75 žáků

Školní rok 2014 – 2015 
• začlenění prvních 2 asistentů
 pedagoga 
•  celoškolní téma: S bílým čápem

 letem světem. Každé dva měsíce žáci 
navštívili jeden světadíl, o kterém
se díky nápaditým aktivitám dozvě-
děli řadu nových informací o lidech, 
jejich kultuře i historii. Projekt 
plynule navázal na Praktickou orni-
tologii na základní škole v Lánově.

• spolupráce s firmou TOP Priority – 
administrativní pomoc při získávání 
finančních prostředků z grantů
a dotací na školní projekty

• dovybavení školní zahrady MŠ herní 
sestavou

• vybavení interiéru ŠD (podlahy, 
nábytek, …)

Školní rok 2015 – 2016 
• Škola pro 21. století – příprava 

akčního plánu ZŠ a MŠ Lánov – 
zapojení všech zaměstnanců, žáků
i zřizovatele (podněty, nápady, snění, 
…)

 • zahájení přístavby školy
 21. 1. 2016 byla otevřena nová 

přístavba ZŠ. Škola tak získala tři 
kmenové třídy, kabinet, sborovnu, 
knihovnu, ředitelnu a kancelář. Ven-
kovní prostory jsou určeny relaxaci 
žáků (výstavba hřiště na šachy, 
člověče nezlob se a panáka).

• celoškolní téma: Na křídlech knížky 
 Projekt využil tematického zaměření 

na čtenářskou a jazykovou gramot-
nost. Žáci se v průběhu roku sezná-
mili s literárními směry, různými 
druhy literatury, se spisovateli i nový-
mi informacemi týkajícími se knížek. 
Podařilo se nám vybavit novou 
knihovnu i relaxační koutky. 

• oslovení a navázaní spolupráce
s regionálními firmami (finanční
a materiální podpora školy)

Školní rok 2016 – 2017 
• ve škole je 244 žáků v 11 třídách,

3 asistenti pedagoga, 28 pedagogic-
kých a 16 nepedagogických pracov-
níků

• celoškolní téma: Přírodní živly – rok 
VODY 

• příprava dalšího vzdělávání pedago-
gických pracovníků se zaměřením na 
osobnostní a profesní rozvoj peda-
gogů – společné výjezdy, sdílení 
zkušeností 

• nebylo povoleno navýšení kapacit 
ŠD – zřizovatel financuje 1 oddělení 
– vznik Lánováku (20 žáků) 

• dotazníkové šetření KALIBRO 
„Škola a já“ 

• zahájení stavby školní jídelny

Školní rok 2017 – 2018 
• ve škole je 262 žáků ve 13 třídách,

4 asistenti pedagoga, 32 peda-
gogických a 16 nepedagogických 
pracovníků

• celoškolní téma: Přírodní živly – 
VZDUCH

• projekty zaměřené na mezinárodní 
spolupráci (Poznejme se více – 
Karpacz, Szklarska Poręba, Poznej-
me se navzájem – Baunatal)

• 16. 11. 2017 – otevření nové školní 
jídelny + parkoviště pro zaměstnance

Školní rok 2018 – 2019 
• ve škole je 276 žáků v 15 třídách,

6 asistentů pedagoga, 35 pedago-
gických a 17 nepedagogických 
pracovníků

• celoškolní téma: 100 let Česko-
slovenské republiky

• přestavba a rozšíření budovy B
– v rámci přestavby vzniklo nové 
plnohodnotné oddělení MŠ (navý-
šení kapacity MŠ z 95 dětí na 106)
a ŠD (navýšila se kapacita ŠD ze 75 
na 83 dětí), šatny školní družiny, 
parkovací místa, jsou zde umístěny
2 první třídy

• schválena dotace na oddělení školní 
d r u ž i n y  –  L á n o v á k  v e  v ý š i
3 793 000,- Kč 

Školní rok 2019 – 2020 
• ve škole je 302 žáků v 16 třídách,

8 asistentů pedagoga, 40 peda-
gogických a 17 nepedagogických 
pracovníků 

• celoškolní téma: Přírodní živly – 
ZEMĚ

• podpora digitálních kompetencí 
pedagogických pracovníků 

• cílené aktivity zaměřené na práci
s nadanými dětmi (Klub nadaných 
dětí Lánovák) 

• dokončení výstavby a 5. 9. 2019 
otevření Polytechnického a jazykově 
komunikačního centra

 V rámci výstavby vznikly čtyři nové 
učebny cizích jazyků, které se dají 
propojit v konferenční sál. Zázemí 
pro polytechnickou výchovu (čistá 
dílna, velká dílna, šicí dílna) a pra-
covní činnosti (nová plně vybavená 
kuchyňka, skleník). Před objektem 
centra se vybudovaly školní pozem-
ky a arboretum. 

• od 11. 3. 2020 do 25. 5. 2020 – škola 
uzavřena z důvodu COVID 19 – 
zabezpečení distanční výuky

Školní rok 2020 – 2021 
• ve škole je 309 žáků v 17 třídách,

8 asistentů pedagoga, 41 peda-
gogických a 18 nepedagogických 
pracovníků
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• celoškolní téma: Přírodní živly – 
OHEŇ 

• říjen 2020 až duben 2021 – distanční 
výuka, květen 2021 – rotační výuka, 
červen – pravidelná školní docházka 

Školní rok 2021 – 2022 
• ve škole je 296 žáků v 17 třídách,

8 asistentů pedagoga, 41 peda-
gogických a 18 nepedagogických 
pracovníků 

• celoškolní téma: My a lidé okolo nás
 Školní projekt byl zaměřen na 

mezil idské vztahy (handicap, 
solidarita, charita, pomoc, láska, 
přátelství ,  spolužáci,  odvaha, 
statečnost, rodina, sourozenci, 
respekt, úcta). 

Školní rok 2022 – 2023 
• ve škole je 309 žáků v 17 třídách,

11 asistentů pedagoga, 1 školní 
asistent, speciální pedagog, 39 peda-
gogických a 18 nepedagogických 
pracovníků 

• rozšíření týmu vedoucích pracovníků 
o zástupce ředitelky Mgr. Libora 
Spurného 

• ukotvení sportovních aktivit v jed-
notlivých ročnících (1. – bruslení,
2. a 3. – plavecký výcvik, 4. a 5. – 
turistika, 6. – adaptační kurz, 7. – 
lyžování, 8. – vodácký kurz, 9. – 
cyklistika) 

• celoškolní téma: Rok znalostí, 
dovedností a talentů aneb bude 
CIRKUS! 

 Školní projekt byl zaměřen na 
hledání, rozvoj a podporu dětských 
schopností a dovedností. Během 
projektových dnů a připravovaných 
aktivit ve škole i mimo školu si žáci 
vyzkoušeli, na co stačí, co je baví, 
čemu by se chtěli věnovat. Ukon-
čením celého ročního projektu byl 
projektový týden s CIRKUSEM 
HAPPY KIDS. 

• 31. 12. 2022 ukončení činnosti 
Lánováku, jako součásti školy 

• provoz Lánováku nadále pokračuje 
pod záštitou neziskové organizace 
EDDA, z. ú. projekt je podpořen (
díky financování programu OPZ plus 
s číslem projektu CZ.03.02.01/00/
22_008/0000155, žadatel MAS 
Krkonoše)

• projekt ŠKODA EDU – zaměření
na  téma leadership ,  program 
SBOROVNA a vize školy 

Školní rok 2023 – 2024 
• změna v týmu vedoucích pracovníků 

– zástupkyní ředitelky se stává Ing. 
Soňa Matyášová

• rozšíření školního poradenského 
pracoviště o školního psychologa

• celoškolní téma: Krkonoše křížem 
krážem – s Krakonošem

• nová tradice školy – Krakonošova 
jarní zábava – neformální setkání 
zaměstnanců školy a rodičů

• příprava dlouhodobé koncepce pro 
práci s nadanými a zvídavými žáky, 
obsazení pozice koordinátora pro 
nadání, spolupráce s organizacemi 
podporujícími nadané děti v ČR 
(SYNAPSE, MENSA, KHK, …)

Závěrem 
Za dvanáct let byly opraveny všechny 
budovy školy, postavena přístavba na 
školu a k budově B. Vyrostl nový 
objekt školní jídelny. Polytechnické
a jazykově komunikační centrum 
naplňuje požadavky nového přístupu
k výuce. Třídy jsou vybaveny novým 
nábytkem, pomůckami i technikou. 
Zázemí okolo budov je upravené, 
zahrady poskytují množství nových 
hracích prvků a víceúčelové hřiště 
zabezpečuje prostor pro sportovní 
vyžití. Prostavělo se 107 250 000,- Kč 
a získali jsme další granty a dotace
ve výši 15 994 555,- Kč. 

Moderně vybavené budovy by ovšem 
byly zbytečné, kdyby zely prázdnotou. 
Počet žáků naší školy však rok od roku 
stoupal. Rozšířil se zároveň tým peda-
gogických i nepedagogických pracov-
níků, lidí, kteří se respektují, spolu-
pracují a chtějí. Jsem na ně hrdá.
Na jejich práci, nápady i nadšení.
Na jejich přístup k našim dětem,
k našim žákům. Nezáleží na tom, jakou 
pozici ve škole zastávají. Každý z nich 
je důležitý a dohromady tvoří tým, 
který dává naší škole smysl. Za to jim 
patří dík. 

Čeká nás ještě hodně práce. Doladit 
vize a doplnit tak akční plán školy. 
Začít zase trošku snít. Připravit ve spo-
lupráci s obcí plány oprav a údržby, 
kterou škola sama nezvládne. Zamys-
let se společně nad možnostmi dalších 
projektů, které jsou v oblasti „snění“. 
Saunové a relaxační centrum pro žáky, 
využití Otmarovy louky, revitalizace 
přírodní zahrady v MŠ HL… Cíleně 
vyhledávat a podporovat nadání
u našich žáků, a to ve všech oblastech. 
Motivovat a vést žáky k seberozvoji,
ke zdravému sebevědomí, ale také ke 
slušnosti, respektu a úctě. Být jim 
dobrým příkladem. Snažit se účelně 
využívat všechnu techniku a vybavení, 
které máme. Prohlubovat spolupráci se 
školami v širokém okolí, s firmami,
a hlavně s rodiči. Ale především 
zabezpečit pro naše žáky a zaměst-
nance bezpečnou školu s přátelskou

a klidnou atmosférou. To je pro mě to 
nejdůležitější. 

Děkuji zřizovateli školy, rodičům, 
občanům Lánova a všem zaměst-
nancům za pomoc a skvělou spolu-
práci. Jestli bude nebo nebude pokra-
čovat, o tom rozhodne konkurzní řízení 
a rada obce. 
  

           Mgr. Radmila Koniková

 MŠ Lánov
 Naše školka se od poloviny 
roku aktivně inspiruje vzdělávacím 
programem Začít spolu. Ten dětem 
nabízí prostor, ve kterém se učí 
samostatně myslet a kde chyba je 
přirozenou součástí vzdělávacího 
procesu stejně jako zodpovědnost za 
sebe sama i svou práci. Třídy jsou nově 
rozdělené do center aktivit. Ta si děti 

volí dle vlastního zájmu, takže maxi-
málně naplňují jejich potřeby plně
v rámci požadovaných kompetencí 
Rámcově vzdělávacího programu. 
Centry aktivit jsou: Ateliér, Pokusy
a objevy, Manipulativní a stolní hry, 
Kostky, Hudba, Dílna, Pohyb, Písek
a voda, Knihy a písmena, Dramatika, 
Domácnost. Děti se učí rozumět tomu, 
čemu se učí, dovedou si samy vybrat
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a vysvětlit, na čem a proč pracují. Učí 
se poradit si s problémy, naslouchat, 
pomoci a zároveň o pomoc požádat. 
Děti si změnu prostředí i možnosti 
vzdělávání pochvalují. 

Na čarodějnice jsme se všichni slétli
ve školce v Horním Lánově a společně 
jsme si užili dopoledne plné zábavy
a her na krásné zahradě, spojené
s opékáním, čarovným lektvarem
a čarodějnickými písničkami.

Den maminek oslavily Berušky
v Zahradě živlů. V domě větru si pro ně 
paní Lucie připravila krásnou hodinu 
jógy s akrobatickými prvky. Cesta do 
zahrady byla provázána stezkou živlů, 
kde se plní tematické úkoly.
    Kolektiv MŠ

 

Dne 20. 2. se druhé třídy vypravily do 
Vrchlabí. Naším cílem bylo Krkonoš-
ské centrum environmentálního vzdě-
lávání, které je veřejnosti spíše známé 
pod přezdívkou KRTEK.

Ing. Daniel Bílek si pro nás připravil 
komentovanou prezentaci o skorci 
vodním – zpívajícím potápěči. Děti se 
dozvěděly spoustu užitečných infor-
mací o tomto zajímavém živočichovi, 
nechyběla ani soutěž o stolní hru.
Na závěr děti dostaly prostor i na 
dotazy. Pak jsme se přesunuli na 
náplavku, abychom mohli pozorovat 
skorce vodního v jeho přirozeném 
prostředí. 

Do školy jsme se vrátili plní dojmů
a informací, které určitě využijeme při 
hodinách prvouky. Celé dopoledne 
jsme si báječně užili, protože jsme měli 
veliké štěstí na hezké počasí. A už teď 
se těšíme na další výlet do Krtka anebo 
i někam jinam.
                            J. Reilová, B. Šedivá,
          M. Šafářová a I. Novotná

 Pěvecká soutěž
 Ve středu 28. 2. proběhlo 

školní kolo v pěvecké soutěži. Soutěže 

se zúčastnili žáci prvního a druhého 

stupně. Žáci zazpívali písně lidové, 

umělé, ale i písně z oblasti populární 

hudby. 

Děkuji všem žákům, kteří se soutěže 
zúčastnili, kolegyním, které s žáky 

písně připravovaly, a také kolegyním, 
které zaujaly místo v porotě. Děkuji za 
příjemně prožité školní dopoledne
a příští rok opět na slyšenou.

I. kategorie

1. místo Schliegsbirová Nicol

2. místo Jónová Anna

3. místo Braun Hugo

II. kategorie

1. místo Malínský Jan

2. místo Jebavá Ludmila

3. místo Kratochvílová Lucie

III. kategorie

1. místo Daňhel Jan

2. místo Schliegsbirová Nicol

3. místo Kozak Adéla

               Adéla Lorencová 

 Celoškolní
 soutěž v recitaci
Poslední únorový den se nesl v duchu 
krásných slov a uměleckých výkonů. 
Konala se recitační soutěž, které se 
zúčastnilo 50 odvážných a šikovných 
recitátorů. Díky všem zúčastněným 
jsme zažili velmi pěkné dopoledne, 
takové literární pohlazení po duši. 
Všem recitátorům velice děkujeme a už 
nyní se těšíme na příští rok.

 N. Javorová, I. Malínská,

                E. Dadíková

 Fotbalový turnaj
 v Hostinném
Ve čtvrtek 29. února 2024 se naše 
družstvo žáků 6. - 9. třídy zúčastnilo 
fotbalového turnaje v Hostinném. 

Turnaje se zúčastnilo celkem 10 
družstev, která hrála systémem skupina 
A, B a postup.

Naši hoši předvedli skvělé výkony a ve 
dvou zápasech si připsali vítězství.
V prvním zápase porazili družstvo ZŠ 
Horní Maršov 2:0 a ve druhém zápase 
zdolali ZŠ Hostinné B 2:1. V dalších 
dvou zápasech se jim bohužel nedařilo 
a podlehli Gymnáziu Trutnov 0:2
a gymnáziu ve Vrchlabí 0:2.

I přes dvě prohry se naši hoši prezen-
tovali bojovným duchem a předvedli 
řadu pěkných fotbalových akcí.
Na turnaji obsadili konečné 3. místo
ve skupině, které jim na postup do 
finálové fáze turnaje nestačilo.

Za reprezentaci školy děkujeme Jiřímu 
Matyášovi, Filipu Hejralovi, Marku 
Jančulovi, Jakubu Křížovi, Vítku 
Lacuškovi, Matěji Vališkovi a Petru 
Brádlerovi. Věříme, že naši hoši budou
i v dalších turnajích sbírat cenné 
zkušenosti a dělat radost sobě i škole.

          Tomáš Korbelář

 Krakonošova 
 jarní zábava
V pátek 22. března naše škola uspo-
řádala Krakonošovu jarní zábavu 
neboli neformální setkání zaměstnanců 
školy a rodičů. Poděkování patří všem, 
kteří se na přípravě podíleli. Děkujeme 
firmám, které pomohly s tombolou,
i žákům za krásnou výzdobu, zaměst-
nancům a rodičům za přípravu a zabez-
pečení celé akce, kuchyni pod vedením 
paní Hartigové za výborné jídlo, 
hasičům z Horního Lánova za prostory. 
Velké díky patří i vám, rodičům, za 
podporu školy formou tomboly, 
symbolických lístků či účasti na 
zábavě. 

Výtěžek ze zábavy bude patřit našim 
dětem a žákům na jejich školní aktivity. 
Věřím, že jsme si společně užili 
příjemný večer za doprovodu DJ pana 
Jandíka a úžasné kapely Jam & Bazar. 

      Radmila Koniková, ředitelka školy

 Velikonoční

 tvoření ve škole
Velikonoce jsou sice za námi, ale my 
bychom vás rádi inspirovali na příští 
rok. Ve čtvrtek 28. března se v ZŠ
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konalo již tradiční Velikonoční vyrá-
bění, kde děti mohly projevit svou 
kreativitu a zároveň se seznámit s tra-
dičními velikonočními motivy.

Velikonoční aktivity a nápady
1. Dekorování vajec voskem, ubrous-

kovou technikou a papírem nebo 
drátkem

2. Vyrábění z papíru – zajíček, zápich 
do květináče

3. Vyrábění z proutí a větviček – 
dekorace na dveře, věneček, pletení 
pomlázek

Doufáme, že se vám naše nápady líbí
a že si je vyzkoušíte buď příští rok 
doma, anebo opět s námi při veliko-
nočním tvoření. 

     Tým učitelů

 Mentální
 hygiena pro
 pedagogy
V úterý 26. března navštívil naši školu 
vzácný host z jižního Slovenska – 
Naljorma Darshan Geljen. S kolegy si 
totiž plně uvědomujeme, že naše 
učitelská profese je velmi zodpovědná 
- vždyť mnoho hodin denně učíme
a vychováváme „naše děti“, které 
budou utvářet další budoucnost. A zá-
roveň je naše práce mentálně náročná. 
Velmi rádi jsme tedy mezi sebou 
přivítali učitelku Naljormu Darshan, 
která již 30 let zkoumá s pomocí 
jednoduchých i složitějších mentálních 
cvičení fungování mysli a všech 
mentálních procesů, které se v nás 
odehrávají. Díky sebepozorovacím 
cvičením dosáhla nemalých výsledků, 
a proto jsme se na ni s důvěrou obrátili. 
Cílem dvouhodinové přednášky s náz-
vem „Mentální hygiena pro pedagogy“ 
bylo popovídat si o tom, jakým způso-
bem provádět každodenní mentální 
hygienu s pomocí jednoduchých 
cvičení. Abychom totiž mohli dobře 
učit a vychovávat žáky, musíme být 
nejprve my v psychické pohodě
a klidu.

Dozvěděli jsme se mnoho užitečného, 
hlavně to, že za mnohými našimi 
problémy, ať už při výuce nebo
v osobním životě, stojí naše nadměrné 
přemýšlení. Tedy ne vždy je nutné 
hledat venkovního viníka, ale užitečné 
je obrátit se ke kvalitám jako je 
laskavost, trpělivost, soucit, kterými 
naše mysl přirozeně disponuje. Zkusili 

jsme si jednoduché mentální cvičení na 
uvolnění a spojení se s pocitem těla, 
které pomáhá zredukovat chaotické 
myšlenky a navozuje klid. Vidíme,
že práce na sobě s pomocí mentálních 
cvičení je na dlouhodobější trénink, 
říká se až na celý život. Tato cesta ale 
otevírá jiné, harmoničtější a laskavější 
fungování nás i celého našeho kolek-
tivu. Je to cesta, která nám umožňuje 
být sám sobě „psychologem“.

Užili jsme si všichni příjemný čas,
a proto ze srdce děkujeme, že nám 
Naljorma Darshan Geljen poskytla 
pohled východní psychologie na 
fungování naší psychiky.

Zároveň za sebe děkuji i všem kole-
gům, kteří se přednášky zúčastnili. 

          Lenka Kučerová

 Velikonoční
 šachový turnaj
Dopoledne 27. března bylo ve znamení 
intenzivního šachového klání, které
se odehrávalo v prostorách naší školy. 
Žáci z druhého stupně se sešli, aby 
soutěžili o titul mistra ve Velikonočním 
šachovém turnaji. Kdo zvítězil?
Na první příčce se umístil František 
Javor, na druhém místě Vojtěch 
Žďárský a na třetí příčce Denys Juryk.

Žáci naší školy si zaslouží velké uznání 
za svou účast a nasazení během tohoto 
turnaje. Děkujeme všem vítězům
a všem účastníkům za jejich úžasný 
výkon. Těšíme se na další podobné 
události, které budou sloužit nejen jako 
zábava, ale také jako inspirace pro 
všechny nadcházející šachové naděje 
naší školy.

     Matyášová, Buchar

 Hrabání louky
 Tak jsme zase po roce trochu 
provětrali žáky v terénu. 

V pátek 5. dubna se naši sedmáci 
zúčastnili akce pořádané organizací 
KRNAP s názvem „Hrabeme krko-
nošské louky“. Na lokalitě Bíner jsme 
pohrabali stařinu, aby orchideje 
snadněji rašily.

Těšíme se, až orchideje vykvetou!

              Jana Ryndová
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a vysvětlit, na čem a proč pracují. Učí 
se poradit si s problémy, naslouchat, 
pomoci a zároveň o pomoc požádat. 
Děti si změnu prostředí i možnosti 
vzdělávání pochvalují. 

Na čarodějnice jsme se všichni slétli
ve školce v Horním Lánově a společně 
jsme si užili dopoledne plné zábavy
a her na krásné zahradě, spojené
s opékáním, čarovným lektvarem
a čarodějnickými písničkami.

Den maminek oslavily Berušky
v Zahradě živlů. V domě větru si pro ně 
paní Lucie připravila krásnou hodinu 
jógy s akrobatickými prvky. Cesta do 
zahrady byla provázána stezkou živlů, 
kde se plní tematické úkoly.
    Kolektiv MŠ

 

Dne 20. 2. se druhé třídy vypravily do 
Vrchlabí. Naším cílem bylo Krkonoš-
ské centrum environmentálního vzdě-
lávání, které je veřejnosti spíše známé 
pod přezdívkou KRTEK.

Ing. Daniel Bílek si pro nás připravil 
komentovanou prezentaci o skorci 
vodním – zpívajícím potápěči. Děti se 
dozvěděly spoustu užitečných infor-
mací o tomto zajímavém živočichovi, 
nechyběla ani soutěž o stolní hru.
Na závěr děti dostaly prostor i na 
dotazy. Pak jsme se přesunuli na 
náplavku, abychom mohli pozorovat 
skorce vodního v jeho přirozeném 
prostředí. 

Do školy jsme se vrátili plní dojmů
a informací, které určitě využijeme při 
hodinách prvouky. Celé dopoledne 
jsme si báječně užili, protože jsme měli 
veliké štěstí na hezké počasí. A už teď 
se těšíme na další výlet do Krtka anebo 
i někam jinam.
                            J. Reilová, B. Šedivá,
          M. Šafářová a I. Novotná

 Pěvecká soutěž
 Ve středu 28. 2. proběhlo 

školní kolo v pěvecké soutěži. Soutěže 

se zúčastnili žáci prvního a druhého 

stupně. Žáci zazpívali písně lidové, 

umělé, ale i písně z oblasti populární 

hudby. 

Děkuji všem žákům, kteří se soutěže 
zúčastnili, kolegyním, které s žáky 

písně připravovaly, a také kolegyním, 
které zaujaly místo v porotě. Děkuji za 
příjemně prožité školní dopoledne
a příští rok opět na slyšenou.

I. kategorie

1. místo Schliegsbirová Nicol

2. místo Jónová Anna

3. místo Braun Hugo

II. kategorie

1. místo Malínský Jan

2. místo Jebavá Ludmila

3. místo Kratochvílová Lucie

III. kategorie

1. místo Daňhel Jan

2. místo Schliegsbirová Nicol

3. místo Kozak Adéla

               Adéla Lorencová 

 Celoškolní
 soutěž v recitaci
Poslední únorový den se nesl v duchu 
krásných slov a uměleckých výkonů. 
Konala se recitační soutěž, které se 
zúčastnilo 50 odvážných a šikovných 
recitátorů. Díky všem zúčastněným 
jsme zažili velmi pěkné dopoledne, 
takové literární pohlazení po duši. 
Všem recitátorům velice děkujeme a už 
nyní se těšíme na příští rok.

 N. Javorová, I. Malínská,

                E. Dadíková

 Fotbalový turnaj
 v Hostinném
Ve čtvrtek 29. února 2024 se naše 
družstvo žáků 6. - 9. třídy zúčastnilo 
fotbalového turnaje v Hostinném. 

Turnaje se zúčastnilo celkem 10 
družstev, která hrála systémem skupina 
A, B a postup.

Naši hoši předvedli skvělé výkony a ve 
dvou zápasech si připsali vítězství.
V prvním zápase porazili družstvo ZŠ 
Horní Maršov 2:0 a ve druhém zápase 
zdolali ZŠ Hostinné B 2:1. V dalších 
dvou zápasech se jim bohužel nedařilo 
a podlehli Gymnáziu Trutnov 0:2
a gymnáziu ve Vrchlabí 0:2.

I přes dvě prohry se naši hoši prezen-
tovali bojovným duchem a předvedli 
řadu pěkných fotbalových akcí.
Na turnaji obsadili konečné 3. místo
ve skupině, které jim na postup do 
finálové fáze turnaje nestačilo.

Za reprezentaci školy děkujeme Jiřímu 
Matyášovi, Filipu Hejralovi, Marku 
Jančulovi, Jakubu Křížovi, Vítku 
Lacuškovi, Matěji Vališkovi a Petru 
Brádlerovi. Věříme, že naši hoši budou
i v dalších turnajích sbírat cenné 
zkušenosti a dělat radost sobě i škole.

          Tomáš Korbelář

 Krakonošova 
 jarní zábava
V pátek 22. března naše škola uspo-
řádala Krakonošovu jarní zábavu 
neboli neformální setkání zaměstnanců 
školy a rodičů. Poděkování patří všem, 
kteří se na přípravě podíleli. Děkujeme 
firmám, které pomohly s tombolou,
i žákům za krásnou výzdobu, zaměst-
nancům a rodičům za přípravu a zabez-
pečení celé akce, kuchyni pod vedením 
paní Hartigové za výborné jídlo, 
hasičům z Horního Lánova za prostory. 
Velké díky patří i vám, rodičům, za 
podporu školy formou tomboly, 
symbolických lístků či účasti na 
zábavě. 

Výtěžek ze zábavy bude patřit našim 
dětem a žákům na jejich školní aktivity. 
Věřím, že jsme si společně užili 
příjemný večer za doprovodu DJ pana 
Jandíka a úžasné kapely Jam & Bazar. 

      Radmila Koniková, ředitelka školy

 Velikonoční

 tvoření ve škole
Velikonoce jsou sice za námi, ale my 
bychom vás rádi inspirovali na příští 
rok. Ve čtvrtek 28. března se v ZŠ
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konalo již tradiční Velikonoční vyrá-
bění, kde děti mohly projevit svou 
kreativitu a zároveň se seznámit s tra-
dičními velikonočními motivy.

Velikonoční aktivity a nápady
1. Dekorování vajec voskem, ubrous-

kovou technikou a papírem nebo 
drátkem

2. Vyrábění z papíru – zajíček, zápich 
do květináče

3. Vyrábění z proutí a větviček – 
dekorace na dveře, věneček, pletení 
pomlázek

Doufáme, že se vám naše nápady líbí
a že si je vyzkoušíte buď příští rok 
doma, anebo opět s námi při veliko-
nočním tvoření. 

     Tým učitelů

 Mentální
 hygiena pro
 pedagogy
V úterý 26. března navštívil naši školu 
vzácný host z jižního Slovenska – 
Naljorma Darshan Geljen. S kolegy si 
totiž plně uvědomujeme, že naše 
učitelská profese je velmi zodpovědná 
- vždyť mnoho hodin denně učíme
a vychováváme „naše děti“, které 
budou utvářet další budoucnost. A zá-
roveň je naše práce mentálně náročná. 
Velmi rádi jsme tedy mezi sebou 
přivítali učitelku Naljormu Darshan, 
která již 30 let zkoumá s pomocí 
jednoduchých i složitějších mentálních 
cvičení fungování mysli a všech 
mentálních procesů, které se v nás 
odehrávají. Díky sebepozorovacím 
cvičením dosáhla nemalých výsledků, 
a proto jsme se na ni s důvěrou obrátili. 
Cílem dvouhodinové přednášky s náz-
vem „Mentální hygiena pro pedagogy“ 
bylo popovídat si o tom, jakým způso-
bem provádět každodenní mentální 
hygienu s pomocí jednoduchých 
cvičení. Abychom totiž mohli dobře 
učit a vychovávat žáky, musíme být 
nejprve my v psychické pohodě
a klidu.

Dozvěděli jsme se mnoho užitečného, 
hlavně to, že za mnohými našimi 
problémy, ať už při výuce nebo
v osobním životě, stojí naše nadměrné 
přemýšlení. Tedy ne vždy je nutné 
hledat venkovního viníka, ale užitečné 
je obrátit se ke kvalitám jako je 
laskavost, trpělivost, soucit, kterými 
naše mysl přirozeně disponuje. Zkusili 

jsme si jednoduché mentální cvičení na 
uvolnění a spojení se s pocitem těla, 
které pomáhá zredukovat chaotické 
myšlenky a navozuje klid. Vidíme,
že práce na sobě s pomocí mentálních 
cvičení je na dlouhodobější trénink, 
říká se až na celý život. Tato cesta ale 
otevírá jiné, harmoničtější a laskavější 
fungování nás i celého našeho kolek-
tivu. Je to cesta, která nám umožňuje 
být sám sobě „psychologem“.

Užili jsme si všichni příjemný čas,
a proto ze srdce děkujeme, že nám 
Naljorma Darshan Geljen poskytla 
pohled východní psychologie na 
fungování naší psychiky.

Zároveň za sebe děkuji i všem kole-
gům, kteří se přednášky zúčastnili. 

          Lenka Kučerová

 Velikonoční
 šachový turnaj
Dopoledne 27. března bylo ve znamení 
intenzivního šachového klání, které
se odehrávalo v prostorách naší školy. 
Žáci z druhého stupně se sešli, aby 
soutěžili o titul mistra ve Velikonočním 
šachovém turnaji. Kdo zvítězil?
Na první příčce se umístil František 
Javor, na druhém místě Vojtěch 
Žďárský a na třetí příčce Denys Juryk.

Žáci naší školy si zaslouží velké uznání 
za svou účast a nasazení během tohoto 
turnaje. Děkujeme všem vítězům
a všem účastníkům za jejich úžasný 
výkon. Těšíme se na další podobné 
události, které budou sloužit nejen jako 
zábava, ale také jako inspirace pro 
všechny nadcházející šachové naděje 
naší školy.

     Matyášová, Buchar

 Hrabání louky
 Tak jsme zase po roce trochu 
provětrali žáky v terénu. 

V pátek 5. dubna se naši sedmáci 
zúčastnili akce pořádané organizací 
KRNAP s názvem „Hrabeme krko-
nošské louky“. Na lokalitě Bíner jsme 
pohrabali stařinu, aby orchideje 
snadněji rašily.

Těšíme se, až orchideje vykvetou!

              Jana Ryndová
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 Vybíjená

 v Trutnově
V pátek 5. 4. se výběr chlapců ze 4. a 5. 
tříd zúčastnil okresního kola ve 
vybíjené v Trutnově. Nejdříve se hrálo 
ve skupinách, kde chlapci hráli 3 
zápasy, dva vyhráli a jeden prohráli, 
což stačilo na postup do semifinále. 
Tento zápas se našemu týmu nevydařil, 
prohráli, a tak na nás zbyl boj o třetí 
místo. Po bojovném výkonu naše 
družstvo zvítězilo a získalo tak pohár
a bronzové medaile.

Chválím všechny účastníky za vzornou 
reprezentaci školy a zejména vyzdvi-
huji fair play chování Ondřeje Škody
a Michaela Šíra, kteří přiznali své 
vybití.

A kdo hrál? Michael Šír, Daniel Farský, 
Adam Farský, Martin Škoda, Ondřej 
Škoda, Jan Malínský, Jakub Vališka, 
Adam Koudelka, Jakub Bítala, Jan 
Tuček, Matěj Máslo a Jan Bjelka. 

         Olga Čermáková

 Okresní kolo 

 matematické

 olympiády
Ve středu 3. 4. proběhlo v Trutnově 
okresní kolo matematické olympiády, 
kterého se zúčastnili také žáci z 6. A.

Do kategorie Z6 postoupilo celkem 18 
žáků ze základních škol a odpoví-
dajícího ročníku víceletých gymnázií. 
S radostí mohu oznámit, že naši 
reprezentanti dosáhli skvělých výsled-
ků. Denys Juryk obsadil 5. místo, 
Fanda Javor dělené 6. a 7. místo.

Chci tímto poděkovat našim žákům
za vynikající reprezentaci školy a přeji 
jim spoustu dalších správně vyře-
šených příkladů a výborné umístění
v budoucích soutěžích.

             Mgr. Karolína Slánská

      

V úterý 16. dubna se v Trutnově konalo 
okrskové kolo fotbalového turnaje 
McDonald's Cup pro žáky 2. a 3. tříd. 
Naši školu reprezentovalo deset stateč-

ných fotbalistů, kteří se s vervou pustili 
do bojů o co nejlepší umístění.

I když se jim nepodařilo postoupit do 
okresního kola, skončili na krásném
4. místě. Za zmínku stojí i jejich vzorné 
chování a týmový duch, který nabíjel 
celý tým energií.

Jsme na naše fotbalisty pyšní a děku-
jeme jim za skvělou reprezentaci školy!

           Tomáš Korbelář

 Krkonoše

 křížem krážem
V rámci našeho letošního tématu měly 
děti možnost vyzkoušet si své znalosti 
formou poznávacího testu on-line.
Na fotografiích byly nejen známé 
krkonošské vrcholy, ale také vodopády, 
nové útulny, rostliny, jezera, celkem
20 objektů. Sněžku a Žalý poznali 
všichni, s Černou horou už byly trochu 
problémy a nejvíce žáky potrápily 
krkonošské rostliny.

Nejúspěšnější luštitelé byli Jirka 
Šedivý ze 7. A – 20 bodů, 19 bodů 
získal Fanda Štěpán ze 6. A a Kateryna 
Juryk z 9. B. Velmi úspěšní byli
i B. Schejbalová a J. Roušal – 18 bodů, 
J. Kříž 17, V. Pikorová, K. Jirousková, 
V. Fencl a H. A. Kracíková se 16 body.

Soutěžilo 25 žáků, nejvíce účastníků 
bylo ze 6. A. 

         Olga Čermáková

  Vybíjená děvčat
 Ve středu 10. dubna jsme se 
zúčastnili s výběrem děvčat ze 4. - 5. 
třídy okresního kola ve vybíjené
v Trutnově. Z celkového počtu osmi 
týmů jsme skončili šestí. Odehráli jsme 
celkem čtyři zápasy. Oceňuji týmovost 
a spolupráci děvčat, také celkové fair 
play chování. Zažili jsme výhru
i prohry, což ke sportu patří. Z celého 
sportovního výletu máme dobrý pocit. 
A na příště to bude chtít jen více 
natrénovat!

Turnaje se zúčastnily Ema Matyášová, 
Lucie Kratochvílová, Zuzana Zema-
nová, Ludmila Jebavá, Barbora Žeco-
vá, Laura Seifertová, Michaela Novot-
ná, Lucie Kučerová, Valérie Vltavská, 
Adéla Kozak, Eliška Mikulová.

Děkuji děvčatům za hezký sportovní 
zážitek!
          Lenka Kučerová

        

V pátek 19. dubna navštívila 5. B
v rámci předmětu vlastivěda mini 
muzeum Lukáše Tučka v Horním 
Lánově. Protože zrovna probíráme 
první a druhou světovou válku, 
expozice nám padla jako ulitá. Pan 
Tuček nám ukázal velké množství 
zajímavých nálezů nasbíraných při 
svých toulkách po okolí detektorem 
kovů. Obdivovali jsme např. stříbrné
a zlaté mince, zbraně (pušky, nože), 
německé válečné odznaky, šperky, 
hodinky, příbory, náboje a podkovy. 
Pan Tuček nám ke každému svému 
nálezu podal srozumitelný výklad.
A tak jsme zábavnou formou poznali, 
jak se žilo ve 2. pol. 20. století v Lánově 
a blízkém okolí. Víme už více o životě 
sudetských Němců. Exkurze byla 
velmi zajímavá a nesla se v duchu 
příjemné domácí atmosféry. Bylo to 
milé zpestření běžné školní výuky. 
Tímto děkuji panu Tučkovi, že nám 
výstavu zprostředkoval. 

          Lenka Kučerová

 Abaku turnaj
 Ve středu 24. dubna proběhl
na naší škole 1. ročník turnaje
v matematické hře abaku.

Abaku je ojedinělá metoda, jak 
aritmetické schopnosti rozvíjet formou 
hry, je v podstatě variací na scrabble. 
Stejně jako se dítě učí ze znaků 
písmenkové abecedy skládat a variovat 
slova, tak se v abaku totéž učí se znaky 
čísel. Počítá tedy příklady, které si 
samo vymyslí. Každé dítě se rozvíjí dle 
svých možností a svým tempem. 
Ukotvuje nejen počtářské, ale i kombi-
nační, strategické a logické schopnosti.

Turnaj probíhal v on-line prostředí, 
zúčastnilo se jej 10 žáků ze 4., 5. a 6. 
třídy.

Vítězem se stal Fanda Javor, na 2. místě 
se umístila Deniska Hipschová a na 3. 

místě Amálka Macáková, všichni
ze 6. A.

Všem zúčastněným děkuji za jejich 
zájem a nadšení, věřím, že si užili 
přijemné dopoledne. Těším se na další 
ročník.

              Mgr. Karolína Slánská

 Volejbalové  

 soutěže
Březen a duben jsou měsíce, kdy 
probíhají okresní volejbalové soutěže. 
Naše škola se jich účastní pravidelně. 

Družstvo dívek hrálo 8. března
v Hostinném a děvčata obsadila čtvrté 
místo. Dne 18. dubna se hrál turnaj 
chlapců. Družstvo Lánov B obsadilo 
čtvrté místo. Družstvo ve složení Matěj 
Pour, Jirka Kocián, Petr Zedníček, 
Marek Jančula, Jakub Břicháček, 
Maksym Tkachuk a Jirka Šedivý 
vyhrálo, a tak chlapci postupují do 
krajského kola. Kluci hráli bojovně
i za zraněného spoluhráče Marka 
Čivrného.

Všem patří velká gratulace.

          Za trenéry volejbalu
                 Jaroslava Krulišová

 Jarní

 muzicírování
Ve středu 24. dubna se na naší škole 
uskutečnilo jarní muzicírování pro 
místní seniory. Program vystoupení byl 
složen z různých uměleckých činností. 
Žáci recitovali krásné básně, zpívali 
krkonošské a jiné populární písně, 
tančili různé tance a hráli na hudební 
nástroje. Všem účastníkům se vystou-
pení povedlo a seniorům se velmi 
líbilo. 

Děkuji všem žákům za krásná vystou-
pení, všem kolegům, kteří se podíleli
na přípravě žáků na vystoupení, a kole-
gům, kteří pomohli při organizaci.

A. Lorencová

 Výlet na Kuks
 Dne 16. května se žáci a žá-
kyně sedmých tříd vydali za poznáním 
barokního života na Kuksu.

Prohlídka hospitálu, vzácných obrazů 
Šporkovy rodiny, lékárny a jejího 
vybavení, Braunových soch, překrásně 

rozkvetlé zahrady i návštěva hrobky 
nás velmi zaujaly.

Cestou necestou jsme po žluté značce 
od Kuksu došli až do unikátní sochař-
ské rezervace Braunův betlém, která se 
rozkládá v dalekém/nedalekém lese 
(jak pro koho), kde jsme si prohlédli 
nádherné sochy pod širým nebem.

Celý výlet se nám velmi líbil a už se 
těšíme na další.

Nina Javorová, Lenka Kučerová, 
Kristýna Klepak

Ve čtvrtek 16. května proběhla na 
školním atletickém hřišti za podpory 
Základní školy a Mateřské školy Lánov 
Atletika s rodiči. Přišlo nás mnoho. 
Přálo nám teplé slunečné počasí
a panovala skvělá nálada.

Rodiče s dětmi se do všech atletických 
aktivit zapojili s velikou energií
a odhodláním. Úvodní část si vzaly na 
starosti starší holky a udělaly pro 
všechny kompletní atletickou roz-
cvičku s běžeckou abecedou. Poté 
proběhly společné veselé pohybové 
hry a také atletický orientační běh
s posilováním a s pohádkovým luště-
ním. V poslední části na všechny čekal 
štafetový závod v běhu se střelbou na 
cíl. První startovaly děti, co nejrychleji 
oběhly atletické hřiště, vystřelily na 
koš a předaly štafetu taťkovi či mamce. 
Rodiče poté čekala stejná disciplína.

Na závěr obdržela každá rodinka 
pamětní diplom a děti sladké odměny. 
Děkujeme firmě Picasso za sponzorské 
vytištění map a diplomů pro všechny 
účastníky.

Užili jsme si prima atletickou rodinnou 
atmosféru. Děkujeme všem rodičům, 
že podporují děti a jsou pro ně skvělým 
sportovním vzorem. Budeme se těšit na 
další společné sportování. Děkujeme 
zároveň paní ředitelce, která nás v atle-
tice podporuje.

Za trenérky Anita Blažejová, Hana 
Tošovská a Hana Jandová 

 Dopravní
 cedule 7. A
Na jaře nás oslovila obec s nápadem, 
zda bychom navrhli dopravní cedule 
podobné K+R („Kiss and Ride“, 
doslova „Dej pusu a jeď“, značka 
určená pro krátké zastavení). Žáci 7. A 
se tohoto úkolu ujali velmi zodpovědně 
a během výtvarné výchovy vytvořili ve  
dvojicích několik návrhů. Obci jsme 
poslali několik z nich, jak to dopadlo, 
můžete sami posoudit cestou ke škole. 
Velké díky patří žákům 7. A i obci.

Zdenka Brejšová

 Turistická sezóna
 v Krkonoších
 začíná. Co je
 nového?
Pro letošní rok je připraveno i mnoho 
novinek, pojďme si je představit.

Nové turistické noviny Krkonoše 
zvou na putování od boudy k boudě
Vyzvedněte si na pultech informačních 
center v Krkonoších Turistické noviny 
Krkonoše 2024. Jsou pro vás připra-
veny zdarma. Naplánovali jsme pro vás 
putování po hřebenových trasách
s noclehy na krkonošských boudách. 
Největší fenomény krkonošské pří-
rody jsou dalším tématem. Připo-
meňme si, čím si krajina Krkonoš 
vysloužila náš obdiv i ochranu a proč 
její hodnota přesahuje hranice repu-
bliky. 

Jedním z fenoménů, který Krkonoše po 
staletí utváří a formuje, je také člověk. 

13

Deset statečných
bojovalo v
McDonald's Cupu!

Exkurze 5. B
v Horním Lánově

Ve škole v Lánově

,,atletíme“ s rodiči

INFO Z ÍČKA
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 Vybíjená

 v Trutnově
V pátek 5. 4. se výběr chlapců ze 4. a 5. 
tříd zúčastnil okresního kola ve 
vybíjené v Trutnově. Nejdříve se hrálo 
ve skupinách, kde chlapci hráli 3 
zápasy, dva vyhráli a jeden prohráli, 
což stačilo na postup do semifinále. 
Tento zápas se našemu týmu nevydařil, 
prohráli, a tak na nás zbyl boj o třetí 
místo. Po bojovném výkonu naše 
družstvo zvítězilo a získalo tak pohár
a bronzové medaile.

Chválím všechny účastníky za vzornou 
reprezentaci školy a zejména vyzdvi-
huji fair play chování Ondřeje Škody
a Michaela Šíra, kteří přiznali své 
vybití.

A kdo hrál? Michael Šír, Daniel Farský, 
Adam Farský, Martin Škoda, Ondřej 
Škoda, Jan Malínský, Jakub Vališka, 
Adam Koudelka, Jakub Bítala, Jan 
Tuček, Matěj Máslo a Jan Bjelka. 

         Olga Čermáková

 Okresní kolo 

 matematické

 olympiády
Ve středu 3. 4. proběhlo v Trutnově 
okresní kolo matematické olympiády, 
kterého se zúčastnili také žáci z 6. A.

Do kategorie Z6 postoupilo celkem 18 
žáků ze základních škol a odpoví-
dajícího ročníku víceletých gymnázií. 
S radostí mohu oznámit, že naši 
reprezentanti dosáhli skvělých výsled-
ků. Denys Juryk obsadil 5. místo, 
Fanda Javor dělené 6. a 7. místo.

Chci tímto poděkovat našim žákům
za vynikající reprezentaci školy a přeji 
jim spoustu dalších správně vyře-
šených příkladů a výborné umístění
v budoucích soutěžích.

             Mgr. Karolína Slánská

      

V úterý 16. dubna se v Trutnově konalo 
okrskové kolo fotbalového turnaje 
McDonald's Cup pro žáky 2. a 3. tříd. 
Naši školu reprezentovalo deset stateč-

ných fotbalistů, kteří se s vervou pustili 
do bojů o co nejlepší umístění.

I když se jim nepodařilo postoupit do 
okresního kola, skončili na krásném
4. místě. Za zmínku stojí i jejich vzorné 
chování a týmový duch, který nabíjel 
celý tým energií.

Jsme na naše fotbalisty pyšní a děku-
jeme jim za skvělou reprezentaci školy!

           Tomáš Korbelář

 Krkonoše

 křížem krážem
V rámci našeho letošního tématu měly 
děti možnost vyzkoušet si své znalosti 
formou poznávacího testu on-line.
Na fotografiích byly nejen známé 
krkonošské vrcholy, ale také vodopády, 
nové útulny, rostliny, jezera, celkem
20 objektů. Sněžku a Žalý poznali 
všichni, s Černou horou už byly trochu 
problémy a nejvíce žáky potrápily 
krkonošské rostliny.

Nejúspěšnější luštitelé byli Jirka 
Šedivý ze 7. A – 20 bodů, 19 bodů 
získal Fanda Štěpán ze 6. A a Kateryna 
Juryk z 9. B. Velmi úspěšní byli
i B. Schejbalová a J. Roušal – 18 bodů, 
J. Kříž 17, V. Pikorová, K. Jirousková, 
V. Fencl a H. A. Kracíková se 16 body.

Soutěžilo 25 žáků, nejvíce účastníků 
bylo ze 6. A. 

         Olga Čermáková

  Vybíjená děvčat
 Ve středu 10. dubna jsme se 
zúčastnili s výběrem děvčat ze 4. - 5. 
třídy okresního kola ve vybíjené
v Trutnově. Z celkového počtu osmi 
týmů jsme skončili šestí. Odehráli jsme 
celkem čtyři zápasy. Oceňuji týmovost 
a spolupráci děvčat, také celkové fair 
play chování. Zažili jsme výhru
i prohry, což ke sportu patří. Z celého 
sportovního výletu máme dobrý pocit. 
A na příště to bude chtít jen více 
natrénovat!

Turnaje se zúčastnily Ema Matyášová, 
Lucie Kratochvílová, Zuzana Zema-
nová, Ludmila Jebavá, Barbora Žeco-
vá, Laura Seifertová, Michaela Novot-
ná, Lucie Kučerová, Valérie Vltavská, 
Adéla Kozak, Eliška Mikulová.

Děkuji děvčatům za hezký sportovní 
zážitek!
          Lenka Kučerová

        

V pátek 19. dubna navštívila 5. B
v rámci předmětu vlastivěda mini 
muzeum Lukáše Tučka v Horním 
Lánově. Protože zrovna probíráme 
první a druhou světovou válku, 
expozice nám padla jako ulitá. Pan 
Tuček nám ukázal velké množství 
zajímavých nálezů nasbíraných při 
svých toulkách po okolí detektorem 
kovů. Obdivovali jsme např. stříbrné
a zlaté mince, zbraně (pušky, nože), 
německé válečné odznaky, šperky, 
hodinky, příbory, náboje a podkovy. 
Pan Tuček nám ke každému svému 
nálezu podal srozumitelný výklad.
A tak jsme zábavnou formou poznali, 
jak se žilo ve 2. pol. 20. století v Lánově 
a blízkém okolí. Víme už více o životě 
sudetských Němců. Exkurze byla 
velmi zajímavá a nesla se v duchu 
příjemné domácí atmosféry. Bylo to 
milé zpestření běžné školní výuky. 
Tímto děkuji panu Tučkovi, že nám 
výstavu zprostředkoval. 

          Lenka Kučerová

 Abaku turnaj
 Ve středu 24. dubna proběhl
na naší škole 1. ročník turnaje
v matematické hře abaku.

Abaku je ojedinělá metoda, jak 
aritmetické schopnosti rozvíjet formou 
hry, je v podstatě variací na scrabble. 
Stejně jako se dítě učí ze znaků 
písmenkové abecedy skládat a variovat 
slova, tak se v abaku totéž učí se znaky 
čísel. Počítá tedy příklady, které si 
samo vymyslí. Každé dítě se rozvíjí dle 
svých možností a svým tempem. 
Ukotvuje nejen počtářské, ale i kombi-
nační, strategické a logické schopnosti.

Turnaj probíhal v on-line prostředí, 
zúčastnilo se jej 10 žáků ze 4., 5. a 6. 
třídy.

Vítězem se stal Fanda Javor, na 2. místě 
se umístila Deniska Hipschová a na 3. 

místě Amálka Macáková, všichni
ze 6. A.

Všem zúčastněným děkuji za jejich 
zájem a nadšení, věřím, že si užili 
přijemné dopoledne. Těším se na další 
ročník.

              Mgr. Karolína Slánská

 Volejbalové  

 soutěže
Březen a duben jsou měsíce, kdy 
probíhají okresní volejbalové soutěže. 
Naše škola se jich účastní pravidelně. 

Družstvo dívek hrálo 8. března
v Hostinném a děvčata obsadila čtvrté 
místo. Dne 18. dubna se hrál turnaj 
chlapců. Družstvo Lánov B obsadilo 
čtvrté místo. Družstvo ve složení Matěj 
Pour, Jirka Kocián, Petr Zedníček, 
Marek Jančula, Jakub Břicháček, 
Maksym Tkachuk a Jirka Šedivý 
vyhrálo, a tak chlapci postupují do 
krajského kola. Kluci hráli bojovně
i za zraněného spoluhráče Marka 
Čivrného.

Všem patří velká gratulace.

          Za trenéry volejbalu
                 Jaroslava Krulišová

 Jarní

 muzicírování
Ve středu 24. dubna se na naší škole 
uskutečnilo jarní muzicírování pro 
místní seniory. Program vystoupení byl 
složen z různých uměleckých činností. 
Žáci recitovali krásné básně, zpívali 
krkonošské a jiné populární písně, 
tančili různé tance a hráli na hudební 
nástroje. Všem účastníkům se vystou-
pení povedlo a seniorům se velmi 
líbilo. 

Děkuji všem žákům za krásná vystou-
pení, všem kolegům, kteří se podíleli
na přípravě žáků na vystoupení, a kole-
gům, kteří pomohli při organizaci.

A. Lorencová

 Výlet na Kuks
 Dne 16. května se žáci a žá-
kyně sedmých tříd vydali za poznáním 
barokního života na Kuksu.

Prohlídka hospitálu, vzácných obrazů 
Šporkovy rodiny, lékárny a jejího 
vybavení, Braunových soch, překrásně 

rozkvetlé zahrady i návštěva hrobky 
nás velmi zaujaly.

Cestou necestou jsme po žluté značce 
od Kuksu došli až do unikátní sochař-
ské rezervace Braunův betlém, která se 
rozkládá v dalekém/nedalekém lese 
(jak pro koho), kde jsme si prohlédli 
nádherné sochy pod širým nebem.

Celý výlet se nám velmi líbil a už se 
těšíme na další.

Nina Javorová, Lenka Kučerová, 
Kristýna Klepak

Ve čtvrtek 16. května proběhla na 
školním atletickém hřišti za podpory 
Základní školy a Mateřské školy Lánov 
Atletika s rodiči. Přišlo nás mnoho. 
Přálo nám teplé slunečné počasí
a panovala skvělá nálada.

Rodiče s dětmi se do všech atletických 
aktivit zapojili s velikou energií
a odhodláním. Úvodní část si vzaly na 
starosti starší holky a udělaly pro 
všechny kompletní atletickou roz-
cvičku s běžeckou abecedou. Poté 
proběhly společné veselé pohybové 
hry a také atletický orientační běh
s posilováním a s pohádkovým luště-
ním. V poslední části na všechny čekal 
štafetový závod v běhu se střelbou na 
cíl. První startovaly děti, co nejrychleji 
oběhly atletické hřiště, vystřelily na 
koš a předaly štafetu taťkovi či mamce. 
Rodiče poté čekala stejná disciplína.

Na závěr obdržela každá rodinka 
pamětní diplom a děti sladké odměny. 
Děkujeme firmě Picasso za sponzorské 
vytištění map a diplomů pro všechny 
účastníky.

Užili jsme si prima atletickou rodinnou 
atmosféru. Děkujeme všem rodičům, 
že podporují děti a jsou pro ně skvělým 
sportovním vzorem. Budeme se těšit na 
další společné sportování. Děkujeme 
zároveň paní ředitelce, která nás v atle-
tice podporuje.

Za trenérky Anita Blažejová, Hana 
Tošovská a Hana Jandová 

 Dopravní
 cedule 7. A
Na jaře nás oslovila obec s nápadem, 
zda bychom navrhli dopravní cedule 
podobné K+R („Kiss and Ride“, 
doslova „Dej pusu a jeď“, značka 
určená pro krátké zastavení). Žáci 7. A 
se tohoto úkolu ujali velmi zodpovědně 
a během výtvarné výchovy vytvořili ve  
dvojicích několik návrhů. Obci jsme 
poslali několik z nich, jak to dopadlo, 
můžete sami posoudit cestou ke škole. 
Velké díky patří žákům 7. A i obci.

Zdenka Brejšová

 Turistická sezóna
 v Krkonoších
 začíná. Co je
 nového?
Pro letošní rok je připraveno i mnoho 
novinek, pojďme si je představit.

Nové turistické noviny Krkonoše 
zvou na putování od boudy k boudě
Vyzvedněte si na pultech informačních 
center v Krkonoších Turistické noviny 
Krkonoše 2024. Jsou pro vás připra-
veny zdarma. Naplánovali jsme pro vás 
putování po hřebenových trasách
s noclehy na krkonošských boudách. 
Největší fenomény krkonošské pří-
rody jsou dalším tématem. Připo-
meňme si, čím si krajina Krkonoš 
vysloužila náš obdiv i ochranu a proč 
její hodnota přesahuje hranice repu-
bliky. 

Jedním z fenoménů, který Krkonoše po 
staletí utváří a formuje, je také člověk. 
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Deset statečných
bojovalo v
McDonald's Cupu!

Exkurze 5. B
v Horním Lánově

Ve škole v Lánově

,,atletíme“ s rodiči

INFO Z ÍČKA



Zjistíte, kdy do Krkonoš dorazili první 
lidé, a seznámíte se podmínkami, v ja-
kých hospodařili na prvních boudách. 
Budaření kdysi představí v zajímavém 
rozhovoru Libor Dušek. Jaký je život 
budaře dnes, povypráví Aleš Hnízdo
z Labské boudy. Nechte se pozvat
k vašim sousedům a objevte další 
malebná místa pod horami. Pozveme 
vás do Mříčné, Roprachtic a Chotěvic. 

www.krkonose.eu/turisticke-noviny-

krkonose 

Krkonošské cyklobusy v provozu od 
25. května 2024

Devět linek cyklobusů opět brázdí 
krkonošské silnice. Oblíbené autobusy 
pro pěší i cyklisty jsou v provozu od
25. 5. do 29. 9. 2024. Během června 
budou jezdit pouze o víkendech,
v období letních prázdnin jezdí většina 
linek denně. Jízdní řády jsou k dispo-
zici na webu, v tištěné podobě si je 
vyzvedněte na všech informačních 
centrech.

Pozměněna byla trasa linky č. 3, která 
spojuje Hradec Králové a Špindlerovu 
boudu. Autobusy jezdí na dvou trasách 
a jeden spoj opět staví i v Hořicích. 
Druhý spoj jede k baroknímu areálu 
Kuks i zpět, tak co zkusit výlet podél 
Labe do podhůří a do Krkonoš se vrátit 
cyklobusem?

w w w. k r ko n o s e . e u / k r ko n o s s ke -

cyklobusy

Využijte výhodné sezónní karty
v krkonošských areálech

I pro nás, kteří jsme v Krkonoších 
doma, je výhodná nová nabídka 
sezónních slevových karet. Umožní 
opakované využití lanovek po celou 
letní sezónu a přináší řadu dalších 
výhod.

Například výLETNÍ sezónka Ski-
Resortu ČERNÁ HORA – PEC platí
od května do října a během těchto 
měsíců můžete neomezeně využít 
všechny lanovky nebo vstupy na 
Stezku korunami stromů Krkonoše. 
Špindl Walk Sezónka vám umožní
až dvakrát denně vyjet a sjet oběma 
lanovkami na Medvědín a Pláň, otevře 
dětská hřiště a stezky a přinese slevy na 
další služby, jako jsou půjčovny 
vybavení nebo restaurace. Sezónní 
jízdenky ve variantě Walk nebo Bike 
nabízí letos i Horský resort Rokytnice 
nad Jizerou.

Krkonošskou pivní stezku můžete 
projít od 1. června do 1. října 2024

Věděli jste, že Krkonošská pivní stezka 
je jedinou vysokohorskou pivní 
stezkou v Evropě? Pokud jste hrdí na 
místní výrobce jedinečných piv a záro-
veň rádi odpočíváte aktivně, pak je to 
zážitek přímo pro vás. Vyrazte ve dvou 
nebo s partou přátel, pojměte to jako 
teambuilding nebo rozlučku se svobo-
dou. A hlavně – hltejte pivo, ne kilo-
metry! Stezka sice měří jen 30 km, 
pokud si ale chcete užít ochutnávky 
zlatavého moku v každém z 5 pivovarů, 
nějakou tu regionální dobrotu nebo 
exkurzi v doprovodu sládka, doporuču-
jeme ji rozdělit na dva dny a zajistit si 
nocleh na hřebenech. 

Letošní novinkou je bandana (funkční 
nákrčník) s logem pivní stezky, kterou 
získáte za 1 vypité pivo – malé či velké 
– z každého zapojeného pivovaru. Stačí 
si vytisknout nebo vyzvednout v info-
centrech leták a sbírat razítka za každý 
půllitr či třetinku. Když pak leták
v posledním pivovaru odevzdáte, zapo-
jíme vás do losování o dvoudenní pobyt 
na horách a další skvělé ceny. 

www.krkonose.eu/krkonosska-pivni-

stezka 

Průvodce po trati Pojizerský Pacifik

Informační centra a železniční stanici 
Martinice v Krkonoších jsme vybavili 
novým průvodcem po trati zvané 
Pojizerský Pacifik. Vede z Martinic do 
Rokytnice nad Jizerou a sveze vás na 
start krásných výletů po západních 
Krkonoších. 

Průvodce si na cestu přibalte. Připo-
mene vám hraběte Jana Harracha, který 
příběh trati započal. Objasní stručnou 
historii lokálky a její přínos pro rozvoj 
regionu. Pozve do památkově chráně-
ného areálu železniční stanice v Marti-
nicích a na prohlídku místního Žele-
zničního muzea. Poradí, jak si užít jízdu 
vlakem s dětmi. A nabídne vám osm 
výletů z některých stanic.

www.krkonose.eu/pojizersky-pacifik 

Vše o Krkonoších najdete na oficiálním 
turistickém portále . www.krkonose.eu

         Alena Cejnarová
Krkonoše – svazek měst a obcí
Destinační společnost pro TO 

Krkonoše

„Síla regionálních značek vychází 
především ze samotných držitelů, 
jejich spolupráce, nápadů a chuti se 
posouvat dál. Díky značce tak napří-
klad farma, která vyrábí certifikované 
mléčné produkty, osloví švadlenku, 
která má značku na své textilní 
výrobky, aby jim ušila originální 
taštičky s logem farmy pro společný 
prodej na trzích,“ říká koordinátorka 
značky Petra Hartmanová s MAS 
Krkonoše. Důležitá je i diverzifikace 
nabídky. I v horském regionu s nároč-
nějšími klimatickým podmínkami
je díky značce z čeho vybírat, a to jak
v potravinách, tak i v originálních ruko-
dělných produktech.

Nejnovějšími přírůstky do rodiny 
držitelů certifikátů značky KRKO-
NOŠE originální  produkt jsou: 
Povlečení z hor Václava Hlouška – 
Ložní povlečení pro hotely, pensiony
a horské chaty, Ložní povlečení
a doplňkové textilní produkty společ-
nosti Nelly, s. r. o., ze lnu a bavlny, 
Užitková a dekorativní keramika 
Petry Glosové (Keramika od Petardy), 
Dřevěné komponenty pro dětské hry, 
dekorace a didaktické pomůcky
z Ateliéru Nemrát a Med z Krkonoš
od Radka Vlacha.

Značka KRKONOŠE originální pro-
dukt je udělována již od roku 2005
a aktuálně se jí může chlubit 54 

produktů, z toho 33 řemeslných 
výrobků a 21 potravin nebo přírodních 
produktů, a také 6 jedinečných zážitků. 
Území značky je vymezeno turistickým 
regionem Krkonoše.

Krkonoše jsou spolu s dalšími hors-

kými oblastmi místem realizace 

projektu CENTRAL MOUNTAINS, 

který získal dotační podporu z pro-

g r a m u  I N T E R R E G  C E N T R A L 

EUROPE. Cílem projektu, do nějž je 

zapojeno 11 partnerů ze 7 zemí,

je posílení spolupráce v zájmu udrži-

telného rozvoje horských oblastí ve 

střední Evropě. Na česko-polském 

pomezí je hlavním tématem spolupráce 

soukromého a veřejného sektoru při 

zprostředkování regionálních produktů 

a turistických služeb.

Více informací o značce KRKONOŠE 

originální produkt:

h t t p s : / / w w w . r e g i o n a l n i -

znacky.cz/krkonose

W e b  p r o j e k t u  C E N T R A L 
MOUNTAINS:

h t t p s : / / w w w . i n t e r r e g -
cen t ra l . eu /p ro j ec t s / cen t ra l -
mountains/

O regionálních značkách

Regionální značky pomáhají již téměř 
dvacet let zazářit produktům s prově-
řenou kvalitou a zaručeným původem
v některém z regionů České republiky. 
Asociace regionálních značek zastře-
šuje aktuálně 31 značek, které spojuje 
stejný styl loga, a také pravidla 
udělování, v nichž se klade důraz na 
tradici, podíl ruční práce a místních 
surovin, vztah k danému regionu
a mimořádnou kvalitu. Za každým 
výrobkem stojí konkrétní řemeslník, 
farmář nebo malá místní firma. Kolekci 
výrobků doplňují i služby v cestovním 
ruchu a zážitky, které nabízejí aktivní 

zkušenost při poznávání zajímavostí
a krás konkrétního regionu. 

         Kateřina Čadilová,
               Asociace regionálních značek

 Listování neboli  
 scénické čtení
 aneb knížky na
 jevišti pro žáky
 6.-9. ročníků ZŠ

„Fake News Challenge“: 
Představení „Nejlepší 
knihy o FAKE NEWS“
v KD Střelnice nejen 
osvětluje stinnou stránku 
digitálního věku, ale také podněcuje 
děti k četbě.

Ve středu 15. 5. 2024 se v rámci 
projektu MAP (místní akční plán) 
rozvoje vzdělávání ORP Vrchlabí IV, 
jehož nositelem je Svazek obcí Horní 
Labe, konalo v Kulturním domě 
Střelnice ve Vrchlabí nezvyklé, avšak 
velmi aktuální představení s názvem 
„Fake News Challenge“. Tato aktivita 
byla určena žákům 6. až 9. ročníků 
základních škol na Vrchlabsku. Mladí 
diváci se tak humornou formou 
seznámili nejen s problematikou 
dezinformací, což je v dnešním 
digitálním světě zásadní, ale hlavním 
cílem bylo vzbudit v dětech chuť 
přečíst si knihu a zdokonalovat tak svou 
čtenářskou gramotnost.

Projekt LiStOVáNí  představuje 
zajímavé a aktuální knihy. „Nejlepší 

kniha o FAKE NEWS, dezinfor-
macích a manipulacích“ je specifická 
kniha, kterou před žáky interpretovali 
Alan Novotný a Jiří Ressler v podobě 
scénického čtení. 

Jde přibližně o hodinové divadelní 
vystoupení, ve kterém je děj knihy, 
jazyk autora a atmosféra dané literatury 
přenášen na obecenstvo, které se v čele 
s mladou generací ve světě oproštěném 
od kultury a literatury vrací zpět k tomu, 
co tu bylo první – ke KNIZE. 

Nejde o nějaké fanzinové čtení oblí-
bených pasáží, jde o dýchající před-
stavení s rekvizitami, kostýmy, hudbou, 
začátkem a koncem. Listování má za 
úkol šíření čtení a čtenářství. 

Listováním si klademe za cíl poslu-
chače knihou oslovit a obzvláště
u žáků probudit zájem o čtení a sebe-
vzdělávání. Snažíme se být pomoc-
níkem pedagogů a rodičů v motivaci 
mládeže ke čtení knížek.

„Toto téma jsme vybrali zcela záměrně, 
neboť si uvědomujeme, že nás média, 
politici, sociální sítě – všechny tyto 
zdroje bombardují informacemi, které 
často nejsou zcela pravdivé“, infor-
movala Lenka Kněžourová, projektová 
manažerka MAP IV. Termíny jako 
„fake news“, „dezinformace“ a „alter-
nativní fakta“ se staly součástí našeho 
každodenního slovníku. 

Ale co skrývají?

Fake news neboli dezinformace nejsou 
jen fenoménem dnešní doby, jsou 
známy od nepaměti. Avšak s nástupem 
moderních technologií a internetu se 
tato problematika stala mnohem 
globálnější a rychlejší. Je důležité si 
uvědomit, že dezinformace fungují 
díky tomu, že oslovují naše city
a předsudky. Lidé mají tendenci věřit 
informacím, které potvrzují jejich 
existující názory, a to i přes jejich 
potenciální nepravdivost. Navíc
v digitálním věku se informace šíří 
bleskovou rychlostí, což umožňuje 
dezinformaci šířit se ještě rychleji než 
kdy dříve.

Kdo tedy vypouští tyto falešné 
informace a proč? 
Odpověď není jednoduchá. V někte-
rých případech stojí za šířením fake 
news skupiny s politickými, ekono-
mickými nebo ideologickými motivy, 
které se snaží ovlivnit veřejné mínění 
nebo získat podporu pro své záměry.
V jiných případech jsou za dezinfor-
macemi jednotlivci, kteří touží po 
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Značka KRKONOŠE
originální produkt
má pět nových
nositelů



Zjistíte, kdy do Krkonoš dorazili první 
lidé, a seznámíte se podmínkami, v ja-
kých hospodařili na prvních boudách. 
Budaření kdysi představí v zajímavém 
rozhovoru Libor Dušek. Jaký je život 
budaře dnes, povypráví Aleš Hnízdo
z Labské boudy. Nechte se pozvat
k vašim sousedům a objevte další 
malebná místa pod horami. Pozveme 
vás do Mříčné, Roprachtic a Chotěvic. 

www.krkonose.eu/turisticke-noviny-

krkonose 

Krkonošské cyklobusy v provozu od 
25. května 2024

Devět linek cyklobusů opět brázdí 
krkonošské silnice. Oblíbené autobusy 
pro pěší i cyklisty jsou v provozu od
25. 5. do 29. 9. 2024. Během června 
budou jezdit pouze o víkendech,
v období letních prázdnin jezdí většina 
linek denně. Jízdní řády jsou k dispo-
zici na webu, v tištěné podobě si je 
vyzvedněte na všech informačních 
centrech.

Pozměněna byla trasa linky č. 3, která 
spojuje Hradec Králové a Špindlerovu 
boudu. Autobusy jezdí na dvou trasách 
a jeden spoj opět staví i v Hořicích. 
Druhý spoj jede k baroknímu areálu 
Kuks i zpět, tak co zkusit výlet podél 
Labe do podhůří a do Krkonoš se vrátit 
cyklobusem?

w w w. k r ko n o s e . e u / k r ko n o s s ke -

cyklobusy

Využijte výhodné sezónní karty
v krkonošských areálech

I pro nás, kteří jsme v Krkonoších 
doma, je výhodná nová nabídka 
sezónních slevových karet. Umožní 
opakované využití lanovek po celou 
letní sezónu a přináší řadu dalších 
výhod.

Například výLETNÍ sezónka Ski-
Resortu ČERNÁ HORA – PEC platí
od května do října a během těchto 
měsíců můžete neomezeně využít 
všechny lanovky nebo vstupy na 
Stezku korunami stromů Krkonoše. 
Špindl Walk Sezónka vám umožní
až dvakrát denně vyjet a sjet oběma 
lanovkami na Medvědín a Pláň, otevře 
dětská hřiště a stezky a přinese slevy na 
další služby, jako jsou půjčovny 
vybavení nebo restaurace. Sezónní 
jízdenky ve variantě Walk nebo Bike 
nabízí letos i Horský resort Rokytnice 
nad Jizerou.

Krkonošskou pivní stezku můžete 
projít od 1. června do 1. října 2024

Věděli jste, že Krkonošská pivní stezka 
je jedinou vysokohorskou pivní 
stezkou v Evropě? Pokud jste hrdí na 
místní výrobce jedinečných piv a záro-
veň rádi odpočíváte aktivně, pak je to 
zážitek přímo pro vás. Vyrazte ve dvou 
nebo s partou přátel, pojměte to jako 
teambuilding nebo rozlučku se svobo-
dou. A hlavně – hltejte pivo, ne kilo-
metry! Stezka sice měří jen 30 km, 
pokud si ale chcete užít ochutnávky 
zlatavého moku v každém z 5 pivovarů, 
nějakou tu regionální dobrotu nebo 
exkurzi v doprovodu sládka, doporuču-
jeme ji rozdělit na dva dny a zajistit si 
nocleh na hřebenech. 

Letošní novinkou je bandana (funkční 
nákrčník) s logem pivní stezky, kterou 
získáte za 1 vypité pivo – malé či velké 
– z každého zapojeného pivovaru. Stačí 
si vytisknout nebo vyzvednout v info-
centrech leták a sbírat razítka za každý 
půllitr či třetinku. Když pak leták
v posledním pivovaru odevzdáte, zapo-
jíme vás do losování o dvoudenní pobyt 
na horách a další skvělé ceny. 

www.krkonose.eu/krkonosska-pivni-

stezka 

Průvodce po trati Pojizerský Pacifik

Informační centra a železniční stanici 
Martinice v Krkonoších jsme vybavili 
novým průvodcem po trati zvané 
Pojizerský Pacifik. Vede z Martinic do 
Rokytnice nad Jizerou a sveze vás na 
start krásných výletů po západních 
Krkonoších. 

Průvodce si na cestu přibalte. Připo-
mene vám hraběte Jana Harracha, který 
příběh trati započal. Objasní stručnou 
historii lokálky a její přínos pro rozvoj 
regionu. Pozve do památkově chráně-
ného areálu železniční stanice v Marti-
nicích a na prohlídku místního Žele-
zničního muzea. Poradí, jak si užít jízdu 
vlakem s dětmi. A nabídne vám osm 
výletů z některých stanic.

www.krkonose.eu/pojizersky-pacifik 

Vše o Krkonoších najdete na oficiálním 
turistickém portále . www.krkonose.eu

         Alena Cejnarová
Krkonoše – svazek měst a obcí
Destinační společnost pro TO 

Krkonoše

„Síla regionálních značek vychází 
především ze samotných držitelů, 
jejich spolupráce, nápadů a chuti se 
posouvat dál. Díky značce tak napří-
klad farma, která vyrábí certifikované 
mléčné produkty, osloví švadlenku, 
která má značku na své textilní 
výrobky, aby jim ušila originální 
taštičky s logem farmy pro společný 
prodej na trzích,“ říká koordinátorka 
značky Petra Hartmanová s MAS 
Krkonoše. Důležitá je i diverzifikace 
nabídky. I v horském regionu s nároč-
nějšími klimatickým podmínkami
je díky značce z čeho vybírat, a to jak
v potravinách, tak i v originálních ruko-
dělných produktech.

Nejnovějšími přírůstky do rodiny 
držitelů certifikátů značky KRKO-
NOŠE originální  produkt jsou: 
Povlečení z hor Václava Hlouška – 
Ložní povlečení pro hotely, pensiony
a horské chaty, Ložní povlečení
a doplňkové textilní produkty společ-
nosti Nelly, s. r. o., ze lnu a bavlny, 
Užitková a dekorativní keramika 
Petry Glosové (Keramika od Petardy), 
Dřevěné komponenty pro dětské hry, 
dekorace a didaktické pomůcky
z Ateliéru Nemrát a Med z Krkonoš
od Radka Vlacha.

Značka KRKONOŠE originální pro-
dukt je udělována již od roku 2005
a aktuálně se jí může chlubit 54 

produktů, z toho 33 řemeslných 
výrobků a 21 potravin nebo přírodních 
produktů, a také 6 jedinečných zážitků. 
Území značky je vymezeno turistickým 
regionem Krkonoše.

Krkonoše jsou spolu s dalšími hors-

kými oblastmi místem realizace 

projektu CENTRAL MOUNTAINS, 

který získal dotační podporu z pro-

g r a m u  I N T E R R E G  C E N T R A L 

EUROPE. Cílem projektu, do nějž je 

zapojeno 11 partnerů ze 7 zemí,

je posílení spolupráce v zájmu udrži-

telného rozvoje horských oblastí ve 

střední Evropě. Na česko-polském 

pomezí je hlavním tématem spolupráce 

soukromého a veřejného sektoru při 

zprostředkování regionálních produktů 

a turistických služeb.

Více informací o značce KRKONOŠE 

originální produkt:

h t t p s : / / w w w . r e g i o n a l n i -

znacky.cz/krkonose

W e b  p r o j e k t u  C E N T R A L 
MOUNTAINS:

h t t p s : / / w w w . i n t e r r e g -
cen t ra l . eu /p ro j ec t s / cen t ra l -
mountains/

O regionálních značkách

Regionální značky pomáhají již téměř 
dvacet let zazářit produktům s prově-
řenou kvalitou a zaručeným původem
v některém z regionů České republiky. 
Asociace regionálních značek zastře-
šuje aktuálně 31 značek, které spojuje 
stejný styl loga, a také pravidla 
udělování, v nichž se klade důraz na 
tradici, podíl ruční práce a místních 
surovin, vztah k danému regionu
a mimořádnou kvalitu. Za každým 
výrobkem stojí konkrétní řemeslník, 
farmář nebo malá místní firma. Kolekci 
výrobků doplňují i služby v cestovním 
ruchu a zážitky, které nabízejí aktivní 

zkušenost při poznávání zajímavostí
a krás konkrétního regionu. 

         Kateřina Čadilová,
               Asociace regionálních značek

 Listování neboli  
 scénické čtení
 aneb knížky na
 jevišti pro žáky
 6.-9. ročníků ZŠ

„Fake News Challenge“: 
Představení „Nejlepší 
knihy o FAKE NEWS“
v KD Střelnice nejen 
osvětluje stinnou stránku 
digitálního věku, ale také podněcuje 
děti k četbě.

Ve středu 15. 5. 2024 se v rámci 
projektu MAP (místní akční plán) 
rozvoje vzdělávání ORP Vrchlabí IV, 
jehož nositelem je Svazek obcí Horní 
Labe, konalo v Kulturním domě 
Střelnice ve Vrchlabí nezvyklé, avšak 
velmi aktuální představení s názvem 
„Fake News Challenge“. Tato aktivita 
byla určena žákům 6. až 9. ročníků 
základních škol na Vrchlabsku. Mladí 
diváci se tak humornou formou 
seznámili nejen s problematikou 
dezinformací, což je v dnešním 
digitálním světě zásadní, ale hlavním 
cílem bylo vzbudit v dětech chuť 
přečíst si knihu a zdokonalovat tak svou 
čtenářskou gramotnost.

Projekt LiStOVáNí  představuje 
zajímavé a aktuální knihy. „Nejlepší 

kniha o FAKE NEWS, dezinfor-
macích a manipulacích“ je specifická 
kniha, kterou před žáky interpretovali 
Alan Novotný a Jiří Ressler v podobě 
scénického čtení. 

Jde přibližně o hodinové divadelní 
vystoupení, ve kterém je děj knihy, 
jazyk autora a atmosféra dané literatury 
přenášen na obecenstvo, které se v čele 
s mladou generací ve světě oproštěném 
od kultury a literatury vrací zpět k tomu, 
co tu bylo první – ke KNIZE. 

Nejde o nějaké fanzinové čtení oblí-
bených pasáží, jde o dýchající před-
stavení s rekvizitami, kostýmy, hudbou, 
začátkem a koncem. Listování má za 
úkol šíření čtení a čtenářství. 

Listováním si klademe za cíl poslu-
chače knihou oslovit a obzvláště
u žáků probudit zájem o čtení a sebe-
vzdělávání. Snažíme se být pomoc-
níkem pedagogů a rodičů v motivaci 
mládeže ke čtení knížek.

„Toto téma jsme vybrali zcela záměrně, 
neboť si uvědomujeme, že nás média, 
politici, sociální sítě – všechny tyto 
zdroje bombardují informacemi, které 
často nejsou zcela pravdivé“, infor-
movala Lenka Kněžourová, projektová 
manažerka MAP IV. Termíny jako 
„fake news“, „dezinformace“ a „alter-
nativní fakta“ se staly součástí našeho 
každodenního slovníku. 

Ale co skrývají?

Fake news neboli dezinformace nejsou 
jen fenoménem dnešní doby, jsou 
známy od nepaměti. Avšak s nástupem 
moderních technologií a internetu se 
tato problematika stala mnohem 
globálnější a rychlejší. Je důležité si 
uvědomit, že dezinformace fungují 
díky tomu, že oslovují naše city
a předsudky. Lidé mají tendenci věřit 
informacím, které potvrzují jejich 
existující názory, a to i přes jejich 
potenciální nepravdivost. Navíc
v digitálním věku se informace šíří 
bleskovou rychlostí, což umožňuje 
dezinformaci šířit se ještě rychleji než 
kdy dříve.

Kdo tedy vypouští tyto falešné 
informace a proč? 
Odpověď není jednoduchá. V někte-
rých případech stojí za šířením fake 
news skupiny s politickými, ekono-
mickými nebo ideologickými motivy, 
které se snaží ovlivnit veřejné mínění 
nebo získat podporu pro své záměry.
V jiných případech jsou za dezinfor-
macemi jednotlivci, kteří touží po 
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covou citeru) a předvedli své doved-
nosti.

Dne 4. 11. byli vycházející žáci 
vyšetřeni ohledně jejich zdravotního 
stavu.

První sníh napadl 11. 11., v násle-
dujících slunečných dnech však brzy 
zmizel.

Velmi pilně se pracuje na výrobě 
hraček pro letošní národní Vánoce 
NSV (Nationalsozialistische Volkswo-
hlfahrt = Nacionálněsocialistická péče 
o blaho lidu). Bylo zhotoveno úžasně 
mnoho krásných věcí. Bylo dodáno 
přibližně 40 hraček a více než 200 
skládacích košů. Dne 28. 11. byly tyto 
věci vystaveny ve škole. Všichni oby-
vatelé se přišli podívat a NSV mohla 
být odeslána částka ve výši 125 
říšských marek. Vánoční trh se konal 
19. prosince v hostinci U Pošty. Byl 
naprosto úspěšný a hlavní roli v tom 
pravděpodobně sehrála škola.

Starý rok, rok plný těžkých bojů
a mnoha strádání, se chýlí ke svému 
konci. Kolik nadějí musí být pohřbeno, 
jaké nadlidské výkony má náš národ za 
sebou. Dej Bůh, aby vánoční zvony, 
které teď všude znějí, zvěstovaly brzký 
vítězný mír. Pán těžce zkouší toho, 
koho miluje. Část národa v této 
zkoušce obstojí, u té druhé části si tím 
nejsem jist.

Vánoční prázdniny začaly 21. 12.
a potrvají do 20. ledna 1944. Během 
této doby ale nebude čas na odpočinek, 
neboť knihovny a ostatní inventář 
vyžadují časově náročnou péči.
Takže propadni se, starý roku, do 
temnot minulosti a buď vítán Ty, roku 
1944.

První 4 měsíce roku 1944
Po skončení vánočních prázdnin 20. 
ledna se výuka obnovila v plném 
rozsahu. Ukázalo se, že žáci spoustu 
věcí zapomněli a že bude potřeba 
hodně tvrdé práce, aby opět dosáhli 
úspěchu. Měsíc leden se vyznačoval 
neobvykle mírným počasím. Dny byly 
teplé a sníh téměř roztál. V únoru však 
nastoupila opravdová zima, která 
vyvrcholila v březnu. Masy sněhu 
dosáhly nebývalé síly a teprve koncem 
dubna byla pole opět bez sněhu.

Pololetní vysvědčení byla vydána 14. 
února. Krátce poté onemocněla 
učitelka ručních prací paní Marie 
Schreier. Až do odvolání vyučuje ruční 
práce paní učitelka Elisabeth Zinecker 
a vaření paní učitelka Anna Rummel,
a to pouze v 1 skupině. Během 
velikonočních prázdnin od 5. dubna
do 11. dubna proběhl generální úklid

v prostorách školy. Opatření pro 
protileteckou obranu ještě nebyla 
dokončena. Na to také při prohlídce 
upozornil pověřenec p. Pohl. Válka 
pokračuje a 6. dubna byli k odvodu 
povoláni i šedesátiletí muži. V této obci 
je zaměstnáno mnoho cizinců a útěky 
celých skupin nejsou žádnou vzác-
ností. Místní hlídka musí často konat 
patroly. V březnu se konalo přijetí HJ
a BDM do strany. Stalo se tak během 
slavnosti na sále U Pošty. V dubnu se 
při výuce hojně využívaly školní filmy 
a fotografie.

Sběr starého materiálu pokračuje 
obvyklým způsobem dál a přináší 
skutečně dobré výsledky.

Vůdcovy narozeniny byly ve škole 
důstojně oslaveny. Obec byla vyzdo-
bena vlajkami. (20. 4.)

V Prostředním Lánově se začátkem 
února uskutečnil cvičební kurz, kte-
rého se zúčastnili všichni místní 
učitelé.

Je tu jeden smutný případ. Dobrý žák 
Rudi Franz zemřel 8. března ve vrch-
labské nemocnici na záškrt. Škola se 
pohřbu zúčastnila jednotně a věnovala 
mu věnec.

Dne 17. března navštívil školu školní 
inspektor Urban, aby provedl krátkou 
inspekci. 

Dne 23. dubna se na sále U Pošty konal 
smuteční obřad za padlé vojáky 
Gerharda Ullricha, Johanna Priesela
a Waltera Zirma. Válka způsobuje
v rodinách stále větší trhliny a osud 
těžce doléhá na pozůstalé. Květen bude 
pravděpodobně ve znamení důležitých 
rozhodnutí. 

Povětrnostní podmínky přestupného 
roku jsou zvláštní. Zima přetrvává, 
ovocné stromy nekvetou a brambory se 
sázejí až koncem května. Třídy se musí 
vytápět ještě v červnu. Až červenec 
přináší krásné letní počasí a dobrou 
úrodu pícnin.

V tomto období od května do července 
a během prázdnin má školní mládež 
pilně sbírat léčivé byliny a vykonat 
práci.

Dne 1. června byli ředitelé škol 
pozváni na schůzku do Vrchlabí, kde
se projednávaly školní záležitosti. 
Setkání řídil školní radní Urban.

Hrozba náletů se blíží také k naší 
oblasti. Na schůzce letecké obrany, 
která se konala 3. června, byla 
projednána všechna opatření, která
je třeba v obci přijmout. V Adolfově 
lomu byl vybudován kryt. 

Dne 6. června začíná invaze do západní 
Francie. Boje stále zuří a Rus už stojí
v prostoru jižní Polsko – Karpaty – 
Varšava – hranice východního Pruska. 
Připravují se velká rozhodnutí. Dne 18. 
června byli všichni muži do 65 let 
povoláni na vojenské cvičení do 
Adolfova lomu. Obrázek starých mužů 
byl nevšední (lidový vtip – die neuen 
Waffen - nové zbraně).

Školní rok 1943–44 se chýlí ke konci. 
Přinesl mnohá zklamání a v mnoha 
ohledech nebyl uspokojivý. Mládež se 
změnila. Chybí jim potřebná dych-
tivost po učení a ctižádostivost. Zdá se, 
že ztratila smysl pro autoritu, takže se 
nelze s radostnou nadějí těšit na časy 
příští. Letos 13. července opouští školu 
12 žáků. Odcházeli bez jediné slzy
v oku, jak tomu obvykle v této 
významné chvíli bývalo. Zapomněli 
poděkovat svým učitelům za všechny 
starosti a trápení, které s nimi měli.
To je ten nový duch té nové mládeže.

Školní rok skončil 13. července. 
Celkově byl cíl výuky splněn. Počet 
žáků na konci byl 106.

Jednotné vědomostní zkoušky byly 
lepší než v předchozím roce. Dva žáci, 
Ernst Goder a Willi Graf, půjdou na 
střední školu. Zvládli přijímací 
zkoušky. 

Zápis do 1. třídy se konal v poslední 
den školy a byl opravdu slavnostní, byť 
jednoduchý.

Protože se 18. července vesnice 
zaplnila evakuovanými, počet žáků 
výrazně vzrostl až na 122. Z toho je 66 
žáků v 1. třídě a 56 žáků ve 2. třídě. Při 
tomto vysokém počtu se 3. učitel stal 
nutností. Na konci roku vystavila
2. třída model lodi „Admirál Hipper“, 
který postavila, ve výloze obchodníka 
Joh. Zirma.

Učitelka Elisabeth Zinnecker se od 15. 
července do 31. července zúčastnila 
modelářského kurzu v Broumově. Dne 
18. července sem dorazilo mnoho lidí
s dětmi, postižených bombardováním, 
a byli rozděleni do soukromých domů. 
Vinou organizátorů vznikly určité 
potíže a jedna skupina dokonce 
obsadila školní kuchyni.

Dvacátý červenec mohl být pro 
Německo osudným dnem, v tento den 
byl totiž proveden pumový útok na 
Vůdce. Ten se nezdařil. Pachateli byli 
vysocí důstojníci. Lid, vedení, strana
a armáda se shodli v tom, že budou nyní 
ještě usilovněji pracovat na vítězství; 
tolik oficiální řeč.

23. července se na sále U Pošty konal 
smuteční obřad za Vinzenze Zineckera 

pozornosti či finančním zisku a nevá-
hají použít manipulativních prostředků 
k dosažení svých cílů.

Jak se však můžeme bránit proti této 
epidemii falešných informací?  

Prvním krokem je kritické myšlení
a schopnost rozlišovat mezi prav-
divými a nepravdivými zprávami. 
Důležité je ověřovat zdroje a nepřijímat 
informace bez důkladného zvážení. 
Dále je klíčové podporovat mediální 
gramotnost vzděláváním a osvětou,
a to již od mladého věku, což si klade
za cíl i náš projekt MAP rozvoje 
vzdělávání ORP Vrchlabí IV, který je 
spolufinancován EU, MŠMT a obcemi 
v ORP Vrchlabí zřizujícími MŠ a ZŠ.

„Akce jako dnešní představení „Fake 
News“ jsou proto mimořádně důležité, 
protože pomáhají osvětlovat stinnou 
stránku digitálního světa a připravují 
mladé generace na to, jak se v něm 
úspěšně orientovat“, konstatovala Jana 
Hebká, členka realizačního týmu MAP 
IV. 

Zvýšení povědomí o problematice 
„fake news“ je klíčové pro budoucnost 
demokratické společnosti, a proto 
chystáme podobné humorně-osvětové 
představení i pro veřejnost, které
se bude konat v Hostinném i ve 
Vrchlabí. O termínu vás budeme včas 
informovat. Sledujte naše webové 
www.sohl.cz a Facebookové stránky 

https://www.facebook.com/maporp

vrchlabi/.  
      Petra Hartmanová

koordinátor komunitního plánování 
MAP Vrchlabsko IV

 Kronika obecné 
 školy Horní Lánov
 1917–1945

(25. díl)

Materiál poskytl Ladislav Kadavý,
z kurentu do latinky převedli Karolina 
Boková a Johann Doll, z němčiny
s pomocí překladače DeepL přeložila 
K. Boková.

Školní rok 1943–44

Školní rok 1943/44, rok velkých vojen-
ských událostí, začal 6. září 1943.

Ještě stále musí být zdejší škola vedena 
jako dvoutřídní, protože jeden učitel
je v armádě. Naděje tolika lidí na brzký 
mír se nevyplnily. Naopak: boje na 
východní frontě předčí co do brutality 
všechny představy a před námi je 
temná budoucnost, navzdory prokla-
mované víře ve vítězství. S úzkostnou 
starostí sledují široké vrstvy národa 
vývoj věcí. Jakou odvahu a vytrvalost 
nyní německý voják prokazuje, hraničí 
se zázrakem. Je zřejmé, že válka má 
silný dopad na školský systém a v mno-
ha ohledech jej silně poškozuje. 
Vyrůstá generace, která opravdu není 
zárukou skvělé budoucnosti. Zdržím se 
zmínky o jednotlivých jevech, i když 
čtenáře, který na tyto řádky narazí 
(možná za 100 nebo více let), by jistě 
zajímalo, jaká je psychika současnosti. 
Co bych rád svěřil papíru, to nesmím,
a co píšu, má tedy spíše charakter 
statistiky. S tím se, milý budoucí 
čtenáři, budeš muset smířit. 

Škola je během války vedena dvou-
třídně, poté co byl učitel Vinzenz Donth 
povolán do armády. 

V tomto školním roce vyučuje v 1. třídě 
řídící učitel Josef Futschig 60 žáků,
ve 2. třídě učitelka Elizabeth Zinecker 
58 žáků. 

Stav žactva na začátku školního roku 
činí tedy 118 žáků. Z toho 3 děti
z oblastí ohrožených bombardováním 
tu jsou na přechodnou dobu. Dva
z nich, sourozenci Drescherovi z Porý-
ní, působí tichým, smutným dojmem, 
zatímco dítě z Berlína je živé.

K výuce náboženství se přihlásilo 90 
katolických a 18 evangelických žáků. 
Učiteli náboženství jsou farář Driemer 
z Dolního Dvora a farář Heinrich 
Zinnecker z Prostředního Lánova.

Školní práce byla brzy zahájena se vší 
přísností a více než kdy jindy měla 
rozkolísaná a zčásti zdivočelá mládež 
zapotřebí pevné ruky. Z výchovného
a praktického hlediska nepovažuji za 
dobré, když jsou dětem poskytovány 
svobody, se kterými nemohou nic 
správného počít. (HJ)

Doba od 1. 9. do 31. 12. 1943

Vzhledem k tomu, že 7. a 8. ročník má 
12 dívek, je nutné, aby výuka vaření 

probíhala ve dvou skupinách po 4 
hodinách. Učitelka vaření: paní Marie 
Schreier, Dolní Dvůr, školní kuchyně je 
bohužel velmi malá a vybavení stále 
nechává mnoho prostoru k vylepšení. 
Nákupy však nejsou během války 
možné.

S výukou tělesné výchovy, které se 
dnes přikládá největší význam, je to 
velmi špatné. Není to vina učitelů, ale 
těch úřadů, které do naší tělocvičny 
přemístily mateřskou školu. Všechny 
prostředky, kterých jsem jako ředitel 
školy použil, abych školu vrátil opět 
jejímu účelu, byly marné. Ani já 
nemohu plavat proti proudu.

Vyučování v 1. třídě je vyčerpávající, 
ale je to radost, vidět ty malé pilně plnit 
své úlohy. Kéž by si z nich mnoho 
starších žáků, kteří neumějí nic než 
lajdačit, vzalo příklad.

12. září bylo opět dnem velkých 
sportovních soutěží ve Vrchlabí. 
Veškeré organizace se do nich zapojily 
a velkého propagandistického pochodu 
Vrchlabím se zúčastnilo mnoho set 
kamarádů. 

Dne 18. 9. přišlo sdělení, že přibyl opět 
jeden padlý. Walter Burkert zemřel na 
východě hrdinskou smrtí.

Dne 30. 9. uplynulo 5 let od osvobození 
Sudet. Při této příležitosti se konala 
vzpomínková slavnost na sále hostince 
U Pošty. Byla zakončena položením 
věnce u pomníku padlých. 

K neobvyklému úmrtí došlo 19. září. 
Sedlák Franz Rilk si do ruky zadřel 
malou dřevěnou třísku a malé ranky si 
nevšímal. Později se u něj objevila 
otrava krve. Lékařská pomoc přišla 
příliš pozdě. Ruku (paži) mu museli 
amputovat, ale ani to už nemohlo 
pomoci. Zemřel v nemocnici ve 
Vrchlabí. Dne 5. října zemřel také 
82letý krejčí Adalbert Zirm, známá 
místní osobnost.

Podzim 1943 se až do Vánoc vyzna-
čoval skoro stále pěkným, suchým 
počasím. Proto mohly obě třídy 
podniknout 6. 10. celodenní výlety.
1. třída měla za cíl Liščí horu a 2. třída 
Sněžku.

Před školou došlo 15. října k nehodě.  
Plně obsazený autobus narazil do 
povozu s dřívím sedláka Langa, který 
převážel školní dřevo na pilu. Vinzenz 
Wiesner, který vůz doprovázel, byl 
padajícím dřevem vážně zraněn.

V naší škole se pěstuje lidová hudba. 
Na den německé domácí (komorní) 
hudby si žáci přinesli své nástroje 
(foukací harmoniku, akordeon, smyč-
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covou citeru) a předvedli své doved-
nosti.

Dne 4. 11. byli vycházející žáci 
vyšetřeni ohledně jejich zdravotního 
stavu.

První sníh napadl 11. 11., v násle-
dujících slunečných dnech však brzy 
zmizel.

Velmi pilně se pracuje na výrobě 
hraček pro letošní národní Vánoce 
NSV (Nationalsozialistische Volkswo-
hlfahrt = Nacionálněsocialistická péče 
o blaho lidu). Bylo zhotoveno úžasně 
mnoho krásných věcí. Bylo dodáno 
přibližně 40 hraček a více než 200 
skládacích košů. Dne 28. 11. byly tyto 
věci vystaveny ve škole. Všichni oby-
vatelé se přišli podívat a NSV mohla 
být odeslána částka ve výši 125 
říšských marek. Vánoční trh se konal 
19. prosince v hostinci U Pošty. Byl 
naprosto úspěšný a hlavní roli v tom 
pravděpodobně sehrála škola.

Starý rok, rok plný těžkých bojů
a mnoha strádání, se chýlí ke svému 
konci. Kolik nadějí musí být pohřbeno, 
jaké nadlidské výkony má náš národ za 
sebou. Dej Bůh, aby vánoční zvony, 
které teď všude znějí, zvěstovaly brzký 
vítězný mír. Pán těžce zkouší toho, 
koho miluje. Část národa v této 
zkoušce obstojí, u té druhé části si tím 
nejsem jist.

Vánoční prázdniny začaly 21. 12.
a potrvají do 20. ledna 1944. Během 
této doby ale nebude čas na odpočinek, 
neboť knihovny a ostatní inventář 
vyžadují časově náročnou péči.
Takže propadni se, starý roku, do 
temnot minulosti a buď vítán Ty, roku 
1944.

První 4 měsíce roku 1944
Po skončení vánočních prázdnin 20. 
ledna se výuka obnovila v plném 
rozsahu. Ukázalo se, že žáci spoustu 
věcí zapomněli a že bude potřeba 
hodně tvrdé práce, aby opět dosáhli 
úspěchu. Měsíc leden se vyznačoval 
neobvykle mírným počasím. Dny byly 
teplé a sníh téměř roztál. V únoru však 
nastoupila opravdová zima, která 
vyvrcholila v březnu. Masy sněhu 
dosáhly nebývalé síly a teprve koncem 
dubna byla pole opět bez sněhu.

Pololetní vysvědčení byla vydána 14. 
února. Krátce poté onemocněla 
učitelka ručních prací paní Marie 
Schreier. Až do odvolání vyučuje ruční 
práce paní učitelka Elisabeth Zinecker 
a vaření paní učitelka Anna Rummel,
a to pouze v 1 skupině. Během 
velikonočních prázdnin od 5. dubna
do 11. dubna proběhl generální úklid

v prostorách školy. Opatření pro 
protileteckou obranu ještě nebyla 
dokončena. Na to také při prohlídce 
upozornil pověřenec p. Pohl. Válka 
pokračuje a 6. dubna byli k odvodu 
povoláni i šedesátiletí muži. V této obci 
je zaměstnáno mnoho cizinců a útěky 
celých skupin nejsou žádnou vzác-
ností. Místní hlídka musí často konat 
patroly. V březnu se konalo přijetí HJ
a BDM do strany. Stalo se tak během 
slavnosti na sále U Pošty. V dubnu se 
při výuce hojně využívaly školní filmy 
a fotografie.

Sběr starého materiálu pokračuje 
obvyklým způsobem dál a přináší 
skutečně dobré výsledky.

Vůdcovy narozeniny byly ve škole 
důstojně oslaveny. Obec byla vyzdo-
bena vlajkami. (20. 4.)

V Prostředním Lánově se začátkem 
února uskutečnil cvičební kurz, kte-
rého se zúčastnili všichni místní 
učitelé.

Je tu jeden smutný případ. Dobrý žák 
Rudi Franz zemřel 8. března ve vrch-
labské nemocnici na záškrt. Škola se 
pohřbu zúčastnila jednotně a věnovala 
mu věnec.

Dne 17. března navštívil školu školní 
inspektor Urban, aby provedl krátkou 
inspekci. 

Dne 23. dubna se na sále U Pošty konal 
smuteční obřad za padlé vojáky 
Gerharda Ullricha, Johanna Priesela
a Waltera Zirma. Válka způsobuje
v rodinách stále větší trhliny a osud 
těžce doléhá na pozůstalé. Květen bude 
pravděpodobně ve znamení důležitých 
rozhodnutí. 

Povětrnostní podmínky přestupného 
roku jsou zvláštní. Zima přetrvává, 
ovocné stromy nekvetou a brambory se 
sázejí až koncem května. Třídy se musí 
vytápět ještě v červnu. Až červenec 
přináší krásné letní počasí a dobrou 
úrodu pícnin.

V tomto období od května do července 
a během prázdnin má školní mládež 
pilně sbírat léčivé byliny a vykonat 
práci.

Dne 1. června byli ředitelé škol 
pozváni na schůzku do Vrchlabí, kde
se projednávaly školní záležitosti. 
Setkání řídil školní radní Urban.

Hrozba náletů se blíží také k naší 
oblasti. Na schůzce letecké obrany, 
která se konala 3. června, byla 
projednána všechna opatření, která
je třeba v obci přijmout. V Adolfově 
lomu byl vybudován kryt. 

Dne 6. června začíná invaze do západní 
Francie. Boje stále zuří a Rus už stojí
v prostoru jižní Polsko – Karpaty – 
Varšava – hranice východního Pruska. 
Připravují se velká rozhodnutí. Dne 18. 
června byli všichni muži do 65 let 
povoláni na vojenské cvičení do 
Adolfova lomu. Obrázek starých mužů 
byl nevšední (lidový vtip – die neuen 
Waffen - nové zbraně).

Školní rok 1943–44 se chýlí ke konci. 
Přinesl mnohá zklamání a v mnoha 
ohledech nebyl uspokojivý. Mládež se 
změnila. Chybí jim potřebná dych-
tivost po učení a ctižádostivost. Zdá se, 
že ztratila smysl pro autoritu, takže se 
nelze s radostnou nadějí těšit na časy 
příští. Letos 13. července opouští školu 
12 žáků. Odcházeli bez jediné slzy
v oku, jak tomu obvykle v této 
významné chvíli bývalo. Zapomněli 
poděkovat svým učitelům za všechny 
starosti a trápení, které s nimi měli.
To je ten nový duch té nové mládeže.

Školní rok skončil 13. července. 
Celkově byl cíl výuky splněn. Počet 
žáků na konci byl 106.

Jednotné vědomostní zkoušky byly 
lepší než v předchozím roce. Dva žáci, 
Ernst Goder a Willi Graf, půjdou na 
střední školu. Zvládli přijímací 
zkoušky. 

Zápis do 1. třídy se konal v poslední 
den školy a byl opravdu slavnostní, byť 
jednoduchý.

Protože se 18. července vesnice 
zaplnila evakuovanými, počet žáků 
výrazně vzrostl až na 122. Z toho je 66 
žáků v 1. třídě a 56 žáků ve 2. třídě. Při 
tomto vysokém počtu se 3. učitel stal 
nutností. Na konci roku vystavila
2. třída model lodi „Admirál Hipper“, 
který postavila, ve výloze obchodníka 
Joh. Zirma.

Učitelka Elisabeth Zinnecker se od 15. 
července do 31. července zúčastnila 
modelářského kurzu v Broumově. Dne 
18. července sem dorazilo mnoho lidí
s dětmi, postižených bombardováním, 
a byli rozděleni do soukromých domů. 
Vinou organizátorů vznikly určité 
potíže a jedna skupina dokonce 
obsadila školní kuchyni.

Dvacátý červenec mohl být pro 
Německo osudným dnem, v tento den 
byl totiž proveden pumový útok na 
Vůdce. Ten se nezdařil. Pachateli byli 
vysocí důstojníci. Lid, vedení, strana
a armáda se shodli v tom, že budou nyní 
ještě usilovněji pracovat na vítězství; 
tolik oficiální řeč.

23. července se na sále U Pošty konal 
smuteční obřad za Vinzenze Zineckera 

pozornosti či finančním zisku a nevá-
hají použít manipulativních prostředků 
k dosažení svých cílů.

Jak se však můžeme bránit proti této 
epidemii falešných informací?  

Prvním krokem je kritické myšlení
a schopnost rozlišovat mezi prav-
divými a nepravdivými zprávami. 
Důležité je ověřovat zdroje a nepřijímat 
informace bez důkladného zvážení. 
Dále je klíčové podporovat mediální 
gramotnost vzděláváním a osvětou,
a to již od mladého věku, což si klade
za cíl i náš projekt MAP rozvoje 
vzdělávání ORP Vrchlabí IV, který je 
spolufinancován EU, MŠMT a obcemi 
v ORP Vrchlabí zřizujícími MŠ a ZŠ.

„Akce jako dnešní představení „Fake 
News“ jsou proto mimořádně důležité, 
protože pomáhají osvětlovat stinnou 
stránku digitálního světa a připravují 
mladé generace na to, jak se v něm 
úspěšně orientovat“, konstatovala Jana 
Hebká, členka realizačního týmu MAP 
IV. 

Zvýšení povědomí o problematice 
„fake news“ je klíčové pro budoucnost 
demokratické společnosti, a proto 
chystáme podobné humorně-osvětové 
představení i pro veřejnost, které
se bude konat v Hostinném i ve 
Vrchlabí. O termínu vás budeme včas 
informovat. Sledujte naše webové 
www.sohl.cz a Facebookové stránky 

https://www.facebook.com/maporp

vrchlabi/.  
      Petra Hartmanová

koordinátor komunitního plánování 
MAP Vrchlabsko IV

 Kronika obecné 
 školy Horní Lánov
 1917–1945

(25. díl)

Materiál poskytl Ladislav Kadavý,
z kurentu do latinky převedli Karolina 
Boková a Johann Doll, z němčiny
s pomocí překladače DeepL přeložila 
K. Boková.

Školní rok 1943–44

Školní rok 1943/44, rok velkých vojen-
ských událostí, začal 6. září 1943.

Ještě stále musí být zdejší škola vedena 
jako dvoutřídní, protože jeden učitel
je v armádě. Naděje tolika lidí na brzký 
mír se nevyplnily. Naopak: boje na 
východní frontě předčí co do brutality 
všechny představy a před námi je 
temná budoucnost, navzdory prokla-
mované víře ve vítězství. S úzkostnou 
starostí sledují široké vrstvy národa 
vývoj věcí. Jakou odvahu a vytrvalost 
nyní německý voják prokazuje, hraničí 
se zázrakem. Je zřejmé, že válka má 
silný dopad na školský systém a v mno-
ha ohledech jej silně poškozuje. 
Vyrůstá generace, která opravdu není 
zárukou skvělé budoucnosti. Zdržím se 
zmínky o jednotlivých jevech, i když 
čtenáře, který na tyto řádky narazí 
(možná za 100 nebo více let), by jistě 
zajímalo, jaká je psychika současnosti. 
Co bych rád svěřil papíru, to nesmím,
a co píšu, má tedy spíše charakter 
statistiky. S tím se, milý budoucí 
čtenáři, budeš muset smířit. 

Škola je během války vedena dvou-
třídně, poté co byl učitel Vinzenz Donth 
povolán do armády. 

V tomto školním roce vyučuje v 1. třídě 
řídící učitel Josef Futschig 60 žáků,
ve 2. třídě učitelka Elizabeth Zinecker 
58 žáků. 

Stav žactva na začátku školního roku 
činí tedy 118 žáků. Z toho 3 děti
z oblastí ohrožených bombardováním 
tu jsou na přechodnou dobu. Dva
z nich, sourozenci Drescherovi z Porý-
ní, působí tichým, smutným dojmem, 
zatímco dítě z Berlína je živé.

K výuce náboženství se přihlásilo 90 
katolických a 18 evangelických žáků. 
Učiteli náboženství jsou farář Driemer 
z Dolního Dvora a farář Heinrich 
Zinnecker z Prostředního Lánova.

Školní práce byla brzy zahájena se vší 
přísností a více než kdy jindy měla 
rozkolísaná a zčásti zdivočelá mládež 
zapotřebí pevné ruky. Z výchovného
a praktického hlediska nepovažuji za 
dobré, když jsou dětem poskytovány 
svobody, se kterými nemohou nic 
správného počít. (HJ)

Doba od 1. 9. do 31. 12. 1943

Vzhledem k tomu, že 7. a 8. ročník má 
12 dívek, je nutné, aby výuka vaření 

probíhala ve dvou skupinách po 4 
hodinách. Učitelka vaření: paní Marie 
Schreier, Dolní Dvůr, školní kuchyně je 
bohužel velmi malá a vybavení stále 
nechává mnoho prostoru k vylepšení. 
Nákupy však nejsou během války 
možné.

S výukou tělesné výchovy, které se 
dnes přikládá největší význam, je to 
velmi špatné. Není to vina učitelů, ale 
těch úřadů, které do naší tělocvičny 
přemístily mateřskou školu. Všechny 
prostředky, kterých jsem jako ředitel 
školy použil, abych školu vrátil opět 
jejímu účelu, byly marné. Ani já 
nemohu plavat proti proudu.

Vyučování v 1. třídě je vyčerpávající, 
ale je to radost, vidět ty malé pilně plnit 
své úlohy. Kéž by si z nich mnoho 
starších žáků, kteří neumějí nic než 
lajdačit, vzalo příklad.

12. září bylo opět dnem velkých 
sportovních soutěží ve Vrchlabí. 
Veškeré organizace se do nich zapojily 
a velkého propagandistického pochodu 
Vrchlabím se zúčastnilo mnoho set 
kamarádů. 

Dne 18. 9. přišlo sdělení, že přibyl opět 
jeden padlý. Walter Burkert zemřel na 
východě hrdinskou smrtí.

Dne 30. 9. uplynulo 5 let od osvobození 
Sudet. Při této příležitosti se konala 
vzpomínková slavnost na sále hostince 
U Pošty. Byla zakončena položením 
věnce u pomníku padlých. 

K neobvyklému úmrtí došlo 19. září. 
Sedlák Franz Rilk si do ruky zadřel 
malou dřevěnou třísku a malé ranky si 
nevšímal. Později se u něj objevila 
otrava krve. Lékařská pomoc přišla 
příliš pozdě. Ruku (paži) mu museli 
amputovat, ale ani to už nemohlo 
pomoci. Zemřel v nemocnici ve 
Vrchlabí. Dne 5. října zemřel také 
82letý krejčí Adalbert Zirm, známá 
místní osobnost.

Podzim 1943 se až do Vánoc vyzna-
čoval skoro stále pěkným, suchým 
počasím. Proto mohly obě třídy 
podniknout 6. 10. celodenní výlety.
1. třída měla za cíl Liščí horu a 2. třída 
Sněžku.

Před školou došlo 15. října k nehodě.  
Plně obsazený autobus narazil do 
povozu s dřívím sedláka Langa, který 
převážel školní dřevo na pilu. Vinzenz 
Wiesner, který vůz doprovázel, byl 
padajícím dřevem vážně zraněn.

V naší škole se pěstuje lidová hudba. 
Na den německé domácí (komorní) 
hudby si žáci přinesli své nástroje 
(foukací harmoniku, akordeon, smyč-
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ťující výrobky tkalcoven. Jde o tato 
zařízení: mandlovny, apreturky, 
bělidla, barevny a tiskárny, působící 
někde jako součást  tkalcoven.
Ve Vrchlabí jich pracuje celá řada, 
např. Schreibrovo bělidlo a apretura
v Hořejším Vrchlabí se 120 zaměst-
nanci, Löwitův závod (120 zam.), 
Waltrův (80 zam.), Frenzelův závod se 
40 dělníky a firma Leuzendorf
a Waengler v Podhůří s 80 pracovníky. 
Mezi menší závody patřila bělidla 
Ehingerů a Ettelů, barvírny a tiskárny 
Josefa Müllera a H. Wendta a Josefa 
Materny v Hořejším Vrchlabí.

Bělidla a apreturky zahajují svou 
činnost i v obcích s dosud křišťálově 
čistou vodou potoků. Jde o závod firmy 
J. A. Kluge v Heřmanových Sejfech
a O. Goldschmieda v Terezíně.
Se jménem podnikatelů Ehingerů jsou 
spojeny hned dva závody na Lánovsku: 
bělidlo a apretura v Horním Lánově
s 90 dělníky a v Prostředním Lánově
(80 dělníků). Velkou barevnu a tiskár-
nu v Černém Dole (108 dělníků) založil 
J. Menčík.

Ani Jilemnice nezůstala stranou tohoto 
rozvoje, byť v menším rozsahu.
Z iniciativy českých podnikatelů
v Jilmu vzniká první mechanická 
tkalcovna (F. Kubánek r. 1880).
V témže Jilmu založil roku 1895 Josef 

Mládek tkalcovnu, barvírnu, tiskárnu
a úpravnu lnu a bavlny. 

Textilní Vrchlabsko a jeho historie je 
pouze malou, byť důležitou součástí 
celkového rozvoje regionu, zahrnu-
jícího Liberecko, Trutnovsko a Brou-
movsko s Náchodskem. Jeho zlatá 
doba minula po prvním úderu za 
světové hospodářské krize v letech 
1928-1933 a pak postupně za stále 
sílící cizí hospodářské konkurence. 
Jako němý svědek tohoto strmého 
výšvihu a pádu jsou zvolna chřadnoucí 
budovy bývalých textilek v horských 
údolích podle vody, pokud se ovšem 
nestaly (v řídkých případech) místem 
jiné výrobní činnosti.

Poněkud odlišnou minulost má druhé 
průmyslové odvětví v našem podhůří, 
řadící se hned za textil. Papírenská 
průmyslová výroba u nás má totiž své 
kořeny již v manufakturním období 17. 
a 18. věku. Pro výrobu papíru bylo 
třeba též vody horských toků. Jako 
surovina se původně zpracovávaly 
zbytky textilií, později pak dřevovina, 
vyráběná papírenskými mlýny a bru-
sírnami dřeva. Manufakturní zařízení 
na výrobu papíru máme doloženo od 
17. století ve Vrchlabí, na Lánovsku
i v Čisté v Krkonoších. Papírenská 
výroba je tehdy spojena se jménem 

rodiny Kieslingů. Na místech bývalých 
manufaktur vznikají v 19. století 
papírenské závody. Opět tu vystupují 
do popředí generace této rodiny.

Majitelé hornolánovské papírny, sou-
rozenci Kieslingové, kupují roku 1835 
bývalý špinhaus (přádelnu) v zámku
v Hostinném a zřizují tu moderní 
podnik s papírenským strojem, jako 
druhý v Čechách. Hostinné se pak 
později, hlavně z iniciativy rodiny 
Eichmannů, stává městem papíru. 
Papírny však vznikají i ve Vrchlabí,
v Lánovech a v Čisté v Krkonoších, ale 
i v Dolní Branné, na Tabulových 
Boudách a další provozy v Dolním 
Dvoře a Černém Dole. Objekty někte-
rých papíren sice přepustily místo 
textilkám, ale na rozdíl od smutného 
osudu textilní výroby si papírenský 
průmysl po soustředění v Hostinném 
udržel svá odbytiště doma i v cizině 
mezi dvěma válkami a částečně i dnes.

Postupně se v hospodářském životě 
regionu začínají uplatňovat i další 
průmyslová odvětví jako třeba strojí-
renství, ale nikdy nedosáhla takového 
rozsahu jako textil a výroba papíru. 
Tato nová odvětví v podobě elektro-
niky a automobilového průmyslu 
přicházejí ke slovu teprve o století 
později.

a Alfreda Illnera. Projevy, písně
a projevy úcty. Účast byla hojná. 

Během prázdnin budou provedeny 
nezbytné opravy nábytku, kamen, 
okapů atd. Mateřská škola konečně 
zmizí z tělocvičny.

Nyní tedy skončil školní rok, který byl 
40. rokem služby ředitele školy. 

Na hranicích říše zuří válka, jejíž vlny 
se hrozivě šíří. Kéž Bůh brzy dovede 
naše syny vítězně zpátky domů!

30. 7. 1944
Josef Futschig

Řídící učitel

 Lánov a naši 
 sousedé
Seriál na pokračování 

- čerpáno z rukopisu s pracovním 
názvem Vlastivědné toulky krkonoš-
ským podhůřím, v němž František 
Jirásko pojednává o obcích bývalého 
vrchlabského okresu a který v červenci 
2021 vyšel jako kniha s názvem Toulky 
podkrkonošskou minulostí

22. část 

Od tolerance ke konstituci

Slibný počátek nové doby, zahájený 
reformami trojice osvícených panov-
níků Marie Terezie, Josefa II. a Leo-
polda II. vzal rázný konec. Nebylo to 
jen nástupem tvrdě konzervativního 
Františka I., který v letech své dlouhé 
vlády do roku 1835 za pomoci kancléře 
Metternicha rdousil jakýkoli svobodo-
myslnější pohyb. Svůj podíl tu měla
i podpora dosud velmi silné vrstvy 

vysoké šlechty. Jí šlo o udržení 
dosavadních výsad i hmotnou a právní 
nadvládu nad tisíci poddaných.

Své tu sehrály i dlouhé roky válek proti 
revoluční Francii a císaři Napoleonovi. 
Ty přivedly monarchii ke státnímu 
bankrotu roku 1811, jehož důsledky 
dolehly na bedra lidových vrstev. 
Přímé vojenské operace bohudík naše 
podhůří nezasáhly. Obyvatelé vsí 
kolem císařské silnice od Trutnova do 
Jičína se měli pouze možnost obdi-
vovat mohutné síle ruských vojsk při 
průtahu na válečné pole u Lipska, kde 
byl Napoleon poražen. Mír byl uzavřen 
roku 1815.

V roce 1832 se ale městům a vsím 
nevyhnula nebezpečná nákaza. Chole-
ra morbus původem z Asie doslova 
zdecimovala zdejší obyvatelstvo.
Ve vrchlabské farnosti nákaze podlehlo 
600 osob, na dolnolánovském hřbitově 
pochovali z 530 onemocnělých 370 
osob. I v Heřmanových Sejfech si 
cholera vyžádala 171 obětí.

Ani čtyřicátá léta století na svém 
počátku nepřinesla zlepšení hmotných 
poměrů nejširších lidových vrstev, 
zvlášť v podhůří. V letech 1842 a 1843 
podle kronikářských záznamů udeřilo 
velké sucho s hroznými důsledky. 
Dostavila se neúroda obilí, brambor, 
byl naprostý nedostatek krmiva pro 
dobytek, jenž bylo nutno vybíjet. Ani 
následující dva roky nepřinesly změny 
k lepšímu. Naopak. Od 2. června 1844 
plných třicet dnů nepřetržitě pršelo, 
takže nebylo možno sušit a seno zůsta-
lo na lukách. Navíc byly postiženy 
brambory nemocí a ta zničila jejich 
sklizeň roku 1845. V letech 1846
a 1847 dál přetrvávala velká drahota, 
bída a hlad. V období od srpna do pro-
since 1847 zemřelo v heřmanovosejf-
ské farnosti na úplavici 143 osob.

Zprávy o revolučních událostech ve 
Vídni a v Praze vyvolaly mezi lidem 
rozruch a radostné očekávání, že 
konstituce přinese všestranné svobody. 
Ve Vrchlabí, v Jilemnici, v Trutnově, 
ale i na malém panství Fořt vznikaly 
ozbrojené Národní gardy, mj. s cílem 
čelit také lidovým nepokojům. Pokus 
získat je na pomoc bojující Praze 
vyzněl však naprázdno. Vyslané oddíly 
z Jilemnice a odjinud se přes úsilí 
trutnovského básníka Uffo Horna 
vrátily od Sobotky domů.

Jaro národů roku 1848 sice nesplnilo 
řadu revolučních požadavků, za něž se 
bojovalo na barikádách, 7. září 1848 

ale bylo zrušeno poddanství včetně 
roboty. Rolníci se stali  plnými 
vlastníky svých gruntů a byli osvo-
bozeni od všech povinností a dávek 
vrchnosti, včetně duchovní (desátek). 
Ovšem za jistou peněžitou náhradu.

V roce 1850 se rozpadl panský 
patrimoniální systém a byly zřízeny 
okresy. Vrchlabí se stalo sídlem 
okresního hejtmanství, k němuž patřily 
soudní okresy Jilemnice a Rokytnice 
nad Jizerou. Hostinsko bylo tehdy 
přičleněno k okresnímu hejtmanství v 
Trutnově. V roce 1868 došlo k dalším 
změnám v soustavě okresů: vzniká 
Vrchlabsko s Hostinným a Jilemnicko 
s Rokytnickem.                 

Vpád průmyslu do podhůří

Bouřlivé události první poloviny 19. 
století měly své pokračování v prusko-
rakouské válce roku 1866, s kata-
strofální porážkou vojsk monarchie 
Františka Josefa I. u Hradce Králové. 
Po ní dochází k přechodu k ústavnímu 
životu a též k národnostním střetům
v pohraničí, jichž nebylo ušetřeno ani 
naše podhůří.

To už krajina vyhlíží zcela jinak.
Od počátku století se údolí mladého 
Labe, Labe Malého a Sejfského potoka 
(úředně Čistá, ale též Mydlice) 
postupně zaplňují budovami prvních 
továren. Vznikají na místech bývalých 
manufaktur a mlýnů, poblíž životo-
dárného vodního proudu, protože 
dostatek vody je nezbytnou potřebou 
realizace většiny výrobních procesů. 
Ale nejen voda. Podnikatelé tady 
mohou kalkulovat s dostatkem levných 
pracovních sil v lidnatých obcích, které 
uvolňuje skomírající domácká tkalco-
vina. Továrny využívají jednak vodní 
síly, páry a nakonec i elektřiny.

Na prvním místě je textilní průmysl, 
který jako surovinu zpracovává místní 
lněnou přízi a dováženou bavlnu.
Ve Vrchlabí od roku 1850 na různých 
místech pracuje celá desítka textilních 
továren (přádelny lněné příze a bavlny, 
tkalcovny), další v Podhůří, Kunčicích. 
I údolí Malého Labe je záhy zaplněno. 
V Dolním Dvoře Wonkova tkalcovna, 
v Prostředním Lánově Doktorova 
tkalcovna a apretura, v Dolním Lánově 
Böhmova přádelna lnu a konkurenční 
podnik firmy Neumann, Fried a spol. v 
Prosečném a závod v Olešnickém 
Debrném.

Pro tkalcovny pracují na různých 
místech samostatná zařízení, zušlech-
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Už z poválečné doby. Poznáte se?
Obě fotografie poskytla Halina Moravcová.

- ordinace pro děti a dorost 605 773 384

VRCHLABÍ, Slovanská 94   

Aktuální informace sledujte na:

www.alped.cz

MUDr. Jaromír PAUKERT

499 522 344
MUDr. Iva KOSINOVÁ 

- praktický lékař -

Po:   8:00 - 9:45 10:00 - 13:00

10:00 - 13:00

10:00 - 13:00

12:00 - 18:00

10:00 - 13:00

7:00 - 8:00

Út:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

St:   

Čt:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

Pá:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

O D B Ě RY , I N J E K C E A K U T N Í S TAV Y J E N O B J E D N A N Í

Pozemky, stavby 

ITC, kabelová TV

Investice

Poplatky

OBECNÍ ÚŘAD
LÁNOV

www.lanov.cz

Prostřední Lánov 200
543 41  LÁNOV

obec@lanov.cz

TURISTICKÉ
INFOCENTRUM
A OBECNÍ KNIHOVNA

Starostka starosta@lanov.cz 

asistentka@lanov.cz 

provoz@lanov.cz

499 432 211

493 314 598

Místostarostka 

Asistentka Renata Srnská

Milan Ježek

Eliška Rojtová

Provoz obce 499 432 220
725 951 722

Účetnictví Ilona Kobrlová ucetni@lanov.cz 499 432 234

Jaroslav Hanč 

Radovan Jákl, DiS

Eva Kaválková

Jaroslava Kučerová

hanc@lanov.cz 

admin@lanov.cz

investice@lanov.cz

poplatky@lanov.cz

499 432 051

607 602 738

722 992 103

493 314 599

Otevírací doba:  
v sezóně:
červenec, srpen

Po:   

Út:   8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

St:   8:00 - 12:00 12:30 - 17:00

Čt:   8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Pá:   8:00 - 12:00

8:00 - 12:00

12:30 - 16:00

12:30 - 16:00So:   

9:00 - 12:00Ne:   

Po:    8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Út:    8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

St:     8:00 - 12:00 12:30 - 17:00

Čt:     8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Pá:     8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Po:    7:30 - 16:00    

Út:    7:30 - 12:00   

St:     7:30 - 12:00   

Čt:     7:30 - 12:00   

Pá:     7:30 - 12:00   

So:     

Ne:    

Prostřední Lánov čp. 39
543 41 Lánov

499 432 083
infocentrum@lanov.cz

LÁNOV
INFOCENTRUM

v mezisezóně:

Zřizovatel: Obecní úřad Lánov
Referent: Karolina Boková

Po:    8:00 -12:00 13:00 -15:00

Út:    8:00 -12:00 13:00 -15:00

St:     13:00 -18:00

Čt:     8:00 -12:00 13:00 -15:00

Pá:     8:00 -12:00

- praktický zubní lékař -
MUDr. Zdeněk KUŽEL 

Akutní bolestivé

případy budou

po osobní

nebo telefonické

domluvě ošetřeny

v nejbližším

volném termínu.

499 432 298

ZDRAVOTNÍ STŘEDISKO LÁNOV

Provozní doba
kanceláře:

vodalanov@vodalanov.cz

info@vodalanov.cz
www.vodalanov.cz

KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

Úřední hodiny: Pondělí a Středa      8:00 - 11:30      12:30 - 17:00

603 112 761

Ladislava Šedivá      mistostarosta@lanov.cz  493 314 596 
601 697 365  

(odečty, smlouvy, fakturace - vodné a stočné)

Ing. Jana Beranová (ředitelka)                             tel.: 737 726 837
                                                     e-mail: vodalanov@vodalanov.cz
Jiří Materna (provoz, havárie)                              tel.: 605 265 094
Ladislav Hospodka (provoz)                                tel.: 605 253 467
Milena Knapíková Kavánová (účetní)    499 522 331, 602 300 234
                                                              e-mail: info@vodalanov.cz



ťující výrobky tkalcoven. Jde o tato 
zařízení: mandlovny, apreturky, 
bělidla, barevny a tiskárny, působící 
někde jako součást  tkalcoven.
Ve Vrchlabí jich pracuje celá řada, 
např. Schreibrovo bělidlo a apretura
v Hořejším Vrchlabí se 120 zaměst-
nanci, Löwitův závod (120 zam.), 
Waltrův (80 zam.), Frenzelův závod se 
40 dělníky a firma Leuzendorf
a Waengler v Podhůří s 80 pracovníky. 
Mezi menší závody patřila bělidla 
Ehingerů a Ettelů, barvírny a tiskárny 
Josefa Müllera a H. Wendta a Josefa 
Materny v Hořejším Vrchlabí.

Bělidla a apreturky zahajují svou 
činnost i v obcích s dosud křišťálově 
čistou vodou potoků. Jde o závod firmy 
J. A. Kluge v Heřmanových Sejfech
a O. Goldschmieda v Terezíně.
Se jménem podnikatelů Ehingerů jsou 
spojeny hned dva závody na Lánovsku: 
bělidlo a apretura v Horním Lánově
s 90 dělníky a v Prostředním Lánově
(80 dělníků). Velkou barevnu a tiskár-
nu v Černém Dole (108 dělníků) založil 
J. Menčík.

Ani Jilemnice nezůstala stranou tohoto 
rozvoje, byť v menším rozsahu.
Z iniciativy českých podnikatelů
v Jilmu vzniká první mechanická 
tkalcovna (F. Kubánek r. 1880).
V témže Jilmu založil roku 1895 Josef 

Mládek tkalcovnu, barvírnu, tiskárnu
a úpravnu lnu a bavlny. 

Textilní Vrchlabsko a jeho historie je 
pouze malou, byť důležitou součástí 
celkového rozvoje regionu, zahrnu-
jícího Liberecko, Trutnovsko a Brou-
movsko s Náchodskem. Jeho zlatá 
doba minula po prvním úderu za 
světové hospodářské krize v letech 
1928-1933 a pak postupně za stále 
sílící cizí hospodářské konkurence. 
Jako němý svědek tohoto strmého 
výšvihu a pádu jsou zvolna chřadnoucí 
budovy bývalých textilek v horských 
údolích podle vody, pokud se ovšem 
nestaly (v řídkých případech) místem 
jiné výrobní činnosti.

Poněkud odlišnou minulost má druhé 
průmyslové odvětví v našem podhůří, 
řadící se hned za textil. Papírenská 
průmyslová výroba u nás má totiž své 
kořeny již v manufakturním období 17. 
a 18. věku. Pro výrobu papíru bylo 
třeba též vody horských toků. Jako 
surovina se původně zpracovávaly 
zbytky textilií, později pak dřevovina, 
vyráběná papírenskými mlýny a bru-
sírnami dřeva. Manufakturní zařízení 
na výrobu papíru máme doloženo od 
17. století ve Vrchlabí, na Lánovsku
i v Čisté v Krkonoších. Papírenská 
výroba je tehdy spojena se jménem 

rodiny Kieslingů. Na místech bývalých 
manufaktur vznikají v 19. století 
papírenské závody. Opět tu vystupují 
do popředí generace této rodiny.

Majitelé hornolánovské papírny, sou-
rozenci Kieslingové, kupují roku 1835 
bývalý špinhaus (přádelnu) v zámku
v Hostinném a zřizují tu moderní 
podnik s papírenským strojem, jako 
druhý v Čechách. Hostinné se pak 
později, hlavně z iniciativy rodiny 
Eichmannů, stává městem papíru. 
Papírny však vznikají i ve Vrchlabí,
v Lánovech a v Čisté v Krkonoších, ale 
i v Dolní Branné, na Tabulových 
Boudách a další provozy v Dolním 
Dvoře a Černém Dole. Objekty někte-
rých papíren sice přepustily místo 
textilkám, ale na rozdíl od smutného 
osudu textilní výroby si papírenský 
průmysl po soustředění v Hostinném 
udržel svá odbytiště doma i v cizině 
mezi dvěma válkami a částečně i dnes.

Postupně se v hospodářském životě 
regionu začínají uplatňovat i další 
průmyslová odvětví jako třeba strojí-
renství, ale nikdy nedosáhla takového 
rozsahu jako textil a výroba papíru. 
Tato nová odvětví v podobě elektro-
niky a automobilového průmyslu 
přicházejí ke slovu teprve o století 
později.

a Alfreda Illnera. Projevy, písně
a projevy úcty. Účast byla hojná. 

Během prázdnin budou provedeny 
nezbytné opravy nábytku, kamen, 
okapů atd. Mateřská škola konečně 
zmizí z tělocvičny.

Nyní tedy skončil školní rok, který byl 
40. rokem služby ředitele školy. 

Na hranicích říše zuří válka, jejíž vlny 
se hrozivě šíří. Kéž Bůh brzy dovede 
naše syny vítězně zpátky domů!

30. 7. 1944
Josef Futschig
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Seriál na pokračování 

- čerpáno z rukopisu s pracovním 
názvem Vlastivědné toulky krkonoš-
ským podhůřím, v němž František 
Jirásko pojednává o obcích bývalého 
vrchlabského okresu a který v červenci 
2021 vyšel jako kniha s názvem Toulky 
podkrkonošskou minulostí

22. část 

Od tolerance ke konstituci

Slibný počátek nové doby, zahájený 
reformami trojice osvícených panov-
níků Marie Terezie, Josefa II. a Leo-
polda II. vzal rázný konec. Nebylo to 
jen nástupem tvrdě konzervativního 
Františka I., který v letech své dlouhé 
vlády do roku 1835 za pomoci kancléře 
Metternicha rdousil jakýkoli svobodo-
myslnější pohyb. Svůj podíl tu měla
i podpora dosud velmi silné vrstvy 

vysoké šlechty. Jí šlo o udržení 
dosavadních výsad i hmotnou a právní 
nadvládu nad tisíci poddaných.

Své tu sehrály i dlouhé roky válek proti 
revoluční Francii a císaři Napoleonovi. 
Ty přivedly monarchii ke státnímu 
bankrotu roku 1811, jehož důsledky 
dolehly na bedra lidových vrstev. 
Přímé vojenské operace bohudík naše 
podhůří nezasáhly. Obyvatelé vsí 
kolem císařské silnice od Trutnova do 
Jičína se měli pouze možnost obdi-
vovat mohutné síle ruských vojsk při 
průtahu na válečné pole u Lipska, kde 
byl Napoleon poražen. Mír byl uzavřen 
roku 1815.

V roce 1832 se ale městům a vsím 
nevyhnula nebezpečná nákaza. Chole-
ra morbus původem z Asie doslova 
zdecimovala zdejší obyvatelstvo.
Ve vrchlabské farnosti nákaze podlehlo 
600 osob, na dolnolánovském hřbitově 
pochovali z 530 onemocnělých 370 
osob. I v Heřmanových Sejfech si 
cholera vyžádala 171 obětí.

Ani čtyřicátá léta století na svém 
počátku nepřinesla zlepšení hmotných 
poměrů nejširších lidových vrstev, 
zvlášť v podhůří. V letech 1842 a 1843 
podle kronikářských záznamů udeřilo 
velké sucho s hroznými důsledky. 
Dostavila se neúroda obilí, brambor, 
byl naprostý nedostatek krmiva pro 
dobytek, jenž bylo nutno vybíjet. Ani 
následující dva roky nepřinesly změny 
k lepšímu. Naopak. Od 2. června 1844 
plných třicet dnů nepřetržitě pršelo, 
takže nebylo možno sušit a seno zůsta-
lo na lukách. Navíc byly postiženy 
brambory nemocí a ta zničila jejich 
sklizeň roku 1845. V letech 1846
a 1847 dál přetrvávala velká drahota, 
bída a hlad. V období od srpna do pro-
since 1847 zemřelo v heřmanovosejf-
ské farnosti na úplavici 143 osob.

Zprávy o revolučních událostech ve 
Vídni a v Praze vyvolaly mezi lidem 
rozruch a radostné očekávání, že 
konstituce přinese všestranné svobody. 
Ve Vrchlabí, v Jilemnici, v Trutnově, 
ale i na malém panství Fořt vznikaly 
ozbrojené Národní gardy, mj. s cílem 
čelit také lidovým nepokojům. Pokus 
získat je na pomoc bojující Praze 
vyzněl však naprázdno. Vyslané oddíly 
z Jilemnice a odjinud se přes úsilí 
trutnovského básníka Uffo Horna 
vrátily od Sobotky domů.

Jaro národů roku 1848 sice nesplnilo 
řadu revolučních požadavků, za něž se 
bojovalo na barikádách, 7. září 1848 

ale bylo zrušeno poddanství včetně 
roboty. Rolníci se stali  plnými 
vlastníky svých gruntů a byli osvo-
bozeni od všech povinností a dávek 
vrchnosti, včetně duchovní (desátek). 
Ovšem za jistou peněžitou náhradu.

V roce 1850 se rozpadl panský 
patrimoniální systém a byly zřízeny 
okresy. Vrchlabí se stalo sídlem 
okresního hejtmanství, k němuž patřily 
soudní okresy Jilemnice a Rokytnice 
nad Jizerou. Hostinsko bylo tehdy 
přičleněno k okresnímu hejtmanství v 
Trutnově. V roce 1868 došlo k dalším 
změnám v soustavě okresů: vzniká 
Vrchlabsko s Hostinným a Jilemnicko 
s Rokytnickem.                 

Vpád průmyslu do podhůří

Bouřlivé události první poloviny 19. 
století měly své pokračování v prusko-
rakouské válce roku 1866, s kata-
strofální porážkou vojsk monarchie 
Františka Josefa I. u Hradce Králové. 
Po ní dochází k přechodu k ústavnímu 
životu a též k národnostním střetům
v pohraničí, jichž nebylo ušetřeno ani 
naše podhůří.

To už krajina vyhlíží zcela jinak.
Od počátku století se údolí mladého 
Labe, Labe Malého a Sejfského potoka 
(úředně Čistá, ale též Mydlice) 
postupně zaplňují budovami prvních 
továren. Vznikají na místech bývalých 
manufaktur a mlýnů, poblíž životo-
dárného vodního proudu, protože 
dostatek vody je nezbytnou potřebou 
realizace většiny výrobních procesů. 
Ale nejen voda. Podnikatelé tady 
mohou kalkulovat s dostatkem levných 
pracovních sil v lidnatých obcích, které 
uvolňuje skomírající domácká tkalco-
vina. Továrny využívají jednak vodní 
síly, páry a nakonec i elektřiny.

Na prvním místě je textilní průmysl, 
který jako surovinu zpracovává místní 
lněnou přízi a dováženou bavlnu.
Ve Vrchlabí od roku 1850 na různých 
místech pracuje celá desítka textilních 
továren (přádelny lněné příze a bavlny, 
tkalcovny), další v Podhůří, Kunčicích. 
I údolí Malého Labe je záhy zaplněno. 
V Dolním Dvoře Wonkova tkalcovna, 
v Prostředním Lánově Doktorova 
tkalcovna a apretura, v Dolním Lánově 
Böhmova přádelna lnu a konkurenční 
podnik firmy Neumann, Fried a spol. v 
Prosečném a závod v Olešnickém 
Debrném.

Pro tkalcovny pracují na různých 
místech samostatná zařízení, zušlech-
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Už z poválečné doby. Poznáte se?
Obě fotografie poskytla Halina Moravcová.

- ordinace pro děti a dorost 605 773 384

VRCHLABÍ, Slovanská 94   

Aktuální informace sledujte na:

www.alped.cz

MUDr. Jaromír PAUKERT

499 522 344
MUDr. Iva KOSINOVÁ 

- praktický lékař -

Po:   8:00 - 9:45 10:00 - 13:00

10:00 - 13:00

10:00 - 13:00

12:00 - 18:00

10:00 - 13:00

7:00 - 8:00

Út:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

St:   

Čt:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

Pá:   8:00 - 9:457:00 - 8:00

O D B Ě RY , I N J E K C E A K U T N Í S TAV Y J E N O B J E D N A N Í

Pozemky, stavby 

ITC, kabelová TV

Investice

Poplatky

OBECNÍ ÚŘAD
LÁNOV

www.lanov.cz

Prostřední Lánov 200
543 41  LÁNOV

obec@lanov.cz

TURISTICKÉ
INFOCENTRUM
A OBECNÍ KNIHOVNA

Starostka starosta@lanov.cz 

asistentka@lanov.cz 

provoz@lanov.cz

499 432 211

493 314 598

Místostarostka 

Asistentka Renata Srnská

Milan Ježek

Eliška Rojtová

Provoz obce 499 432 220
725 951 722

Účetnictví Ilona Kobrlová ucetni@lanov.cz 499 432 234

Jaroslav Hanč 

Radovan Jákl, DiS

Eva Kaválková

Jaroslava Kučerová

hanc@lanov.cz 

admin@lanov.cz

investice@lanov.cz

poplatky@lanov.cz

499 432 051

607 602 738

722 992 103

493 314 599

Otevírací doba:  
v sezóně:
červenec, srpen

Po:   

Út:   8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

St:   8:00 - 12:00 12:30 - 17:00

Čt:   8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Pá:   8:00 - 12:00

8:00 - 12:00

12:30 - 16:00

12:30 - 16:00So:   

9:00 - 12:00Ne:   

Po:    8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Út:    8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

St:     8:00 - 12:00 12:30 - 17:00

Čt:     8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Pá:     8:00 - 12:00 12:30 - 16:00

Po:    7:30 - 16:00    

Út:    7:30 - 12:00   

St:     7:30 - 12:00   

Čt:     7:30 - 12:00   

Pá:     7:30 - 12:00   

So:     

Ne:    

Prostřední Lánov čp. 39
543 41 Lánov

499 432 083
infocentrum@lanov.cz

LÁNOV
INFOCENTRUM

v mezisezóně:

Zřizovatel: Obecní úřad Lánov
Referent: Karolina Boková

Po:    8:00 -12:00 13:00 -15:00

Út:    8:00 -12:00 13:00 -15:00

St:     13:00 -18:00

Čt:     8:00 -12:00 13:00 -15:00

Pá:     8:00 -12:00

- praktický zubní lékař -
MUDr. Zdeněk KUŽEL 

Akutní bolestivé

případy budou

po osobní

nebo telefonické

domluvě ošetřeny

v nejbližším

volném termínu.

499 432 298

ZDRAVOTNÍ STŘEDISKO LÁNOV

Provozní doba
kanceláře:

vodalanov@vodalanov.cz

info@vodalanov.cz
www.vodalanov.cz

KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

Úřední hodiny: Pondělí a Středa      8:00 - 11:30      12:30 - 17:00

603 112 761

Ladislava Šedivá      mistostarosta@lanov.cz  493 314 596 
601 697 365  

(odečty, smlouvy, fakturace - vodné a stočné)

Ing. Jana Beranová (ředitelka)                             tel.: 737 726 837
                                                     e-mail: vodalanov@vodalanov.cz
Jiří Materna (provoz, havárie)                              tel.: 605 265 094
Ladislav Hospodka (provoz)                                tel.: 605 253 467
Milena Knapíková Kavánová (účetní)    499 522 331, 602 300 234
                                                              e-mail: info@vodalanov.cz
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4/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje Plán společných zařízení 
zpracovaný v rámci Komplexních pozemkových úprav
v k. ú. Dolní Lánov. 
(pro 9, proti 0, zdržel se 0)
Usnesení č. 4/2-24 bylo schváleno. 

5/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 2/2024 
a č. 3/2024. 
(pro 9, proti 0, zdržel se 0)
Usnesení č. 5/2-24 bylo schváleno. 

6/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje účetní uzávěrku obce Dolní 
Lánov včetně výsledku hospodaření za účetní období roku 
2023 sestavenou ke dni 31. 12. 2023 vč. inventarizační 
zprávy obce o průběhu a výsledku inventarizace provedené 
ke dni 31. 12. 2023. Hospodářský výsledek obce za rok 2023 
činí +7 454 570,86 Kč. O schválení byl sepsán protokol. 
(pro 9, proti 0, zdržel se 0)
Usnesení č. 6/2-24 bylo schváleno. 

7/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje účetní závěrku příspěvkové 
organizace Základní škola a mateřská škola Dolní Lánov 
včetně výsledku hospodaření příspěvkové organizace za 
účetní období roku 2023 sestavenou ke dni 31. 12. 2023, který 
činí 19 307,40 Kč vč. Inventarizační zprávy Základní školy
a mateřské školy Dolní Lánov o průběhu a výsledku 
inventarizace provedené ke dni 31. 12. 2023. Hospodářský 
výsledek ve výši +19 307,40 Kč zastupitelé obce schvalují 
převést dle návrhu 80 %, tj. 15 446,40 Kč, do rezervního fon-
du příspěvkové organizace Základní školy a mateřské školy 
tvořeného ze zlepšeného výsledku hospodaření a 20 %,
tj. 3861 Kč, do fondu odměn. O schválení byl sepsán 
protokol. 
(pro 9, proti 0, zdržel se 0)
Usnesení č. 7/2-24 bylo schváleno. 

8/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje zapojení obce do Systému 
sdíleného financování sociálních služeb ORP Vrchlabí 
prostřednictvím každoročního poskytování finančního 
příspěvku do Fondu sdíleného financování sociálních služeb 
ORP Vrchlabí s účinností od 1. 1. 2025, a to v souladu
s předloženými materiály (Statut fondu, Pravidla čerpání 
Fondu, Smlouva o příspěvku obce, včetně přílohy Model 
financování soc. služeb ORP Vrchlabí).
(pro 7, proti 0, zdržel se 2)
Usnesení č. 8/2-24 bylo schváleno. 

9/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření Smlouvy
o poskytnutí finančního příspěvku do systému sdíleného 
financování sociálních služeb ORP Vrchlabí s městem 
Vrchlabí, IČ: 002 78 475 se sídlem Zámek 1, Vrchlabí, 543 
01, a obcí Dolní Lánov.
(pro 7, proti 0, zdržel se 2)
Usnesení č. 9/2-24 bylo schváleno. 

10/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o budoucí smlouvě
o zřízení věcného břemene a dohodu o umístění stavby č. IV-
122027510/03 s ČEZ Distribuce, a. s., se sídlem Děčín, 
Děčín IV – Podmokly, Teplická 874/8, 405 02, IČO: 
24729035, DIČ CZ24729035, zastoupena firmou 
ELEKTRO-COMP, spol. s r. o., se sídlem Maloskalická 68, 

Malá Skalice, 552 03 Česká Skalice, IČO: 15032060, DIČ: 
CZ15032060, a obcí Dolní Lánov. 
(pro 9, proti 0, zdržel se 0)
Usnesení č. 10/2-24 bylo schváleno. 

11/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouva o horizontální 
spolupráci při digitalizaci objektů DTI ve veřejném 
vlastnictví pro Digitální technickou mapu Králové-
hradeckého kraje s Královéhradeckým krajem, se sídlem 
Pivovarské náměstí 1245, 500 03 Hradec Králové,                   
IČO: 70889546, a obcí Dolní Lánov. 
(pro 9, proti 0, zdržel se 0)
Usnesení č. 11/2-24 bylo schváleno. 

12/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje Návrh změny průběhu hranic 
mezi obcemi Černý Důl (k. ú. Fořt) a Dolní Lánov (k. ú. 
Dolní Lánov). 
(pro 9, proti 0, zdržel se 0)
Usnesení č. 12/2-24 bylo schváleno. 

13/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje bezúplatný převod pozemku p. 
p. č. 2856/3 v k. ú. Dolní Lánov, zastoupený Státním 
pozemkovým úřadem, Husinecká 1024/11a, Žižkov, 130 00 
Praha 3, IČO: 01312774, do vlastnictví obce Dolní Lánov. 
(pro 9, proti 0, zdržel se 0)
Usnesení č. 13/2-24 bylo schváleno. 

14/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje Ceník za poskytování služeb 
ze strany obce Dolní Lánov platný od 1. 5. 2024. 
(pro 9, proti 0, zdržel se 0)
Usnesení č. 14/2-24 bylo schváleno. 

15/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje cenovou nabídku na řízení 
projektu po získání dotace ze SFDI na projekt: „Chodník pro 
pěší podél silnice III/32552“ od zpracovatele Ing. Lukáše 
Bernarda se sídlem Za Zahrady 514, 281 44 Zásmuky, IČO: 
68497792, pro obec Dolní Lánov.               
(pro 9, proti 0, zdržel se 0)    
Usnesení č. 15/2-24 bylo schváleno. 

16/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje neúčelový finanční dar pro 
organizaci Oblastní charita Dvůr Králové, Palackého 99,  
Dvůr Králové nad Labem, IČO: 43464637, ve výši 5000 Kč.              
(pro 0, proti 9, zdržel se 0) 
Usnesení č. 16/2-24 nebylo schváleno.

17/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje neúčelový finanční dar na 
podporu Linky bezpečí, z. s., Ústavní 95, 181 00 Praha 8, 
IČO: 61383198, ve výši 500 Kč. 
(pro 0, proti 9, zdržel se 0)
Usnesení č. 17/2-24 nebylo schváleno. 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
- Oprava fasády čerpací stanice pitné vody 
- Zpráva PČR 
- Podání žádosti o dotace ohledně školy 
- Rekonstrukce mostu – aktuální posudek do dvou  

měsíců 
- Hřbitov – frézování pařezů 
- Vodovod na hřbitov 

                              Místostarosta Ing. Tomáš Hanč v. r.
                                           Starosta Ing. Pavel Šimůnek v. r. 

KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

www.dolnilanov.cz

Úřední hodiny:

Obecní knihovna:

Pondělí  8:00 - 12:00    13:00 - 17:00
Středa    8:00 - 12:00    13:00 - 17:00

Středa   14:00 - 17:00

Účetnictví, evidence obyvatel: Martina Schoberová

499 522 216

Místostarosta: Ing. Tomáš Hanč

 Starosta:  Ing. Pavel Šimůnek 
Asistentka starosty: Kateřina Svatá, DiS

pavel.simunek@dolnilanov.cz

ou@dolnilanov.cz

ZPRÁVY Z OBCE DOLNÍ LÁNOV

OBECNÍ ÚŘAD
DOLNÍ LÁNOV

Dolní Lánov 132
543 41  LÁNOV

Vážení spoluobčané,
opět vás srdečně zdravím, tentokrát již v letním 
čase. 

Ač jaro letos začalo velmi brzy, zatím se nedá 
hovořit o velkých vedrech a v květnu se počasí vyvíjí 
standardně. Škoda však, že mrazy zničily většinu 
květů i listů choulostivých rostlin. Doufejme, že na 
stromech bude alespoň pár jablíček. 

Na hřbitově byly vyfrézovány pařezy po loňském 
kácení, uklízí se štěpka a na stránkách obce můžete 
dohledat návrhy na novou úpravu hřbitova včetně 
přiléhajících pozemků. Materiál je k veřejné diskuzi, 
nebojte se vyjádřit svůj názor, souhlasný i nesou-
hlasný, nebo navrhnout jiné řešení. Výsadba by měla 
proběhnout až na podzim. 

V parčíku u kapličky sv. Huberta se podařilo založit 
trávník a připravit opory pro dvě lavičky. Dva 
nízkorostoucí kultivary lip a jedna okrasná jabloň
již rostou, zbývá jen založit květinový záhon. Více 
se na celkově malou plochu parčíku již nevejde. 

V květnu jsme také v obci jako každoročně 
opravovali místní komunikace. 

V obci v současnosti probíhají komplexní pozem-
kové úpravy (týkají se nezastavěné části obce). 
Doteď se řešily přístupové komunikace ke všem 
pozemkům a protipovodňová opatření, zmírňující 
důsledky intenzivních dešťů a tání sněhu. Tato část 
již skončila a začne druhá fáze, kdy budou 
uspokojovány požadavky vlastníků pozemků na 
jejich slučování, výměnu, popřípadě přemísťování. 

V zastavěné části obce pak současně probíhá 
zpřesňování hranic pozemků kolem rodinných 
domů, což je mnohdy velmi prospěšné. Jsou místa, 

kde se celá desetiletí nic nezaměřovalo a skutečné
a přesné určení hranic pozemků je velmi důležité. 

Dále se již po vypořádání připomínek chýlí ke konci 
změna územního plánu obce Dolní Lánov. 

Dobrou zprávu jsem nedávno obdržel od hejtmana 
Královéhradeckého kraje. Byla schválena investice 
do rekonstrukce krajské silnice III/32552 od 
kruhového objezdu z Lánova až na most před 
Hostinným. Celková investice má být 250 milionů. 
Na Dolní Lánov (4,3 km z celkových 8,8 km) tak 
připadá více než 120 milionů přímých investic. 

Další potěšující zpráva se pak týká odpadů. 
Zúčastnil jsem se v hale firmy TRANSPORT 
Trutnov rozboru obsahu popelnic na komunální 
odpad. Výsledný rozbor odpadu vysypaného
z KUKA vozu dopadl velmi dobře. Více než 83 % 
odpadu bylo vytříděno správně, což je v reálu 
vynikající výsledek. 

Přeji vám všem příjemné prožití léta, dostatek 
odpočinku a krásných slunečných dnů. 

         Ing. Pavel Šimůnek, starosta obce

1/2-24 Zastupitelstvo obce schvaluje program jednání (viz 
svolání zastupitelstva obce Dolní Lánov ze dne 17. 4. 2024)
a zapisovatelkou určuje Mgr. Evu Losenickou.     
(pro 9, proti 0, zdržel se 0)
Usnesení č. 1/2-24 bylo schváleno. 

2/2-24 Zastupitelstvo obce schvaluje ověřovací a návrhovou 
komisi ve složení Jana Tumová, David Pavliš. 
(pro 9, proti 0, zdržel se 0)
Usnesení č. 2/2-24 bylo schváleno. 

3/2-24
Zastupitelstvo obce bere na vědomí kontrolu usnesení
z jednání zastupitelstva konaného dne 28. 2. 2024.  
Usnesení č. 3/2-24 - ZO bere na vědomí. 

Z ÚŘADU

Usnesení z jednání ZO Dolní Lánov
konaného dne 24. 4. 2024
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4/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje Plán společných zařízení 
zpracovaný v rámci Komplexních pozemkových úprav
v k. ú. Dolní Lánov. 
(pro 9, proti 0, zdržel se 0)
Usnesení č. 4/2-24 bylo schváleno. 

5/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 2/2024 
a č. 3/2024. 
(pro 9, proti 0, zdržel se 0)
Usnesení č. 5/2-24 bylo schváleno. 

6/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje účetní uzávěrku obce Dolní 
Lánov včetně výsledku hospodaření za účetní období roku 
2023 sestavenou ke dni 31. 12. 2023 vč. inventarizační 
zprávy obce o průběhu a výsledku inventarizace provedené 
ke dni 31. 12. 2023. Hospodářský výsledek obce za rok 2023 
činí +7 454 570,86 Kč. O schválení byl sepsán protokol. 
(pro 9, proti 0, zdržel se 0)
Usnesení č. 6/2-24 bylo schváleno. 

7/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje účetní závěrku příspěvkové 
organizace Základní škola a mateřská škola Dolní Lánov 
včetně výsledku hospodaření příspěvkové organizace za 
účetní období roku 2023 sestavenou ke dni 31. 12. 2023, který 
činí 19 307,40 Kč vč. Inventarizační zprávy Základní školy
a mateřské školy Dolní Lánov o průběhu a výsledku 
inventarizace provedené ke dni 31. 12. 2023. Hospodářský 
výsledek ve výši +19 307,40 Kč zastupitelé obce schvalují 
převést dle návrhu 80 %, tj. 15 446,40 Kč, do rezervního fon-
du příspěvkové organizace Základní školy a mateřské školy 
tvořeného ze zlepšeného výsledku hospodaření a 20 %,
tj. 3861 Kč, do fondu odměn. O schválení byl sepsán 
protokol. 
(pro 9, proti 0, zdržel se 0)
Usnesení č. 7/2-24 bylo schváleno. 

8/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje zapojení obce do Systému 
sdíleného financování sociálních služeb ORP Vrchlabí 
prostřednictvím každoročního poskytování finančního 
příspěvku do Fondu sdíleného financování sociálních služeb 
ORP Vrchlabí s účinností od 1. 1. 2025, a to v souladu
s předloženými materiály (Statut fondu, Pravidla čerpání 
Fondu, Smlouva o příspěvku obce, včetně přílohy Model 
financování soc. služeb ORP Vrchlabí).
(pro 7, proti 0, zdržel se 2)
Usnesení č. 8/2-24 bylo schváleno. 

9/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření Smlouvy
o poskytnutí finančního příspěvku do systému sdíleného 
financování sociálních služeb ORP Vrchlabí s městem 
Vrchlabí, IČ: 002 78 475 se sídlem Zámek 1, Vrchlabí, 543 
01, a obcí Dolní Lánov.
(pro 7, proti 0, zdržel se 2)
Usnesení č. 9/2-24 bylo schváleno. 

10/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o budoucí smlouvě
o zřízení věcného břemene a dohodu o umístění stavby č. IV-
122027510/03 s ČEZ Distribuce, a. s., se sídlem Děčín, 
Děčín IV – Podmokly, Teplická 874/8, 405 02, IČO: 
24729035, DIČ CZ24729035, zastoupena firmou 
ELEKTRO-COMP, spol. s r. o., se sídlem Maloskalická 68, 

Malá Skalice, 552 03 Česká Skalice, IČO: 15032060, DIČ: 
CZ15032060, a obcí Dolní Lánov. 
(pro 9, proti 0, zdržel se 0)
Usnesení č. 10/2-24 bylo schváleno. 

11/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouva o horizontální 
spolupráci při digitalizaci objektů DTI ve veřejném 
vlastnictví pro Digitální technickou mapu Králové-
hradeckého kraje s Královéhradeckým krajem, se sídlem 
Pivovarské náměstí 1245, 500 03 Hradec Králové,                   
IČO: 70889546, a obcí Dolní Lánov. 
(pro 9, proti 0, zdržel se 0)
Usnesení č. 11/2-24 bylo schváleno. 

12/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje Návrh změny průběhu hranic 
mezi obcemi Černý Důl (k. ú. Fořt) a Dolní Lánov (k. ú. 
Dolní Lánov). 
(pro 9, proti 0, zdržel se 0)
Usnesení č. 12/2-24 bylo schváleno. 

13/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje bezúplatný převod pozemku p. 
p. č. 2856/3 v k. ú. Dolní Lánov, zastoupený Státním 
pozemkovým úřadem, Husinecká 1024/11a, Žižkov, 130 00 
Praha 3, IČO: 01312774, do vlastnictví obce Dolní Lánov. 
(pro 9, proti 0, zdržel se 0)
Usnesení č. 13/2-24 bylo schváleno. 

14/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje Ceník za poskytování služeb 
ze strany obce Dolní Lánov platný od 1. 5. 2024. 
(pro 9, proti 0, zdržel se 0)
Usnesení č. 14/2-24 bylo schváleno. 

15/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje cenovou nabídku na řízení 
projektu po získání dotace ze SFDI na projekt: „Chodník pro 
pěší podél silnice III/32552“ od zpracovatele Ing. Lukáše 
Bernarda se sídlem Za Zahrady 514, 281 44 Zásmuky, IČO: 
68497792, pro obec Dolní Lánov.               
(pro 9, proti 0, zdržel se 0)    
Usnesení č. 15/2-24 bylo schváleno. 

16/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje neúčelový finanční dar pro 
organizaci Oblastní charita Dvůr Králové, Palackého 99,  
Dvůr Králové nad Labem, IČO: 43464637, ve výši 5000 Kč.              
(pro 0, proti 9, zdržel se 0) 
Usnesení č. 16/2-24 nebylo schváleno.

17/2-24
Zastupitelstvo obce schvaluje neúčelový finanční dar na 
podporu Linky bezpečí, z. s., Ústavní 95, 181 00 Praha 8, 
IČO: 61383198, ve výši 500 Kč. 
(pro 0, proti 9, zdržel se 0)
Usnesení č. 17/2-24 nebylo schváleno. 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
- Oprava fasády čerpací stanice pitné vody 
- Zpráva PČR 
- Podání žádosti o dotace ohledně školy 
- Rekonstrukce mostu – aktuální posudek do dvou  

měsíců 
- Hřbitov – frézování pařezů 
- Vodovod na hřbitov 

                              Místostarosta Ing. Tomáš Hanč v. r.
                                           Starosta Ing. Pavel Šimůnek v. r. 

KONTAKTNÍ INFORMACE A ÚŘEDNÍ HODINY

www.dolnilanov.cz

Úřední hodiny:

Obecní knihovna:

Pondělí  8:00 - 12:00    13:00 - 17:00
Středa    8:00 - 12:00    13:00 - 17:00

Středa   14:00 - 17:00

Účetnictví, evidence obyvatel: Martina Schoberová

499 522 216

Místostarosta: Ing. Tomáš Hanč

 Starosta:  Ing. Pavel Šimůnek 
Asistentka starosty: Kateřina Svatá, DiS

pavel.simunek@dolnilanov.cz

ou@dolnilanov.cz

ZPRÁVY Z OBCE DOLNÍ LÁNOV

OBECNÍ ÚŘAD
DOLNÍ LÁNOV

Dolní Lánov 132
543 41  LÁNOV

Vážení spoluobčané,
opět vás srdečně zdravím, tentokrát již v letním 
čase. 

Ač jaro letos začalo velmi brzy, zatím se nedá 
hovořit o velkých vedrech a v květnu se počasí vyvíjí 
standardně. Škoda však, že mrazy zničily většinu 
květů i listů choulostivých rostlin. Doufejme, že na 
stromech bude alespoň pár jablíček. 

Na hřbitově byly vyfrézovány pařezy po loňském 
kácení, uklízí se štěpka a na stránkách obce můžete 
dohledat návrhy na novou úpravu hřbitova včetně 
přiléhajících pozemků. Materiál je k veřejné diskuzi, 
nebojte se vyjádřit svůj názor, souhlasný i nesou-
hlasný, nebo navrhnout jiné řešení. Výsadba by měla 
proběhnout až na podzim. 

V parčíku u kapličky sv. Huberta se podařilo založit 
trávník a připravit opory pro dvě lavičky. Dva 
nízkorostoucí kultivary lip a jedna okrasná jabloň
již rostou, zbývá jen založit květinový záhon. Více 
se na celkově malou plochu parčíku již nevejde. 

V květnu jsme také v obci jako každoročně 
opravovali místní komunikace. 

V obci v současnosti probíhají komplexní pozem-
kové úpravy (týkají se nezastavěné části obce). 
Doteď se řešily přístupové komunikace ke všem 
pozemkům a protipovodňová opatření, zmírňující 
důsledky intenzivních dešťů a tání sněhu. Tato část 
již skončila a začne druhá fáze, kdy budou 
uspokojovány požadavky vlastníků pozemků na 
jejich slučování, výměnu, popřípadě přemísťování. 

V zastavěné části obce pak současně probíhá 
zpřesňování hranic pozemků kolem rodinných 
domů, což je mnohdy velmi prospěšné. Jsou místa, 

kde se celá desetiletí nic nezaměřovalo a skutečné
a přesné určení hranic pozemků je velmi důležité. 

Dále se již po vypořádání připomínek chýlí ke konci 
změna územního plánu obce Dolní Lánov. 

Dobrou zprávu jsem nedávno obdržel od hejtmana 
Královéhradeckého kraje. Byla schválena investice 
do rekonstrukce krajské silnice III/32552 od 
kruhového objezdu z Lánova až na most před 
Hostinným. Celková investice má být 250 milionů. 
Na Dolní Lánov (4,3 km z celkových 8,8 km) tak 
připadá více než 120 milionů přímých investic. 

Další potěšující zpráva se pak týká odpadů. 
Zúčastnil jsem se v hale firmy TRANSPORT 
Trutnov rozboru obsahu popelnic na komunální 
odpad. Výsledný rozbor odpadu vysypaného
z KUKA vozu dopadl velmi dobře. Více než 83 % 
odpadu bylo vytříděno správně, což je v reálu 
vynikající výsledek. 

Přeji vám všem příjemné prožití léta, dostatek 
odpočinku a krásných slunečných dnů. 

         Ing. Pavel Šimůnek, starosta obce

1/2-24 Zastupitelstvo obce schvaluje program jednání (viz 
svolání zastupitelstva obce Dolní Lánov ze dne 17. 4. 2024)
a zapisovatelkou určuje Mgr. Evu Losenickou.     
(pro 9, proti 0, zdržel se 0)
Usnesení č. 1/2-24 bylo schváleno. 

2/2-24 Zastupitelstvo obce schvaluje ověřovací a návrhovou 
komisi ve složení Jana Tumová, David Pavliš. 
(pro 9, proti 0, zdržel se 0)
Usnesení č. 2/2-24 bylo schváleno. 

3/2-24
Zastupitelstvo obce bere na vědomí kontrolu usnesení
z jednání zastupitelstva konaného dne 28. 2. 2024.  
Usnesení č. 3/2-24 - ZO bere na vědomí. 

Z ÚŘADU

Usnesení z jednání ZO Dolní Lánov
konaného dne 24. 4. 2024



Možnosti prevence a minimalizace vzniku komunálního 
odpadu v r. 2024 

· Občané:
- výrazně zlepšit kvalitu třídění odpadů, tzn. neodkládat 
recyklovatelné odpady jako papír, plasty, sklo, textil, 
stavební odpad, biologický odpad, kovové obaly, dřevo do 
nádob na KO a kontejnerů na objemný odpad, ale skutečně je 
třídit do příslušných separačních nádob
- využívat nádoby a sběrná místa na biologicky 
rozložitelný odpad či domácí kompostování

· Vedení obce: 
- dále optimalizovat obecní systém komunálního 
odpadového hospodářství, využívat vzdělávací a motivační 
nástroje pro podporu předcházení vzniku odpadů, separace 
recyklovatelných složek a snižování produkce směsných 
komunálních odpadů

Připravujeme tato konkrétní opatření: 
- kontrola obsahu nádob v systému door-to-door

- kontrola obsahu kontejnerů na velkoobjemový odpad 

- výzva k občanům obce k důslednému třídění odděleně 
využitelných složek z komunálního odpadu, ke snaze 
vůbec nevytvářet odpad a k maximálnímu opětovnému 
využívání výrobků

Systém sběru recyklovatelných složek komunálních odpadů  

a) Sběr do kontejnerů na veřejných stanovištích pro:
 - plasty vč. nápojových kartonů 
 - papír
 - sklo
 - kovové obaly
 - biologicky rozložitelný odpad
 - textilní odpady a oděvy
 - použitý jedlý olej a tuk

b) Sběr do nádob v rámci systému sběru přímo od 
nemovitostí ve vlastnictví občanů (systém door-to-
door):
 - plasty vč. nápojových kartonů
 - papír
 - biologicky rozložitelný odpad

a) Sběr všech recyklovatelných složek komunálních 
odpadů na sběrném místě za obecním úřadem:
 - plasty vč. nápojových kartonů
 - papír 
 - sklo
 - kovové obaly
 - biologicky rozložitelný odpad – dvě stanoviště na území 
      obce
 - textilní odpady a oděvy
 - použitý jedlý olej a tuk

Přehled sběrných nádob, které jsou umístěny ve sběrných 
hnízdech po obci a do kterých je možné dávat vytříděný 
sběr, a to plast, sklo, papír, jedlé oleje a tuky, drobné kovy, 
železo, elektrospotřebiče a oděvy: 

Komunální odpad, plasty, papír a bioodpad je svážen u 
jednotlivých nemovitostí z nádob o objemu 110 l a 240 
litrů podle svozového kalendáře. 

Použité baterie je možné dávat do boxu na obecním úřadě. 

Svoz je zajištěn dle potřeby.

Železo a ocel lze odkládat naproti obecnímu úřadu u 

Myslivny.

Kovy lze odkládat do nádob na čtyřech stanovištích – viz 

tabulka.

Jedlý olej a tuk lze odkládat do nádob na 4 stanovištích – 

viz tabulka.

Bio odpad je zajištěn na 2 stanovištích, 1. stanoviště u garáží 
vedle Dřevěnky, zde jsou 2 velkoobjemové kontejnery – 
jeden pouze na trávu a listí a druhý pouze na větve.

Zajišťování odstraňování odpadů – firmy

· Plast, papír, sklo, kovy, jedlé tuky a oleje, komunální 
odpady, biologicky rozložitelný odpad – 
TRANSPORT Trutnov, s. r. o.

· Biologicky rozložitelný odpad z velkoobjemových 
kontejnerů – kompostárna Farmy Kout, v. o. s.

· Železo a ocel – ABA-AZA, s. r. o.

· Oděvy – TextilEco, a. s.

· Nebezpečné odpady – Marius Pedersen, a. s., Vrchlabí

· Objemné odpady – Marius Pedersen, a. s., skládka 
Dolní Branná

Produkce odpadů v letech 2022–2023

Rozbor komodit za jednotlivá čtvrtletí od občanů v rámci 
systému door-to-door

Vytříděné recyklovatelné složky a jejich využití 

Množství a druhy vytříděných recyklovatelných složek z 

celkové produkce všech komunálních odpadů.

Detail separovaných odpadů
Biologicky rozložitelný odpad      199,290 t
Plasty            28,651 t
Papír a lepenka           23,072 t
Sklo           15,018 t
Kovy                     0,541 t
Jedlý olej a tuk               0,181 t
Celkem vyseparováno recyklovatelných složek  266,753t/rok
Přepočet na 1 obyvatele   350,991 kg/rok

Příjmy a náklady odpadového hospodářství za rok 2023

PŘÍJMY:
Poplatky od občanů   413 060,- Kč
Příjmy od EKOKOM*                368 339,- Kč
Ostatní příjmy                           1 441,- Kč 
Příjmy celkem                              782 840,- Kč 

NÁKLADY včetně DPH:                           976 553,43 Kč

* Příjmy od autorizované obalové společnosti za systém 
separace obalových odpadů

Dotace obce do systému odpadového hospodářství činí 
     193.713,46 Kč.

Třídící sleva ze skládkového poplatku za využitelný odpad
Obce mohou snížit náklady na skládkování směsného 
komunálního odpadu, pokud jejich občané zvyšují míru 
separace recyklovatelných složek. Souběžně s tím klesá 
produkce směsného komunálního odpadu. Obce v tom 
případě mohou získat nárok na tzv. „třídící slevu“ a snížit si 
výši skládkových poplatků.

Výše skládkového poplatku:
a) při nároku na třídící slevu:          500,- Kč/t
b) bez nároku na třídící slevu: 

Jak jsme čerpali třídící slevu v předešlém roce? Do doby 
dosažení ročního limitu jsme platili skládkový poplatek 
500,-Kč/t a po překročení limitní hranice se poplatek zvedl 
na 1000,- Kč/t.

Analýza směsného komunálního odpadu z D. Lánova

6. května se pan starosta zúčastnil rozboru směsného 

komunálního odpadu, který se svezl pouze z naší obce a 

byl rozebrán na středisku TRANSPORT Trutnov v Poříčí – 

viz níže.

Výsledky: 
Vzorek SKO:  273,0 kg 
Využitelný odpad:    23,5 kg  13,39 % 

Zbytkový SKO:    236,0 kg    86,61 %

22 23

Odpadové hospodářství obce Dolní Lánov
za rok 2023 a cíle pro rok 2024

Druh odpadu  Množství v  tunách rok 2022  Množství v  tunách rok 2023  

Komunální odpad  97,444083  74,112926  

Objemný odpad  34,87  25,82  

Plasty  27,083929  28,650794  

Papír a lepenka  20,970911  23,072303  

Sklo 15,67713  15,018338  

Biologicky rozložitelný 
odpad  

161,73  199,29  

Jedlý olej a tuk  0 0,181  

Oděvy  0 1,626  

Kovy  0 0,540557  

Železo a ocel  1,24 0,13 

Asfaltové směsi neuvedené 
pod číslem 170301  

0 90,89  

Barvy, tiskařské barvy, 
lepidla  

0,44 0,453  

Obaly obsahující zbytky 
nebezpečných látek  

0 0 

 

Komodita  1. Q 2023  2. Q 2023  3. Q 2023  4. Q 2023  

Papír  4,72928  5,204766  6,278819  6,859438  

Plast   4,766291  7,652293  9,336232  6,985978  

Sklo   3,8201823  3,450115  4,428608  3,19433  

Komunální odpad celkem  30,60743  21,03896  16,246175  21,23035  

Komunální odpad občané  24,94743  14,03896  8,356175  15,96035  

Objemný KO za OÚ  5,66  7 7,89  5,27  
Biologicky rozložitelný 
odpad   7,3  25,9  29,89  20,9  

Kovy     0,11135  0,141917  0,173877  0,113413  

Jedlý olej a tuk  0,15      0,031  
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U čp. 204 

1 ks 1 ks      

U čp. 179 

Autobusová 

zastávka pod 

kostelem 

1 ks 1 ks 1 ks 1 ks   2 ks 

U čp. 142  

Dřevěnka  

1 ks 1 ks 1 ks   2 ks  

Za obecním 

úřadem 

1 ks 1 ks 1 ks 1 ks 2 ks  2 ks 

U prodejny 

potravin 

1 ks 1 ks  1 ks   2 ks 

U ZŠ a MŠ 

Dolní Lánov  

1 ks  1 ks     

U čp. 234 

Autobusová 

zastávka pod 

školou 

1 ks 1 ks 1 ks     

U čp. 223 nová 

zástavba RD 

1 ks 1 ks 1 ks 1 ks   2 ks 

U čp. 233 

autobusová 

zastávka 

1 ks 1 ks 1 ks     

CELKEM 9 ks 8 ks 7 ks 4 ks 2 ks 2 ks 8 ks 

 

Složení SKO  Kg % 

Zbytkový SKO  236  86,61%  

Plast  10  3,67%  

Papír  1 0,37%  

Sklo  1,5  0,55%  

Bio 2,5  0,92%  

Te xtil  11  4,04%  

Kov 4,5  1,65%  

Ostatní (dřevo, elektro, NO, porcelán)  6 2,20%  

Celkem  273  100,00%  

Zbytkový SKO  236  86,61  

Využitelný odpad  36,5  13,39  
 



Možnosti prevence a minimalizace vzniku komunálního 
odpadu v r. 2024 

· Občané:
- výrazně zlepšit kvalitu třídění odpadů, tzn. neodkládat 
recyklovatelné odpady jako papír, plasty, sklo, textil, 
stavební odpad, biologický odpad, kovové obaly, dřevo do 
nádob na KO a kontejnerů na objemný odpad, ale skutečně je 
třídit do příslušných separačních nádob
- využívat nádoby a sběrná místa na biologicky 
rozložitelný odpad či domácí kompostování

· Vedení obce: 
- dále optimalizovat obecní systém komunálního 
odpadového hospodářství, využívat vzdělávací a motivační 
nástroje pro podporu předcházení vzniku odpadů, separace 
recyklovatelných složek a snižování produkce směsných 
komunálních odpadů

Připravujeme tato konkrétní opatření: 
- kontrola obsahu nádob v systému door-to-door

- kontrola obsahu kontejnerů na velkoobjemový odpad 

- výzva k občanům obce k důslednému třídění odděleně 
využitelných složek z komunálního odpadu, ke snaze 
vůbec nevytvářet odpad a k maximálnímu opětovnému 
využívání výrobků

Systém sběru recyklovatelných složek komunálních odpadů  

a) Sběr do kontejnerů na veřejných stanovištích pro:
 - plasty vč. nápojových kartonů 
 - papír
 - sklo
 - kovové obaly
 - biologicky rozložitelný odpad
 - textilní odpady a oděvy
 - použitý jedlý olej a tuk

b) Sběr do nádob v rámci systému sběru přímo od 
nemovitostí ve vlastnictví občanů (systém door-to-
door):
 - plasty vč. nápojových kartonů
 - papír
 - biologicky rozložitelný odpad

a) Sběr všech recyklovatelných složek komunálních 
odpadů na sběrném místě za obecním úřadem:
 - plasty vč. nápojových kartonů
 - papír 
 - sklo
 - kovové obaly
 - biologicky rozložitelný odpad – dvě stanoviště na území 
      obce
 - textilní odpady a oděvy
 - použitý jedlý olej a tuk

Přehled sběrných nádob, které jsou umístěny ve sběrných 
hnízdech po obci a do kterých je možné dávat vytříděný 
sběr, a to plast, sklo, papír, jedlé oleje a tuky, drobné kovy, 
železo, elektrospotřebiče a oděvy: 

Komunální odpad, plasty, papír a bioodpad je svážen u 
jednotlivých nemovitostí z nádob o objemu 110 l a 240 
litrů podle svozového kalendáře. 

Použité baterie je možné dávat do boxu na obecním úřadě. 

Svoz je zajištěn dle potřeby.

Železo a ocel lze odkládat naproti obecnímu úřadu u 

Myslivny.

Kovy lze odkládat do nádob na čtyřech stanovištích – viz 

tabulka.

Jedlý olej a tuk lze odkládat do nádob na 4 stanovištích – 

viz tabulka.

Bio odpad je zajištěn na 2 stanovištích, 1. stanoviště u garáží 
vedle Dřevěnky, zde jsou 2 velkoobjemové kontejnery – 
jeden pouze na trávu a listí a druhý pouze na větve.

Zajišťování odstraňování odpadů – firmy

· Plast, papír, sklo, kovy, jedlé tuky a oleje, komunální 
odpady, biologicky rozložitelný odpad – 
TRANSPORT Trutnov, s. r. o.

· Biologicky rozložitelný odpad z velkoobjemových 
kontejnerů – kompostárna Farmy Kout, v. o. s.

· Železo a ocel – ABA-AZA, s. r. o.

· Oděvy – TextilEco, a. s.

· Nebezpečné odpady – Marius Pedersen, a. s., Vrchlabí

· Objemné odpady – Marius Pedersen, a. s., skládka 
Dolní Branná

Produkce odpadů v letech 2022–2023

Rozbor komodit za jednotlivá čtvrtletí od občanů v rámci 
systému door-to-door

Vytříděné recyklovatelné složky a jejich využití 

Množství a druhy vytříděných recyklovatelných složek z 

celkové produkce všech komunálních odpadů.

Detail separovaných odpadů
Biologicky rozložitelný odpad      199,290 t
Plasty            28,651 t
Papír a lepenka           23,072 t
Sklo           15,018 t
Kovy                     0,541 t
Jedlý olej a tuk               0,181 t
Celkem vyseparováno recyklovatelných složek  266,753t/rok
Přepočet na 1 obyvatele   350,991 kg/rok

Příjmy a náklady odpadového hospodářství za rok 2023

PŘÍJMY:
Poplatky od občanů   413 060,- Kč
Příjmy od EKOKOM*                368 339,- Kč
Ostatní příjmy                           1 441,- Kč 
Příjmy celkem                              782 840,- Kč 

NÁKLADY včetně DPH:                           976 553,43 Kč

* Příjmy od autorizované obalové společnosti za systém 
separace obalových odpadů

Dotace obce do systému odpadového hospodářství činí 
     193.713,46 Kč.

Třídící sleva ze skládkového poplatku za využitelný odpad
Obce mohou snížit náklady na skládkování směsného 
komunálního odpadu, pokud jejich občané zvyšují míru 
separace recyklovatelných složek. Souběžně s tím klesá 
produkce směsného komunálního odpadu. Obce v tom 
případě mohou získat nárok na tzv. „třídící slevu“ a snížit si 
výši skládkových poplatků.

Výše skládkového poplatku:
a) při nároku na třídící slevu:          500,- Kč/t
b) bez nároku na třídící slevu: 

Jak jsme čerpali třídící slevu v předešlém roce? Do doby 
dosažení ročního limitu jsme platili skládkový poplatek 
500,-Kč/t a po překročení limitní hranice se poplatek zvedl 
na 1000,- Kč/t.

Analýza směsného komunálního odpadu z D. Lánova

6. května se pan starosta zúčastnil rozboru směsného 

komunálního odpadu, který se svezl pouze z naší obce a 

byl rozebrán na středisku TRANSPORT Trutnov v Poříčí – 

viz níže.

Výsledky: 
Vzorek SKO:  273,0 kg 
Využitelný odpad:    23,5 kg  13,39 % 

Zbytkový SKO:    236,0 kg    86,61 %

22 23

Odpadové hospodářství obce Dolní Lánov
za rok 2023 a cíle pro rok 2024

Druh odpadu  Množství v  tunách rok 2022  Množství v  tunách rok 2023  

Komunální odpad  97,444083  74,112926  

Objemný odpad  34,87  25,82  

Plasty  27,083929  28,650794  

Papír a lepenka  20,970911  23,072303  

Sklo 15,67713  15,018338  

Biologicky rozložitelný 
odpad  

161,73  199,29  

Jedlý olej a tuk  0 0,181  

Oděvy  0 1,626  

Kovy  0 0,540557  

Železo a ocel  1,24 0,13 

Asfaltové směsi neuvedené 
pod číslem 170301  

0 90,89  

Barvy, tiskařské barvy, 
lepidla  

0,44 0,453  

Obaly obsahující zbytky 
nebezpečných látek  

0 0 

 

Komodita  1. Q 2023  2. Q 2023  3. Q 2023  4. Q 2023  

Papír  4,72928  5,204766  6,278819  6,859438  

Plast   4,766291  7,652293  9,336232  6,985978  

Sklo   3,8201823  3,450115  4,428608  3,19433  

Komunální odpad celkem  30,60743  21,03896  16,246175  21,23035  

Komunální odpad občané  24,94743  14,03896  8,356175  15,96035  

Objemný KO za OÚ  5,66  7 7,89  5,27  
Biologicky rozložitelný 
odpad   7,3  25,9  29,89  20,9  

Kovy     0,11135  0,141917  0,173877  0,113413  

Jedlý olej a tuk  0,15      0,031  
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U čp. 204 

1 ks 1 ks      

U čp. 179 

Autobusová 

zastávka pod 

kostelem 

1 ks 1 ks 1 ks 1 ks   2 ks 

U čp. 142  

Dřevěnka  

1 ks 1 ks 1 ks   2 ks  

Za obecním 

úřadem 

1 ks 1 ks 1 ks 1 ks 2 ks  2 ks 

U prodejny 

potravin 

1 ks 1 ks  1 ks   2 ks 

U ZŠ a MŠ 

Dolní Lánov  

1 ks  1 ks     

U čp. 234 

Autobusová 

zastávka pod 

školou 

1 ks 1 ks 1 ks     

U čp. 223 nová 

zástavba RD 

1 ks 1 ks 1 ks 1 ks   2 ks 

U čp. 233 

autobusová 

zastávka 

1 ks 1 ks 1 ks     

CELKEM 9 ks 8 ks 7 ks 4 ks 2 ks 2 ks 8 ks 

 

Složení SKO  Kg % 

Zbytkový SKO  236  86,61%  

Plast  10  3,67%  

Papír  1 0,37%  

Sklo  1,5  0,55%  

Bio 2,5  0,92%  

Te xtil  11  4,04%  

Kov 4,5  1,65%  

Ostatní (dřevo, elektro, NO, porcelán)  6 2,20%  

Celkem  273  100,00%  

Zbytkový SKO  236  86,61  

Využitelný odpad  36,5  13,39  
 



odvážných se tak stala šest ice 
neohrožených. Na pokrytí větších akcí 
nás i přesto nebylo dostatek. Proto se
k nám přidali dobrovolníci z řad 
myslivců a další známí. Společně tak 
tvoříme prima bandu, která se tento rok 
stará o zábavu v DL. 

Letošní rok jsme připravili Maškarní 
zábavu spojenou s oslavami MDŽ. 
Hrstka odvážných a neodolatelných 
mužů z DL nacvičila neopakovatelné 
vystoupení „Dolno-Lánovských 
aquabel“. Toto vystoupení se zapíše
do dějin Dolního Lánova. Pánové si tak 
podepsali angažmá na zábavě i v roce 
2025. Tímto vás všechny neoficiálně 

zvu. Opravdu to stálo za to☺

Další akcí nově vznikajícího klubu 
byly Čarodějnice. Hry pro děti, 
výborné občerstvení a minidiskotéka, 
pokračující v zábavu pro dospělé, 
přitáhla opět více lidí, než jsme 
očekávali. Odpolední akce se tak 
protáhla do večera a my opět odcházeli 
s dobrým pocitem, že se vše líbilo. 

V roce 2024 máme v plánu ještě tři 
akce. V nejbližší době budeme 
společně s mysliveckým spolkem
a Základní a mateřskou školou DL 

pořádat 1. 6. Dětský den. V říjnu vás 
rádi uvidíme na Vinobraní (19. 10.)
a náš rok zakončíme druhým ročníkem 
Halloweenské stezky (31. 10.).

A jak to bude v roce 2025? Uvidíme. 
Záleží na vás, občanech místních
i sousedních, zda nás budete podpo-
rovat svou účastí. S pocitem, že to 
neděláme jen pro sebe, jde všechno 
snáz. 

Za nově vznikající klub v Dolním 
Lánově Mgr. Lucie Rybářová

Prvním dubnem začíná nový mysli-
vecký rok. Proto myslivci koncem 
března nebo začátkem dubna provádí 
vyhodnocení své činnosti a hospo-
daření za uplynulé období. Tak tomu 
bylo i v našem mysliveckém spolku, 
kdy se na konci března uskutečnila 
výroční členská schůze. Jednání 
našeho spolku navštívil jako host
i starosta obce Ing. Pavel Šimůnek. 
Členská základna byla předem sezná-
mena s programem schůze. Předseda 
Antonín Hylmar přednesl zprávu
o činnosti za rok 2023, v níž zhodnotil 
naši činnost v oblasti péče o majetek 
spolku a aktivity, které byly uskuteč-
něny pro obec a veřejnost. Z této 
zprávy bylo patrné, že náš spolek je
v obci velmi aktivní. Nemalé finanční 
částky jsou vynakládány na údržbu 
myslivecké chalupy, traktoru a jeho 
strojního zařízení. Po celý rok myslivci 
věnovali pozornost údržbě krmných
a loveckých zařízení v naší honitbě.

Hlavní zprávu o hospodaření na úseku 
myslivosti přednesl myslivecký 
hospodář Jiří Kavan ml. Myslivecký 
spolek „Malá Sněžka“ Dolní Lánov 
vykonává myslivost na katastru obce 
Dolní Lánov, Kunčice nad Labem
a částečně na katastru města Vrchlabí – 
Podhůří. Honitba má celkový výměr
1 897 ha. Z toho zemědělská půda činí 
1 349 ha, lesní půda 428 ha, vodní 
plocha 12 ha a ostatní plocha činí 108 
ha. Z tohoto výčtu je patrno, že náš 
spolek vykonává myslivost na rozleh-
lém revíru. Členská základna má 16 
stálých členů spolku, 2 hostující členy 
a 3 adepty myslivosti,  kteří se 
připravují na získání loveckého lístku. 
Členové spolku jsou držiteli 13 

lovecky upotřebitelných psů. Další 
štěňata myslivci připravují ke zkou-
škám.

Dále náš hospodář poreferoval o tom, 
jak byla zajištěna krmná základna pro 
lesní a polní zvěř. Byl proveden nákup 
35 q ovsa, 100 q řepy, seno a letninu
si zajistil každý člen samostatně.
I v tomto mysliveckém roce proběhlo 
ve dvou dnech v únoru léčení srnčí 
zvěře proti střečkovitosti ve všech 
krmných zařízeních. Na tuto akci bylo 
zakoupeno 20 kg léčiva za 10 000 Kč. 
V únoru proběhlo také sčítání zvěře
v honitbě a jeho výsledek byl odevzdán 
na odbor životního prostředí Měst-
ského úřadu Vrchlabí, který stanoví 
plán lovu na další myslivecký rok.

V další části svého vystoupení nás 
hospodář seznámil s výsledky plnění 
plánu lovu drobné polní  zvěře
a spárkaté zvěře (srnčí a jelení zvěř).  
Plán činil 46 ks srnčího, z toho 22 ks 
srnců a 24 ks holé srnčí zvěře, uloveno 
bylo 18 ks srnců a 33 ks holé srnčí 
zvěře. Nalezeno bylo 15 ks uhynulé 
srnčí zvěře (sražena motorovými 
vozidly či stržena volně pobíhajícími 
psy). Dále byly uloveny 3 ks jelení 
zvěře holé. Zvěře černé, u které je 
povolen odstřel po celý rok, bylo 
uloveno 51 ks. U zajíce polního byl 
plán 12 ks  a  s t ře leno bylo na 
společných honech 7 kusů. Z toho je 
patrný každoroční úbytek této polní 
zvěře. 

Dále byli členové informováni o stavu 
financí pokladníkem MS. Z této zprávy 
vyplývá, že myslivci nakládají s finan-
čními prostředky velice hospodárně, 
aby byly prostředky na údržbu a opravy 
majetku MS. Následovala zpráva 
kontrolní komise, kterou přednesl její 
předseda; nebylo zjištěno závad
v hospodaření spolku. V diskuzi 
vystoupil mimo jiné starosta obce, 
který poděkoval myslivcům za jejich 
práci pro obec a za spolupráci s obcí
při organizování různých společen-
ských a sportovních akcí.

Na závěr jednání výroční členské 
schůze MS bylo přijato usnesení,
v němž členská základna schválila plán 
činnosti na rok 2024 v jednotlivých 
oblastech, jako je výkon práva 
myslivosti, péče o majetek MS, 
ekonomiku MS, společenské a kulturní 
záležitosti, u nichž jsou uvedeny 
konkrétní úkoly s termíny plnění. 

V dubnu uklidili  dolnolánovští 
myslivci krmná zařízení, věnovali 

2. stanoviště na prostranství za 
mostem směrem na Kunčice n. L., 
zde jsou 2 velkoobjemové kontejnery – 
jeden pouze na trávu a listí a druhý 
pouze na větve.

Nebezpečný odpad lze odevzdávat
za obecním úřadem na sběrné místo 
nebezpečného odpadu.

Elektroodpad lze odevzdávat za 
obecní úřad na místo zpětného odběru.

Textil lze odevzdat do kontejneru
u prodejny potravin, druhý kontejner je 
umístěn za obecním úřadem.

Obec Dolní Lánov nezajišťuje likvi-
daci stavebního odpadu a pneu-
matik!!!

Závěrem bych chtěla poděkovat všem 
občanům Dolního Lánova za svědo-
mité třídění odpadů. Je vidět, že nasta-
vení nového systému odpadového 
hospodářství „door-to-door“ se 
osvědčilo, občané se snaží třídit, tuny 
vytříděného odpadu se co každé 
čtvrtletí zvyšují. Z analýzy rozboru 
směsného komunálního odpadu, která 
proběhla 6. května ve středisku v Trut-
nově, je patrné, že si vedeme velmi 
dobře, máme přes 80 % vytříděného 
odpadu.

Zdroj: TRANSPORT Trutnov, s. r. o.

Martina Schoberová, účetní

V pátek 19. dubna se osm vybraných 
dětí naší školy zúčastnilo okrskového 
kola fotbalového turnaje McDonald´s 
Cup v Trutnově pro žáky z malotřídek. 
Hrálo se ve dvou skupinách po čtyřech 
týmech, každý s každým, a poté 
následovalo semifinále a finále. 

Fotbalového turnaje jsme se zúčastnili 
poprvé a přijeli jsme s hlavním cílem 
užít si hru a získat cenné zkušenosti
do dalších let. Jaké však bylo milé 
překvapení, když se nám podařilo 
všechny zápasy ve své skupině vyhrát. 
Z prvního místa postoupily děti do 
semifinále, které vyhrály, a radovaly se 
z postupu do finále. 

Ve finále bojovaly proti silnému
a zkušenému soupeři z Dolní Kalné.
I zde to vypadalo nadějně. Děti hrály 

velmi bojovně a vytvořily i několik 
pěkných akcí a gólových příležitostí. 
Ale na vítězství to nestačilo a naši hráči 
si nakonec vybojovali krásné překva-
pivé 2. místo celého turnaje a postup
do okresního kola, které se bude konat 
14. května.

Všem zúčastněným děkujeme za skvě-
lou reprezentaci školy. Dále budeme 
pravidelně trénovat a v okresním kole 
bojovat o co nejlepší výsledek.

          Anita Blažejová

V úterý 14. května se na trutnovském 
fotbalovém stadionu uskutečnilo 
okresní finále McDonald´s Cupu,
kam se dostalo pět nejlepších týmů
z okrskových kol v kategorii malo-
třídek. 

Hrálo se každý s každým a naši žáci si 
vedli výborně. Hráli bojovně, týmově
a vytvořili mnoho pěkných akcí, které 
zakončili několika góly. První tři 
zápasy vyhráli a na závěr je čekal 
rozhodující zápas s nejtěžším soupe-
řem z Dolní Kalné. O vítězi, který 
zároveň postupuje do krajského finále, 
se rozhodovalo do posledních sekund. 
Souboj byl velmi vyrovnaný a napjatý. 
Naši žáci předvedli výjimečnou 
týmovou hru a obrovskou bojovnost. 
Nakonec zápas skončil remízou 1:1, se 
stejným bodovým ohodnocením 10 
bodů za turnaj. Bohužel z vítězství se 
nakonec radoval soupeř, který měl
v celkovém skóre všech odehraných 
zápasů více střelených branek. Náš tým 
se i tak radoval, neboť si z celého 
turnaje odvezl krásné 2. místo, medaile 
a pohár.

Všem zúčastněným děkujeme za 
skvělou reprezentaci školy a příští rok 
se zase budeme těšit na další fotbalové 
zápasy.

          Anita Blažejová

 Výtvarná soutěž
 V měsíci dubnu se kolektiv dětí 
ze ZŠ a MŠ v Dolním Lánově zúčastnil 
výtvarné soutěže „Kouzlo filmu“ 
vyhlášené DDM Jednička ve Dvoře 
Králové nad Labem. Do soutěže bylo 
přihlášeno přes 200 výtvarných prací
z různých částí naší republiky. Náš 
kroužek Šikulky se se svojí polytech-
nickou prací „Fantastická zvířata“ 
umístil ve své kategorii na krásném 1. 
místě. Další 1. místo obsadila s kresbou 
ve své kategorii Aneta Majerovičová
a na 3. místě v téže kategorii se umístil 
Šimon Pavliš. Všem dětem gratu-

lujeme.

        Za kroužek šikulky V. Štemberková

Jak si někteří z vás mohli všimnout,
v říjnu loňského roku vznikl v Dolním 
Lánově nový klub, který si dal za cíl 
postarat se o zábavu, vyžití v obci
a stmelení občanů. První zkušební akcí 
byl Halloween v říjnu 2023. Sama
za sebe mohu říci, že i přes nepřízeň 
počasí se akce vyvedla na výbornou. 
Účast bezmála 130 dětí nám dodala 
odvahu k plánování dalších veřejně-

prospěšných činností☺ Díky podaře-
nému Halloweenu se k nám přidali 
další zájemci o práci. Z prvních čtyř 
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odvážných se tak stala šest ice 
neohrožených. Na pokrytí větších akcí 
nás i přesto nebylo dostatek. Proto se
k nám přidali dobrovolníci z řad 
myslivců a další známí. Společně tak 
tvoříme prima bandu, která se tento rok 
stará o zábavu v DL. 

Letošní rok jsme připravili Maškarní 
zábavu spojenou s oslavami MDŽ. 
Hrstka odvážných a neodolatelných 
mužů z DL nacvičila neopakovatelné 
vystoupení „Dolno-Lánovských 
aquabel“. Toto vystoupení se zapíše
do dějin Dolního Lánova. Pánové si tak 
podepsali angažmá na zábavě i v roce 
2025. Tímto vás všechny neoficiálně 

zvu. Opravdu to stálo za to☺

Další akcí nově vznikajícího klubu 
byly Čarodějnice. Hry pro děti, 
výborné občerstvení a minidiskotéka, 
pokračující v zábavu pro dospělé, 
přitáhla opět více lidí, než jsme 
očekávali. Odpolední akce se tak 
protáhla do večera a my opět odcházeli 
s dobrým pocitem, že se vše líbilo. 

V roce 2024 máme v plánu ještě tři 
akce. V nejbližší době budeme 
společně s mysliveckým spolkem
a Základní a mateřskou školou DL 

pořádat 1. 6. Dětský den. V říjnu vás 
rádi uvidíme na Vinobraní (19. 10.)
a náš rok zakončíme druhým ročníkem 
Halloweenské stezky (31. 10.).

A jak to bude v roce 2025? Uvidíme. 
Záleží na vás, občanech místních
i sousedních, zda nás budete podpo-
rovat svou účastí. S pocitem, že to 
neděláme jen pro sebe, jde všechno 
snáz. 

Za nově vznikající klub v Dolním 
Lánově Mgr. Lucie Rybářová

Prvním dubnem začíná nový mysli-
vecký rok. Proto myslivci koncem 
března nebo začátkem dubna provádí 
vyhodnocení své činnosti a hospo-
daření za uplynulé období. Tak tomu 
bylo i v našem mysliveckém spolku, 
kdy se na konci března uskutečnila 
výroční členská schůze. Jednání 
našeho spolku navštívil jako host
i starosta obce Ing. Pavel Šimůnek. 
Členská základna byla předem sezná-
mena s programem schůze. Předseda 
Antonín Hylmar přednesl zprávu
o činnosti za rok 2023, v níž zhodnotil 
naši činnost v oblasti péče o majetek 
spolku a aktivity, které byly uskuteč-
něny pro obec a veřejnost. Z této 
zprávy bylo patrné, že náš spolek je
v obci velmi aktivní. Nemalé finanční 
částky jsou vynakládány na údržbu 
myslivecké chalupy, traktoru a jeho 
strojního zařízení. Po celý rok myslivci 
věnovali pozornost údržbě krmných
a loveckých zařízení v naší honitbě.

Hlavní zprávu o hospodaření na úseku 
myslivosti přednesl myslivecký 
hospodář Jiří Kavan ml. Myslivecký 
spolek „Malá Sněžka“ Dolní Lánov 
vykonává myslivost na katastru obce 
Dolní Lánov, Kunčice nad Labem
a částečně na katastru města Vrchlabí – 
Podhůří. Honitba má celkový výměr
1 897 ha. Z toho zemědělská půda činí 
1 349 ha, lesní půda 428 ha, vodní 
plocha 12 ha a ostatní plocha činí 108 
ha. Z tohoto výčtu je patrno, že náš 
spolek vykonává myslivost na rozleh-
lém revíru. Členská základna má 16 
stálých členů spolku, 2 hostující členy 
a 3 adepty myslivosti,  kteří se 
připravují na získání loveckého lístku. 
Členové spolku jsou držiteli 13 

lovecky upotřebitelných psů. Další 
štěňata myslivci připravují ke zkou-
škám.

Dále náš hospodář poreferoval o tom, 
jak byla zajištěna krmná základna pro 
lesní a polní zvěř. Byl proveden nákup 
35 q ovsa, 100 q řepy, seno a letninu
si zajistil každý člen samostatně.
I v tomto mysliveckém roce proběhlo 
ve dvou dnech v únoru léčení srnčí 
zvěře proti střečkovitosti ve všech 
krmných zařízeních. Na tuto akci bylo 
zakoupeno 20 kg léčiva za 10 000 Kč. 
V únoru proběhlo také sčítání zvěře
v honitbě a jeho výsledek byl odevzdán 
na odbor životního prostředí Měst-
ského úřadu Vrchlabí, který stanoví 
plán lovu na další myslivecký rok.

V další části svého vystoupení nás 
hospodář seznámil s výsledky plnění 
plánu lovu drobné polní  zvěře
a spárkaté zvěře (srnčí a jelení zvěř).  
Plán činil 46 ks srnčího, z toho 22 ks 
srnců a 24 ks holé srnčí zvěře, uloveno 
bylo 18 ks srnců a 33 ks holé srnčí 
zvěře. Nalezeno bylo 15 ks uhynulé 
srnčí zvěře (sražena motorovými 
vozidly či stržena volně pobíhajícími 
psy). Dále byly uloveny 3 ks jelení 
zvěře holé. Zvěře černé, u které je 
povolen odstřel po celý rok, bylo 
uloveno 51 ks. U zajíce polního byl 
plán 12 ks  a  s t ře leno bylo na 
společných honech 7 kusů. Z toho je 
patrný každoroční úbytek této polní 
zvěře. 

Dále byli členové informováni o stavu 
financí pokladníkem MS. Z této zprávy 
vyplývá, že myslivci nakládají s finan-
čními prostředky velice hospodárně, 
aby byly prostředky na údržbu a opravy 
majetku MS. Následovala zpráva 
kontrolní komise, kterou přednesl její 
předseda; nebylo zjištěno závad
v hospodaření spolku. V diskuzi 
vystoupil mimo jiné starosta obce, 
který poděkoval myslivcům za jejich 
práci pro obec a za spolupráci s obcí
při organizování různých společen-
ských a sportovních akcí.

Na závěr jednání výroční členské 
schůze MS bylo přijato usnesení,
v němž členská základna schválila plán 
činnosti na rok 2024 v jednotlivých 
oblastech, jako je výkon práva 
myslivosti, péče o majetek MS, 
ekonomiku MS, společenské a kulturní 
záležitosti, u nichž jsou uvedeny 
konkrétní úkoly s termíny plnění. 

V dubnu uklidili  dolnolánovští 
myslivci krmná zařízení, věnovali 

2. stanoviště na prostranství za 
mostem směrem na Kunčice n. L., 
zde jsou 2 velkoobjemové kontejnery – 
jeden pouze na trávu a listí a druhý 
pouze na větve.

Nebezpečný odpad lze odevzdávat
za obecním úřadem na sběrné místo 
nebezpečného odpadu.

Elektroodpad lze odevzdávat za 
obecní úřad na místo zpětného odběru.

Textil lze odevzdat do kontejneru
u prodejny potravin, druhý kontejner je 
umístěn za obecním úřadem.

Obec Dolní Lánov nezajišťuje likvi-
daci stavebního odpadu a pneu-
matik!!!

Závěrem bych chtěla poděkovat všem 
občanům Dolního Lánova za svědo-
mité třídění odpadů. Je vidět, že nasta-
vení nového systému odpadového 
hospodářství „door-to-door“ se 
osvědčilo, občané se snaží třídit, tuny 
vytříděného odpadu se co každé 
čtvrtletí zvyšují. Z analýzy rozboru 
směsného komunálního odpadu, která 
proběhla 6. května ve středisku v Trut-
nově, je patrné, že si vedeme velmi 
dobře, máme přes 80 % vytříděného 
odpadu.

Zdroj: TRANSPORT Trutnov, s. r. o.

Martina Schoberová, účetní

V pátek 19. dubna se osm vybraných 
dětí naší školy zúčastnilo okrskového 
kola fotbalového turnaje McDonald´s 
Cup v Trutnově pro žáky z malotřídek. 
Hrálo se ve dvou skupinách po čtyřech 
týmech, každý s každým, a poté 
následovalo semifinále a finále. 

Fotbalového turnaje jsme se zúčastnili 
poprvé a přijeli jsme s hlavním cílem 
užít si hru a získat cenné zkušenosti
do dalších let. Jaké však bylo milé 
překvapení, když se nám podařilo 
všechny zápasy ve své skupině vyhrát. 
Z prvního místa postoupily děti do 
semifinále, které vyhrály, a radovaly se 
z postupu do finále. 

Ve finále bojovaly proti silnému
a zkušenému soupeři z Dolní Kalné.
I zde to vypadalo nadějně. Děti hrály 

velmi bojovně a vytvořily i několik 
pěkných akcí a gólových příležitostí. 
Ale na vítězství to nestačilo a naši hráči 
si nakonec vybojovali krásné překva-
pivé 2. místo celého turnaje a postup
do okresního kola, které se bude konat 
14. května.

Všem zúčastněným děkujeme za skvě-
lou reprezentaci školy. Dále budeme 
pravidelně trénovat a v okresním kole 
bojovat o co nejlepší výsledek.

          Anita Blažejová

V úterý 14. května se na trutnovském 
fotbalovém stadionu uskutečnilo 
okresní finále McDonald´s Cupu,
kam se dostalo pět nejlepších týmů
z okrskových kol v kategorii malo-
třídek. 

Hrálo se každý s každým a naši žáci si 
vedli výborně. Hráli bojovně, týmově
a vytvořili mnoho pěkných akcí, které 
zakončili několika góly. První tři 
zápasy vyhráli a na závěr je čekal 
rozhodující zápas s nejtěžším soupe-
řem z Dolní Kalné. O vítězi, který 
zároveň postupuje do krajského finále, 
se rozhodovalo do posledních sekund. 
Souboj byl velmi vyrovnaný a napjatý. 
Naši žáci předvedli výjimečnou 
týmovou hru a obrovskou bojovnost. 
Nakonec zápas skončil remízou 1:1, se 
stejným bodovým ohodnocením 10 
bodů za turnaj. Bohužel z vítězství se 
nakonec radoval soupeř, který měl
v celkovém skóre všech odehraných 
zápasů více střelených branek. Náš tým 
se i tak radoval, neboť si z celého 
turnaje odvezl krásné 2. místo, medaile 
a pohár.

Všem zúčastněným děkujeme za 
skvělou reprezentaci školy a příští rok 
se zase budeme těšit na další fotbalové 
zápasy.

          Anita Blažejová

 Výtvarná soutěž
 V měsíci dubnu se kolektiv dětí 
ze ZŠ a MŠ v Dolním Lánově zúčastnil 
výtvarné soutěže „Kouzlo filmu“ 
vyhlášené DDM Jednička ve Dvoře 
Králové nad Labem. Do soutěže bylo 
přihlášeno přes 200 výtvarných prací
z různých částí naší republiky. Náš 
kroužek Šikulky se se svojí polytech-
nickou prací „Fantastická zvířata“ 
umístil ve své kategorii na krásném 1. 
místě. Další 1. místo obsadila s kresbou 
ve své kategorii Aneta Majerovičová
a na 3. místě v téže kategorii se umístil 
Šimon Pavliš. Všem dětem gratu-

lujeme.

        Za kroužek šikulky V. Štemberková

Jak si někteří z vás mohli všimnout,
v říjnu loňského roku vznikl v Dolním 
Lánově nový klub, který si dal za cíl 
postarat se o zábavu, vyžití v obci
a stmelení občanů. První zkušební akcí 
byl Halloween v říjnu 2023. Sama
za sebe mohu říci, že i přes nepřízeň 
počasí se akce vyvedla na výbornou. 
Účast bezmála 130 dětí nám dodala 
odvahu k plánování dalších veřejně-

prospěšných činností☺ Díky podaře-
nému Halloweenu se k nám přidali 
další zájemci o práci. Z prvních čtyř 
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jedno nedělní dopoledne sběru kamení 
na polích Zemědělského družstva 
vlastníků Dolní Lánov a uskutečnili 
sběr železného šrotu po obci.

V nastávajícím letním období budou 
myslivci plnit plán odlovu srnců
a snižovat stav černé zvěře a zvěře 
škodné dle zákona o myslivosti. Další 
činnost bude jako každoročně zamě-
řena na zajištění krmné základny pro 
zvěř (sušení sena a letniny). Ve dnech 
22.–23. 6. 2024 se v našem revíru 
uskutečnila kynologická akce O pohár  
Okresního mysliveckého spolku 
Trutnov. Jednalo se o barvářské a lesní  
zkoušky loveckých psů, které náš 
spolek organizačně zajišťuje. Během 
léta myslivci zajišťují další spole-
čenské akce v obci.

Červen je vyhlášen měsícem mysli-
vosti, jelikož v tomto čase přichází na 
svět největší množství lesní a polní 
zvěře a ptactva. Proto myslivci žádají 
své spoluobčany, aby se při pobytu
v přírodě chovali ohleduplně k jejím 
obyvatelům, aby majitelé psů měli své 
miláčky na vodítku, a nebo pod 
dohledem, a aby v případě nálezů 
mláďat se jich nedotýkali a oznámili 
věc některému myslivci.

Dolnolánovští myslivci přejí svým 
spoluobčanům a jejich dětem poho-
dové, slunečné a bezúrazové prožití 
letních měsíců.

   Myslivosti zdar!

              Miloslav Tomíček

Myslivecká brigáda - sběr kamenů
na pozemku ZDV Dolní Lánov.

Vážení sousedé,
v jednom z minulých Zpravodajů jsem rekapituloval dění
v obci v uplynulém volebním období. Není na mně, abych 
posuzoval, zda je to málo nebo dost, to nechám na každém
z vás. Ale byly tam zmíněny i dva body, ve kterých se nám 
vyloženě nedařilo a které jsem označil jako naše dluhy.

Mám na mysli rekonstrukci čp. 4 – bývalého obchodu
a změnu č. 1 našeho územního plánu. I když ani jedna
z těchto věcí není zdaleka hotová, jsem moc rád, že na konci 
května, kdy píšu tento článek, nastal v obou významný posun 
a blížíme se k cíli.

Začnu tím relativně jednodušším, tedy změnou územního 
plánu obce Dolní Dvůr. Celou anabázi jsem popsal již dříve, 
tak jen krátce připomenu, že ten příběh trvá již zhruba pět let, 
v jejichž průběhu jsme nechali odborně zkoumat kvítí na 
našich loukách, stěžovali si na nečinnost vrchlabského 
městského úřadu, dodatečně vyřazovali některé záměry
a komunikovali se Správou KRNAP do té doby, než jejich 
třetí stanovisko vyloučilo významný vliv změn našeho 
územního plánu na předměty ochrany přírody. Tím se 
eliminovala nutnost zpracování další dokumentace a mohli 
jsme učinit další krok. 

Zpracovatel naší změny připravil potřebné podklady a ve 
čtvrtek 16. 5. proběhlo „společné jednání“, na kterém měly 
dotčené orgány (úřady všeho druhu, Správa KRNAP a okolní 
obce) možnost vyjasnit si to, co jim v dokumentaci nebylo 
jasné. Zároveň začala běžet měsíční lhůta pro podání jejich 
stanovisek.

Souběžně jsme vydali veřejnou vyhlášku a všechny 
podklady zveřejnili na naší úřední desce tak, aby si i všichni 
žadatelé (případně další osoby) mohli zkontrolovat způsob 
zapracování svých požadavků. I oni mají danou lhůtu pro 
vyjádření svých připomínek nebo námitek.

V druhé polovině června tedy budeme mít všechna výše 
uvedená vyjádření. Uvidíme, kolik jich bude a jak bude 
náročné je případně zapracovat do výsledné podoby 
územního plánu naší obce. Podle toho pak bude vyhlášený 
termín „veřejného projednání“, který by měl být posledním 
krokem před vlastním vydáním upraveného územního plánu. 
Věřím, že se nám nenarodí nějaký zásadní problém, který by 
další průběh zásadně zkomplikoval.

Jak jsem již dříve popisoval, nový územní plán nebude 
znamenat žádnou revoluci, nepředpokládá žádný dramatický 
stavební rozmach ani vznik nějakých nových velkých 
objektů. Žadatelů o změnu bylo původně 32, v průběhu času 
a vývoje celé záležitosti se jejich počet zredukoval na 19. 
Realizace jejich záměrů je v souladu s principy, kterými
jsme se při rozhodování o územním plánu řídili. Zůstává 
zachovaný i plošný zákaz výstavby bytových domů (který 
máme zřejmě jako jediná krkonošská obec), ze kterého 
dostávají výjimku pouze dva obecní subjekty – bývalý 
obchod v čp. 4 a budova bývalé školy, kde nyní sídlí obecní 
úřad. Územní plán tedy i nadále počítá se zachováním 
základních hodnot naší obce, tedy především s udržením 
dnes už unikátního přírodního rázu.

Do fáze realizace se konečně blíží i dlouho plánovaná 
rekonstrukce bývalého obchodu v čp. 4. I zde jsme v průběhu 
přípravy prošli několik slepých uliček, zásadním omylem byl 
zejména výběr původního projektanta. Spolupráci jsme byli 
nuceni ukončit a nějaký čas a úsilí pak zabralo i vyjasnění,
že musí vrátit veškerá obdržená zálohová plnění, protože 
hodnota jeho práce byla nula, navíc jsme přišli o neopako-
vatelnou možnost získání dotace.

Ale to už je vzdálenější historie, s projektem jsme museli 
začít znovu od začátku. Od května máme platné stavební 
povolení, čekáme na poslední upřesnění rozpočtu a chystáme 
se vypsat veřejnou zakázku na zhotovitele. Zastupitelstvo 
obce schválilo záměr rekonstrukce na svém zasedání 22. 
května 2024. Svým rozsahem jde o největší obecní zakázku
v poslední době (tedy co já pamatuji) s náklady cca 20 mil. Kč 
s tím, že projekt bude hrazený z rozpočtu obce bez použití 
dotací. Předpokládám, že hotovo by mělo být cca do 30. 6. 
2025. Zapojení dotačních prostředků jsme samozřejmě 
zvažovali, ale aktuálně neexistuje vhodný dotační titul, jehož 
podmínky by byl projekt schopen naplnit a který by nás 
zároveň na dramaticky dlouhou dobu neomezoval ve 
způsobu nakládání s rekonstruovanou nemovitostí.

Připomínám, že předmětem rekonstrukce je vytvoření 
důstojného a funkčního zázemí pro restauraci v prvním 
nadzemním podlaží a vznik čtyř bytů (1x 3+kk, 2x 2+kk,
1x 1+kk) ve druhém nadzemním podlaží.

Restauraci nechceme provozovat, chceme ji pronajmout
a jsme si vědomi, že smysluplný projekt, který by naší obci 
zajistil kvalitní službu, která nám dnes chybí, musí být 
výsledkem rozumné spolupráce obce a provozovatele.
O podmínkách výběrového řízení na provozovatele budeme 
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jedno nedělní dopoledne sběru kamení 
na polích Zemědělského družstva 
vlastníků Dolní Lánov a uskutečnili 
sběr železného šrotu po obci.

V nastávajícím letním období budou 
myslivci plnit plán odlovu srnců
a snižovat stav černé zvěře a zvěře 
škodné dle zákona o myslivosti. Další 
činnost bude jako každoročně zamě-
řena na zajištění krmné základny pro 
zvěř (sušení sena a letniny). Ve dnech 
22.–23. 6. 2024 se v našem revíru 
uskutečnila kynologická akce O pohár  
Okresního mysliveckého spolku 
Trutnov. Jednalo se o barvářské a lesní  
zkoušky loveckých psů, které náš 
spolek organizačně zajišťuje. Během 
léta myslivci zajišťují další spole-
čenské akce v obci.

Červen je vyhlášen měsícem mysli-
vosti, jelikož v tomto čase přichází na 
svět největší množství lesní a polní 
zvěře a ptactva. Proto myslivci žádají 
své spoluobčany, aby se při pobytu
v přírodě chovali ohleduplně k jejím 
obyvatelům, aby majitelé psů měli své 
miláčky na vodítku, a nebo pod 
dohledem, a aby v případě nálezů 
mláďat se jich nedotýkali a oznámili 
věc některému myslivci.

Dolnolánovští myslivci přejí svým 
spoluobčanům a jejich dětem poho-
dové, slunečné a bezúrazové prožití 
letních měsíců.

   Myslivosti zdar!

              Miloslav Tomíček

Myslivecká brigáda - sběr kamenů
na pozemku ZDV Dolní Lánov.

Vážení sousedé,
v jednom z minulých Zpravodajů jsem rekapituloval dění
v obci v uplynulém volebním období. Není na mně, abych 
posuzoval, zda je to málo nebo dost, to nechám na každém
z vás. Ale byly tam zmíněny i dva body, ve kterých se nám 
vyloženě nedařilo a které jsem označil jako naše dluhy.
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z těchto věcí není zdaleka hotová, jsem moc rád, že na konci 
května, kdy píšu tento článek, nastal v obou významný posun 
a blížíme se k cíli.
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tak jen krátce připomenu, že ten příběh trvá již zhruba pět let, 
v jejichž průběhu jsme nechali odborně zkoumat kvítí na 
našich loukách, stěžovali si na nečinnost vrchlabského 
městského úřadu, dodatečně vyřazovali některé záměry
a komunikovali se Správou KRNAP do té doby, než jejich 
třetí stanovisko vyloučilo významný vliv změn našeho 
územního plánu na předměty ochrany přírody. Tím se 
eliminovala nutnost zpracování další dokumentace a mohli 
jsme učinit další krok. 

Zpracovatel naší změny připravil potřebné podklady a ve 
čtvrtek 16. 5. proběhlo „společné jednání“, na kterém měly 
dotčené orgány (úřady všeho druhu, Správa KRNAP a okolní 
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uvedená vyjádření. Uvidíme, kolik jich bude a jak bude 
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územního plánu naší obce. Podle toho pak bude vyhlášený 
termín „veřejného projednání“, který by měl být posledním 
krokem před vlastním vydáním upraveného územního plánu. 
Věřím, že se nám nenarodí nějaký zásadní problém, který by 
další průběh zásadně zkomplikoval.

Jak jsem již dříve popisoval, nový územní plán nebude 
znamenat žádnou revoluci, nepředpokládá žádný dramatický 
stavební rozmach ani vznik nějakých nových velkých 
objektů. Žadatelů o změnu bylo původně 32, v průběhu času 
a vývoje celé záležitosti se jejich počet zredukoval na 19. 
Realizace jejich záměrů je v souladu s principy, kterými
jsme se při rozhodování o územním plánu řídili. Zůstává 
zachovaný i plošný zákaz výstavby bytových domů (který 
máme zřejmě jako jediná krkonošská obec), ze kterého 
dostávají výjimku pouze dva obecní subjekty – bývalý 
obchod v čp. 4 a budova bývalé školy, kde nyní sídlí obecní 
úřad. Územní plán tedy i nadále počítá se zachováním 
základních hodnot naší obce, tedy především s udržením 
dnes už unikátního přírodního rázu.

Do fáze realizace se konečně blíží i dlouho plánovaná 
rekonstrukce bývalého obchodu v čp. 4. I zde jsme v průběhu 
přípravy prošli několik slepých uliček, zásadním omylem byl 
zejména výběr původního projektanta. Spolupráci jsme byli 
nuceni ukončit a nějaký čas a úsilí pak zabralo i vyjasnění,
že musí vrátit veškerá obdržená zálohová plnění, protože 
hodnota jeho práce byla nula, navíc jsme přišli o neopako-
vatelnou možnost získání dotace.

Ale to už je vzdálenější historie, s projektem jsme museli 
začít znovu od začátku. Od května máme platné stavební 
povolení, čekáme na poslední upřesnění rozpočtu a chystáme 
se vypsat veřejnou zakázku na zhotovitele. Zastupitelstvo 
obce schválilo záměr rekonstrukce na svém zasedání 22. 
května 2024. Svým rozsahem jde o největší obecní zakázku
v poslední době (tedy co já pamatuji) s náklady cca 20 mil. Kč 
s tím, že projekt bude hrazený z rozpočtu obce bez použití 
dotací. Předpokládám, že hotovo by mělo být cca do 30. 6. 
2025. Zapojení dotačních prostředků jsme samozřejmě 
zvažovali, ale aktuálně neexistuje vhodný dotační titul, jehož 
podmínky by byl projekt schopen naplnit a který by nás 
zároveň na dramaticky dlouhou dobu neomezoval ve 
způsobu nakládání s rekonstruovanou nemovitostí.

Připomínám, že předmětem rekonstrukce je vytvoření 
důstojného a funkčního zázemí pro restauraci v prvním 
nadzemním podlaží a vznik čtyř bytů (1x 3+kk, 2x 2+kk,
1x 1+kk) ve druhém nadzemním podlaží.

Restauraci nechceme provozovat, chceme ji pronajmout
a jsme si vědomi, že smysluplný projekt, který by naší obci 
zajistil kvalitní službu, která nám dnes chybí, musí být 
výsledkem rozumné spolupráce obce a provozovatele.
O podmínkách výběrového řízení na provozovatele budeme 
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Systém sociální péče ve svých neadresných službách funguje 
dosud neřízeně, vstupující subjekty usilují o příspěvky na 
svou činnost systémem „kdo co dá“, obce nemají faktickou 
možnost posouzení užitečnosti konkrétní služby. V rámci 
ORP Vrchlabí došlo k dopracování systému sociální péče tak, 
aby do systému vstupovaly pouze smysluplné subjekty
a jejich financování na úrovni obcí (tedy kromě příspěvků 
státu a kraje) bylo zajištěno solidárním způsobem. Příspěvek 
do Fondu sdíleného financování sociálních služeb činí 65 
Kč/obyvatele a rok.

Návrh usnesení č. 2024/7: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje zapojení obce
do systému sdíleného financování sociálních služeb ORP 
Vrchlabí prostřednictvím každoročního poskytování 
finančního příspěvku do Fondu sdíleného financování 
sociálních služeb ORP Vrchlabí s účinností od 1. 1. 2025,
a to v souladu s předloženými materiály (Statut fondu, 
Pravidla čerpání fondu, Smlouva o příspěvku obce, včetně 
přílohy Model financování soc. služeb ORP Vrchlabí).
Hlasování: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 2024/7 bylo schváleno

Návrh usnesení č. 2024/8: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje uzavření 
Smlouvy o poskytnutí finančního příspěvku do systému 
sdíleného financování sociálních služeb ORP Vrchlabí
s Městem Vrchlabí, IČ: 00278475 se sídlem Zámek 1, 
Vrchlabí, 543 01 ve znění dle přílohy.
Hlasování: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 2024/8 bylo schváleno

8. Smlouva o zajištění a poskytování služby osobní asistence

Druhým pilířem sociálních služeb jsou adresné služby. 
Pečovatelskou službu již máme zajištěnu smlouvou
s městem Vrchlabí, doplňujeme ještě smlouvu na osobní 
asistenci. Smlouva nám zajišťuje garanci této služby
a definuje výši spoluúčasti. Spoluúčast na adresných 
službách hradíme pouze v případě jejich aktivního využití.

Návrh usnesení č. 2024/9: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje uzavření 
Smlouvy o zajištění a poskytování služby osobní asistence 
pro občany obce Dolní Dvůr s Diakonií ČCE – středisko 
Světlo ve Vrchlabí, se sídlem Komenského 616, 543 01 
Vrchlabí, IČO: 43464343 ve znění dle přílohy.
Hlasování: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 2024/9 bylo schváleno

 MAS Krkonoše podporuje
 komunitní život
 v Dolním Dvoře

Místní akční skupina (MAS) Krkonoše se stala nedílnou 
součástí života v Dolním Dvoře, kde aktivně podporuje 
komunitní aktivity a vytváří prostor pro setkávání a sdílení 
mezi obyvateli. Nedávno se skupina zapojila do kulturního 
programu v rámci pravidelného společného setkávání 
seniorů. 

V rámci setkání seniorů uspořádala MAS Krkonoše ve 
spolupráci s obcí přednášku na téma „Bezpečnost seniorů: 
Staré i nové metody šmejdů“. Přednášku vedl policejní 
preventista pro oblast Trutnov, por. Bc. Lukáš Vincenc, který 
seniorům přiblížil nejen tradiční podvodné praktiky, ale
i moderní triky, které podvodníci používají.

Tato akce byla součástí projektu Komunitní život
v Krkonoších, financovaného z Operačního programu 
Zaměstnanost plus. Šmejdi, jak se v Česku říká podvod-
níkům a manipulátorům, stále nacházejí nové způsoby, jak 
obelstít starší občany. Pan Vincenc během přednášky 
podrobně vysvětlil, jak senioři mohou rozpoznat nejčastější 
triky šmejdů, jako je telefonní prodej či falešné e-maily
a zprávy, které se tváří jako oficiální komunikace od bank 
nebo úřadů.

Přednáška byla interaktivní, senioři měli možnost klást 
otázky a získat praktické rady, čehož hojně využívali. 
Diskuze byla živá a plná užitečných informací, které 
seniorům pomohou lépe se orientovat v nebezpečích 
moderního světa. 

Na závěr přednášky pan Vincenc apeloval na obezřetnost. 
„Staré i nové triky podvodníků jsou často založeny na 
manipulaci a zneužití důvěry,“ varoval. „Je důležité být vždy 
na pozoru a neváhat se obrátit na odborníky nebo blízké pro 
radu.“

MAS Krkonoše nabízí i jiné druhy aktivit. Pokud by se ve 
vašem okolí našel někdo aktivní z řad seniorů, který by se rád 
zapojil do dalších plánovaných aktivit (dílničky, přednášky, 
divadlo, zábavné kvízy, výlety za poznáním atd.), neváhejte 
nás kontaktovat na tel. čísle 702 089 725 nebo na e-mailu 
opz@maskrkonose.cz. Vítané jsou jakékoliv nápady na 
podporu komunitních akcí pro veřejnost. S organizací vám 
rádi pomůžeme!  

      Mgr. Ludmila Jebavá

koordinátor OPZ + MAS Krkonoše

v zastupitelstvu ještě jednat, už nyní je ale jasné, že nepůjde 
jen o výši nájmu, ale zásadním argumentem bude hlavně 
garance rozsahu a kvality služeb.

I když z pohledu ekonomické návratnosti by bylo zřejmě 
nejlepší nově vytvořené byty prodat, není to naším 
primárním cílem. Chceme vytvořit nabídku moderního 
nájemního bydlení pro naše příští spoluobčany a věříme,
že o naši nabídku bude zájem. Příjem z nájmu bude
v budoucnu částečně kompenzovat náklady této rekon-
strukce a samozřejmě platí i to, že kdyby obec někdy
v budoucnu potřebovala prostředky na neodkladné nebo 
strategické investice, může se k nyní nepreferované 
myšlence prodeje bytů vrátit.

V rámci pracovních schůzek našeho zastupitelstva jsme se 
opakovaně zabývali i otázkou budoucího osudu dalších 
obecních budov, tedy především bývalé školy čp. 78
a bývalého MNV čp. 76. Variant je mnoho, každá má svá pro
i proti. Z toho také vyplynulo, že každá má i v relativně 
malém kolektivu zastupitelstva své příznivce a odpůrce, 
takže jsme k jednoznačnému řešení nedospěli. Pokusíme se 
jen drobnými úpravami zkulturnit prostředí úřadu, aby 
alespoň v základních věcech odpovídal současné době. 

Zásadní osud těchto budov (a v souvislostech vlastně i celého 
centra obce) tak bude zřejmě řešit až další zastupitelstvo. Tou 
dobou se už bude blížit 50. výročí vzniku této záležitosti 
(vyučování v dolnodvorské škole skončilo v roce 1977), 
takže by to mohl být pěkný impuls k finálnímu rozhodnutí.

Přeji dětem hezké prázdniny, ubytovatelům a restauratérům 
hodně spokojených hostů a všem pak hezké léto a hodně 
zdraví.

                  Martin Bělovský
starosta

4. Smlouva na opravu mostu M11

Veřejná zakázka na opravu mostu M11 byla vypsána 10. 1. 
2024. Obdrželi jsme tři nabídky, jako nejvýhodnější byla 
vybrána nabídka společnosti M - STAV CZ Pardubice.

Návrh usnesení č. 2024/2: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje uzavření smlouvy 
na akci Rekonstrukce mostu M11 jako části místní 
komunikace 1d Luisino údolí se společností M - STAV CZ,
s. r. o., Husova 1805, 53003 Pardubice, IČO 27557235
za cenu 1.724.520 Kč bez DPH.
Hlasování: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 2024/2 bylo schváleno. 

4. Závěrečný účet obce Dolní Dvůr za rok 2023

Návrh závěrečného účtu obce byl vyvěšen na úřední 
desce obce dne 2. 5. 2024.
Základní parametry (zaokrouhleno na tis. Kč):

Příjmy:    26.757
Výdaje:   23.726
Aktivní saldo:     3.031

Stav bankovních účtů k 31. 12. 2023      27.974
Stav hotovosti v pokladně k 31. 12. 2023      11

Schválený rozpočet pro r. 2023 byl v průběhu roku upraven,
a to navýšením rozpočtových příjmů o celkem 3 897 tis. Kč
a zvýšením rozpočtových výdajů o celkem 3.748 tis. Kč. 
Rozpočtové změny reagovaly na skutečnost hospodaření 
obce.

Rozpočet po změnách počítal se schodkem 8.897 tis. Kč,
k 31. 12. 2023 však obec vykazuje přebytek ve výši 3.031 tis. 
Kč, a to zejména kvůli nenaplnění všech plánovaných 
rozpočtových výdajů.

Přezkoumání hospodaření obce za r. 2023 bylo provedeno 
dne 31. 1. 2024 pracovnicemi Krajského úřadu Králové-
hradeckého kraje se závěrem: „Nebyly zjištěny chyb
ya nedostatky“.

Návrh usnesení č. 2024/4: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje Závěrečný účet 
obce za rok 2023 (jehož součástí je Zpráva o výsledku 
přezkoumání hospodaření) a souhlasí s celoročním 
hospodařením obce Dolní Dvůr za rok 2023, a to bez výhrad.
Hlasování: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 2024/4 bylo schváleno

5. Účetní závěrka obce Dolní Dvůr 2023

Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr projednalo návrh účetní 
závěrky obce Dolní Dvůr za rok 2023. Zastupitelstvo obce 
Dolní Dvůr nezjistilo, že by účetní závěrka neposkytla
v rozsahu předložených podkladů v souladu s § 4 Vyhlášky
č. 220/2013 Sb. věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví
a finanční situace obce Dolní Dvůr.

Návrh usnesení č. 2024/5: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr tímto v souladu s § 84 odst. 2 
písm. b) Zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění 
pozdějších předpisů, schvaluje účetní závěrku obce Dolní 
Dvůr sestavenou k 31. 12. 2023, vč. hospodářského výsledku 
obce za rok 2023, který bude ke dni schválení účetní závěrky 
převeden na SU 432 – výsledek hospodaření minulých 
účetních období.
Hlasování: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 2024/5 bylo schváleno

6. Záměr rekonstrukce čp. 4

Po cca pěti letech příprav byla dokončena projekční příprava 
rekonstrukce domu čp. 4 na prostory pro restauraci v prvním 
nadzemním podlaží a 4 byty ve druhém NP. Předpokládaný 
termín rekonstrukce 08/2024-06/2025, předpokládané 
náklady cca 15 mil. Kč bez DPH + gastro a vybavení bytů, 
financování z rozpočtu obce. Následovat bude vypsání 
veřejné zakázky na zhotovitele.

Návrh usnesení č. 2024/6: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje záměr rekon-
strukce domu čp. 4 podle projektu Antonína Biena
s předpokládanými náklady cca 15 mil. Kč.
Hlasování: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 2024/6 bylo schváleno. 

7. Smlouva o poskytnutí finančního příspěvku do systému 
sdíleného financování sociálních služeb ORP Vrchlabí

Projednávané body na zasedání
zastupitelstva obce Dolní Dvůr
konaném dne 28. 2. 2024

Projednávané body na zasedání
zastupitelstva obce Dolní Dvůr
konaném dne 22. 5. 2024

DĚNÍ V OBCI
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Systém sociální péče ve svých neadresných službách funguje 
dosud neřízeně, vstupující subjekty usilují o příspěvky na 
svou činnost systémem „kdo co dá“, obce nemají faktickou 
možnost posouzení užitečnosti konkrétní služby. V rámci 
ORP Vrchlabí došlo k dopracování systému sociální péče tak, 
aby do systému vstupovaly pouze smysluplné subjekty
a jejich financování na úrovni obcí (tedy kromě příspěvků 
státu a kraje) bylo zajištěno solidárním způsobem. Příspěvek 
do Fondu sdíleného financování sociálních služeb činí 65 
Kč/obyvatele a rok.

Návrh usnesení č. 2024/7: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje zapojení obce
do systému sdíleného financování sociálních služeb ORP 
Vrchlabí prostřednictvím každoročního poskytování 
finančního příspěvku do Fondu sdíleného financování 
sociálních služeb ORP Vrchlabí s účinností od 1. 1. 2025,
a to v souladu s předloženými materiály (Statut fondu, 
Pravidla čerpání fondu, Smlouva o příspěvku obce, včetně 
přílohy Model financování soc. služeb ORP Vrchlabí).
Hlasování: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 2024/7 bylo schváleno

Návrh usnesení č. 2024/8: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje uzavření 
Smlouvy o poskytnutí finančního příspěvku do systému 
sdíleného financování sociálních služeb ORP Vrchlabí
s Městem Vrchlabí, IČ: 00278475 se sídlem Zámek 1, 
Vrchlabí, 543 01 ve znění dle přílohy.
Hlasování: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 2024/8 bylo schváleno

8. Smlouva o zajištění a poskytování služby osobní asistence

Druhým pilířem sociálních služeb jsou adresné služby. 
Pečovatelskou službu již máme zajištěnu smlouvou
s městem Vrchlabí, doplňujeme ještě smlouvu na osobní 
asistenci. Smlouva nám zajišťuje garanci této služby
a definuje výši spoluúčasti. Spoluúčast na adresných 
službách hradíme pouze v případě jejich aktivního využití.

Návrh usnesení č. 2024/9: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje uzavření 
Smlouvy o zajištění a poskytování služby osobní asistence 
pro občany obce Dolní Dvůr s Diakonií ČCE – středisko 
Světlo ve Vrchlabí, se sídlem Komenského 616, 543 01 
Vrchlabí, IČO: 43464343 ve znění dle přílohy.
Hlasování: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 2024/9 bylo schváleno

 MAS Krkonoše podporuje
 komunitní život
 v Dolním Dvoře

Místní akční skupina (MAS) Krkonoše se stala nedílnou 
součástí života v Dolním Dvoře, kde aktivně podporuje 
komunitní aktivity a vytváří prostor pro setkávání a sdílení 
mezi obyvateli. Nedávno se skupina zapojila do kulturního 
programu v rámci pravidelného společného setkávání 
seniorů. 

V rámci setkání seniorů uspořádala MAS Krkonoše ve 
spolupráci s obcí přednášku na téma „Bezpečnost seniorů: 
Staré i nové metody šmejdů“. Přednášku vedl policejní 
preventista pro oblast Trutnov, por. Bc. Lukáš Vincenc, který 
seniorům přiblížil nejen tradiční podvodné praktiky, ale
i moderní triky, které podvodníci používají.

Tato akce byla součástí projektu Komunitní život
v Krkonoších, financovaného z Operačního programu 
Zaměstnanost plus. Šmejdi, jak se v Česku říká podvod-
níkům a manipulátorům, stále nacházejí nové způsoby, jak 
obelstít starší občany. Pan Vincenc během přednášky 
podrobně vysvětlil, jak senioři mohou rozpoznat nejčastější 
triky šmejdů, jako je telefonní prodej či falešné e-maily
a zprávy, které se tváří jako oficiální komunikace od bank 
nebo úřadů.

Přednáška byla interaktivní, senioři měli možnost klást 
otázky a získat praktické rady, čehož hojně využívali. 
Diskuze byla živá a plná užitečných informací, které 
seniorům pomohou lépe se orientovat v nebezpečích 
moderního světa. 

Na závěr přednášky pan Vincenc apeloval na obezřetnost. 
„Staré i nové triky podvodníků jsou často založeny na 
manipulaci a zneužití důvěry,“ varoval. „Je důležité být vždy 
na pozoru a neváhat se obrátit na odborníky nebo blízké pro 
radu.“

MAS Krkonoše nabízí i jiné druhy aktivit. Pokud by se ve 
vašem okolí našel někdo aktivní z řad seniorů, který by se rád 
zapojil do dalších plánovaných aktivit (dílničky, přednášky, 
divadlo, zábavné kvízy, výlety za poznáním atd.), neváhejte 
nás kontaktovat na tel. čísle 702 089 725 nebo na e-mailu 
opz@maskrkonose.cz. Vítané jsou jakékoliv nápady na 
podporu komunitních akcí pro veřejnost. S organizací vám 
rádi pomůžeme!  

      Mgr. Ludmila Jebavá

koordinátor OPZ + MAS Krkonoše

v zastupitelstvu ještě jednat, už nyní je ale jasné, že nepůjde 
jen o výši nájmu, ale zásadním argumentem bude hlavně 
garance rozsahu a kvality služeb.

I když z pohledu ekonomické návratnosti by bylo zřejmě 
nejlepší nově vytvořené byty prodat, není to naším 
primárním cílem. Chceme vytvořit nabídku moderního 
nájemního bydlení pro naše příští spoluobčany a věříme,
že o naši nabídku bude zájem. Příjem z nájmu bude
v budoucnu částečně kompenzovat náklady této rekon-
strukce a samozřejmě platí i to, že kdyby obec někdy
v budoucnu potřebovala prostředky na neodkladné nebo 
strategické investice, může se k nyní nepreferované 
myšlence prodeje bytů vrátit.

V rámci pracovních schůzek našeho zastupitelstva jsme se 
opakovaně zabývali i otázkou budoucího osudu dalších 
obecních budov, tedy především bývalé školy čp. 78
a bývalého MNV čp. 76. Variant je mnoho, každá má svá pro
i proti. Z toho také vyplynulo, že každá má i v relativně 
malém kolektivu zastupitelstva své příznivce a odpůrce, 
takže jsme k jednoznačnému řešení nedospěli. Pokusíme se 
jen drobnými úpravami zkulturnit prostředí úřadu, aby 
alespoň v základních věcech odpovídal současné době. 

Zásadní osud těchto budov (a v souvislostech vlastně i celého 
centra obce) tak bude zřejmě řešit až další zastupitelstvo. Tou 
dobou se už bude blížit 50. výročí vzniku této záležitosti 
(vyučování v dolnodvorské škole skončilo v roce 1977), 
takže by to mohl být pěkný impuls k finálnímu rozhodnutí.

Přeji dětem hezké prázdniny, ubytovatelům a restauratérům 
hodně spokojených hostů a všem pak hezké léto a hodně 
zdraví.

                  Martin Bělovský
starosta

4. Smlouva na opravu mostu M11

Veřejná zakázka na opravu mostu M11 byla vypsána 10. 1. 
2024. Obdrželi jsme tři nabídky, jako nejvýhodnější byla 
vybrána nabídka společnosti M - STAV CZ Pardubice.

Návrh usnesení č. 2024/2: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje uzavření smlouvy 
na akci Rekonstrukce mostu M11 jako části místní 
komunikace 1d Luisino údolí se společností M - STAV CZ,
s. r. o., Husova 1805, 53003 Pardubice, IČO 27557235
za cenu 1.724.520 Kč bez DPH.
Hlasování: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 2024/2 bylo schváleno. 

4. Závěrečný účet obce Dolní Dvůr za rok 2023

Návrh závěrečného účtu obce byl vyvěšen na úřední 
desce obce dne 2. 5. 2024.
Základní parametry (zaokrouhleno na tis. Kč):

Příjmy:    26.757
Výdaje:   23.726
Aktivní saldo:     3.031

Stav bankovních účtů k 31. 12. 2023      27.974
Stav hotovosti v pokladně k 31. 12. 2023      11

Schválený rozpočet pro r. 2023 byl v průběhu roku upraven,
a to navýšením rozpočtových příjmů o celkem 3 897 tis. Kč
a zvýšením rozpočtových výdajů o celkem 3.748 tis. Kč. 
Rozpočtové změny reagovaly na skutečnost hospodaření 
obce.

Rozpočet po změnách počítal se schodkem 8.897 tis. Kč,
k 31. 12. 2023 však obec vykazuje přebytek ve výši 3.031 tis. 
Kč, a to zejména kvůli nenaplnění všech plánovaných 
rozpočtových výdajů.

Přezkoumání hospodaření obce za r. 2023 bylo provedeno 
dne 31. 1. 2024 pracovnicemi Krajského úřadu Králové-
hradeckého kraje se závěrem: „Nebyly zjištěny chyb
ya nedostatky“.

Návrh usnesení č. 2024/4: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje Závěrečný účet 
obce za rok 2023 (jehož součástí je Zpráva o výsledku 
přezkoumání hospodaření) a souhlasí s celoročním 
hospodařením obce Dolní Dvůr za rok 2023, a to bez výhrad.
Hlasování: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 2024/4 bylo schváleno

5. Účetní závěrka obce Dolní Dvůr 2023

Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr projednalo návrh účetní 
závěrky obce Dolní Dvůr za rok 2023. Zastupitelstvo obce 
Dolní Dvůr nezjistilo, že by účetní závěrka neposkytla
v rozsahu předložených podkladů v souladu s § 4 Vyhlášky
č. 220/2013 Sb. věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví
a finanční situace obce Dolní Dvůr.

Návrh usnesení č. 2024/5: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr tímto v souladu s § 84 odst. 2 
písm. b) Zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění 
pozdějších předpisů, schvaluje účetní závěrku obce Dolní 
Dvůr sestavenou k 31. 12. 2023, vč. hospodářského výsledku 
obce za rok 2023, který bude ke dni schválení účetní závěrky 
převeden na SU 432 – výsledek hospodaření minulých 
účetních období.
Hlasování: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 2024/5 bylo schváleno

6. Záměr rekonstrukce čp. 4

Po cca pěti letech příprav byla dokončena projekční příprava 
rekonstrukce domu čp. 4 na prostory pro restauraci v prvním 
nadzemním podlaží a 4 byty ve druhém NP. Předpokládaný 
termín rekonstrukce 08/2024-06/2025, předpokládané 
náklady cca 15 mil. Kč bez DPH + gastro a vybavení bytů, 
financování z rozpočtu obce. Následovat bude vypsání 
veřejné zakázky na zhotovitele.

Návrh usnesení č. 2024/6: 
Zastupitelstvo obce Dolní Dvůr schvaluje záměr rekon-
strukce domu čp. 4 podle projektu Antonína Biena
s předpokládanými náklady cca 15 mil. Kč.
Hlasování: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 2024/6 bylo schváleno. 

7. Smlouva o poskytnutí finančního příspěvku do systému 
sdíleného financování sociálních služeb ORP Vrchlabí

Projednávané body na zasedání
zastupitelstva obce Dolní Dvůr
konaném dne 28. 2. 2024

Projednávané body na zasedání
zastupitelstva obce Dolní Dvůr
konaném dne 22. 5. 2024

DĚNÍ V OBCI
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 Zpráva o obnově kostela
 v Dolním Dvoře 

V roce 1931 požádal farář Theophil Kulhanek dolno-
dvorskou obecní radu, aby byl farní kostel k jeho 125. jubileu 
opatřen novým zevnějškem. K získání peněz byla schválena 
podomní sbírka, povolená v Dolním Dvoře a v okolních 
obcích. Ihned se našlo dostatečné množství pánů obecní rady 
a finanční komise, kteří tuto sbírku provedli. 

Pro projednávání stavebních věcí byl založen „komitét“ se 
zkušenými odborníky a deseti zástupci majetnějších občanů. 
Výsledkem těchto porad často bylo zjištění nedostatku 
prostředků pro další nutné stavební opravy. 

Se stísněným srdcem musela být požadována štědrost 
obyvatelstva podruhé. K všeobecné spokojenosti tentokrát 
sbírku provedly ctihodné ženy. Kromě těchto sbírek 
uspořádali zedníci obnovovacích prací věneček, jehož čistý 
výnos přispěl do obnovovacího fondu. K tomu milovníci 
hudby v Dolním Dvoře založili salonní orchestr, jehož výnos 
věnovali též obnově. 

Tyto akce našly u obyvatelstva i sousedních obcí netušený 
ohlas. Tímto způsobem bylo možné sebrat vysokou částku 
56.436 Kč 80 h. 

Přehled sbírek: 

      963  obecní rada (srpen 1931)                      
 20 000  obecní rada v D. Dvoře (leden 1932)
   4 000  dárce, který nechce být jmenován
      570  anonymní dárci (500 + 50 + 20)
   3 250  dolnodvorské obecní spolky, a sice:

 1 000  tělocvičný spolek
    500  dlužný spolek
    300  německý národní svaz žen
    300  katolický lidový sraz
    300  obecní svazová skupina
    300  krkonošský spolek
    200  obecní skupina kulturního svazu
    200  hasičský spolek
    100  německý spolek spotřebního družstva

                 50  dělnický spolek
      419  čistý výnos z věnečku
      682  čistý výnos z koncertu
      147  za prodané dřevo
 13 392  podomní sbírka v Dolním Dvoře
   3 981  Horní Lánov
      776  Prostřední Lánov
   2 390  Vrchlabí
      783  ostatní obce okresu 
      135  dary z ciziny

A tak před očima znenáhla vyrůstalo dílo. Původní cíl – 
upravit omezenými prostředky náš maličký kostel
v bezvadné umělecké formě – se dnes zdá dosažen. Nechť 
výsledek posuzují povolaní kritikové, prosím ale
o shovívavost. Nebylo možné dosáhnout lepšího výsledku
s tak skromnými prostředky, které se postupně musely sbírat. 
Sbírání nebylo snadné v tak těžké krizové době. Celá akce 
trvala přibližně jeden rok.

Poslední povinnost autora ke zprávě o obnově kostela v roce 
1932.

Srdečné díkuvzdání všem, kteří spolupracovali radou
a skutkem. Na pracích se bez výjimky podílela celá obec. 
Sousední obce se podílely bohatou peněžní podporou. Nechť 
je celá obec pyšná na dobře vykonané dílo. Bude zvěstovat 
potomstvu, jak jsme milovali náš kostel, naši obec a naši 
vlast.     

Wenzel Renner, starosta obce
26. 9. 1932

Zdroj: Výňatek z Pamětní knihy dolnodvorské farní osady
Překlad: Horst Mai, Drážďany 2007
Upravila: Hana Homolová

       

                                                             
  
                                                                                                                                                                     
                                                                                                                                        

                                                                              

31

Objektivem z Dolního Lánova a Dolního Dvora.

Pálení čarodějnic na hřišti v Dolním Lánově 27. 4. 2024 s mnoha soutěžemi.

Frézování pařezů v parčíku u kapličky sv. Huberta a na hřbitově v Dolním Lánově.

Památník obětem světových válek v Dolním Dvoře - práce na obnově.

Na obecním hřbitově v Dolním Dvoře byla dokončena první etapa obnovy starých německých hrobů. Před a po obnově.

Rozbor komunálního odpadu z obce
Dolní Lánov 6. 5. 2024.

Sběr odpadků na Den Země 22. 4. 2024.
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 Zpráva o obnově kostela
 v Dolním Dvoře 

V roce 1931 požádal farář Theophil Kulhanek dolno-
dvorskou obecní radu, aby byl farní kostel k jeho 125. jubileu 
opatřen novým zevnějškem. K získání peněz byla schválena 
podomní sbírka, povolená v Dolním Dvoře a v okolních 
obcích. Ihned se našlo dostatečné množství pánů obecní rady 
a finanční komise, kteří tuto sbírku provedli. 

Pro projednávání stavebních věcí byl založen „komitét“ se 
zkušenými odborníky a deseti zástupci majetnějších občanů. 
Výsledkem těchto porad často bylo zjištění nedostatku 
prostředků pro další nutné stavební opravy. 

Se stísněným srdcem musela být požadována štědrost 
obyvatelstva podruhé. K všeobecné spokojenosti tentokrát 
sbírku provedly ctihodné ženy. Kromě těchto sbírek 
uspořádali zedníci obnovovacích prací věneček, jehož čistý 
výnos přispěl do obnovovacího fondu. K tomu milovníci 
hudby v Dolním Dvoře založili salonní orchestr, jehož výnos 
věnovali též obnově. 

Tyto akce našly u obyvatelstva i sousedních obcí netušený 
ohlas. Tímto způsobem bylo možné sebrat vysokou částku 
56.436 Kč 80 h. 

Přehled sbírek: 

      963  obecní rada (srpen 1931)                      
 20 000  obecní rada v D. Dvoře (leden 1932)
   4 000  dárce, který nechce být jmenován
      570  anonymní dárci (500 + 50 + 20)
   3 250  dolnodvorské obecní spolky, a sice:

 1 000  tělocvičný spolek
    500  dlužný spolek
    300  německý národní svaz žen
    300  katolický lidový sraz
    300  obecní svazová skupina
    300  krkonošský spolek
    200  obecní skupina kulturního svazu
    200  hasičský spolek
    100  německý spolek spotřebního družstva

                 50  dělnický spolek
      419  čistý výnos z věnečku
      682  čistý výnos z koncertu
      147  za prodané dřevo
 13 392  podomní sbírka v Dolním Dvoře
   3 981  Horní Lánov
      776  Prostřední Lánov
   2 390  Vrchlabí
      783  ostatní obce okresu 
      135  dary z ciziny

A tak před očima znenáhla vyrůstalo dílo. Původní cíl – 
upravit omezenými prostředky náš maličký kostel
v bezvadné umělecké formě – se dnes zdá dosažen. Nechť 
výsledek posuzují povolaní kritikové, prosím ale
o shovívavost. Nebylo možné dosáhnout lepšího výsledku
s tak skromnými prostředky, které se postupně musely sbírat. 
Sbírání nebylo snadné v tak těžké krizové době. Celá akce 
trvala přibližně jeden rok.

Poslední povinnost autora ke zprávě o obnově kostela v roce 
1932.

Srdečné díkuvzdání všem, kteří spolupracovali radou
a skutkem. Na pracích se bez výjimky podílela celá obec. 
Sousední obce se podílely bohatou peněžní podporou. Nechť 
je celá obec pyšná na dobře vykonané dílo. Bude zvěstovat 
potomstvu, jak jsme milovali náš kostel, naši obec a naši 
vlast.     

Wenzel Renner, starosta obce
26. 9. 1932

Zdroj: Výňatek z Pamětní knihy dolnodvorské farní osady
Překlad: Horst Mai, Drážďany 2007
Upravila: Hana Homolová
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Objektivem z Dolního Lánova a Dolního Dvora.

Pálení čarodějnic na hřišti v Dolním Lánově 27. 4. 2024 s mnoha soutěžemi.

Frézování pařezů v parčíku u kapličky sv. Huberta a na hřbitově v Dolním Lánově.

Památník obětem světových válek v Dolním Dvoře - práce na obnově.

Na obecním hřbitově v Dolním Dvoře byla dokončena první etapa obnovy starých německých hrobů. Před a po obnově.

Rozbor komunálního odpadu z obce
Dolní Lánov 6. 5. 2024.

Sběr odpadků na Den Země 22. 4. 2024.
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Tato kašna původně pochází z parčíku továrnické vily v Horním Lánově
(dnes je na jejím místě Penzion Baron) a dlouhá léta byla v rozebraném
stavu uložena u bývalé jídelny. Před půl rokem byla z iniciativy pana
Stránského z Vodárenky u vstupu do jejího areálu znovu sesazena.

Na obnově této kašny se v roce 2023 podíleli:
       · Vodárenská společnost Lánov, spol. s r. o.
       · Obec Lánov
       · Jiří Šaroun, Lánov
       · Jiří Kaván – kovovýroba, Dolní Lánov
       · HYDRO-IZOL CZ, s. r. o., Lukáš Tuček, Lánov
       · Jaroslav Bittman, Rudník
       · Bohuslav Kodym, Klášterská Lhota
       · Mountfield, a. s., Mnichovice

OBNOVA KAŠNY Z HORNÍHO LÁNOVA


